

အေးစေ မြစေ မေတ္တာရေ

- ✿ နှစ်ရွာတစ်ရွာ၊ ဆက်ဆံရာ၊ မေတ္တာလိုရင်းသုံး
- ✿ မိတ်ဆွေချင်းသာ၊ ပေါင်းသင်းရာ၊ မေတ္တာအမြတ်ဆုံး
- ✿ အေးစေမြစေ၊ မေတ္တာရေ၊ သုံးလေ ရပ်ရွာသုံး
- ✿ မေတ္တာစိတ်ဓာတ်၊ လွန်မြင့်မြတ်၊ လူနတ်အချစ်ဆုံး
- ✿ မေတ္တာရနံ့၊ ကြိုင်လှိုင်နံ့၊ သင်းပျံ့နယ်မဆုံး
- ✿ မေတ္တာပန်းခိုင်၊ ကိုယ်စီကိုင်း၊ ဖက်ပြိုင်သူတို့ရုံး
- ✿ တစ်ဦးမေတ္တာ၊ တစ်ဦးမှာ၊ ရှည်ကြာရွံ့မမှန်း
- ✿ တရားပျောက်ကွယ်၊ မေတ္တာပြယ်၊ ကြီးငယ်အများမှန်း
- ✿ မေတ္တာနတ်ပန်း၊ ပန်ဆင်မြန်း၊ ရွှင်လန်းစိတ်နှလုံး။

စံကင်းသုတေသန

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ဂုဏ်ပြု

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဥပစာရင်ပြင်၌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ တို့က တည်ခင်းစဉ်ခံသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ဂုဏ်ပြုသည်။ (ယာဝုံ)

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ စတင်ကျင်းပချိန်တွင် (၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြကွင်းနှင့် ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာတို့မှ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ဂုဏ်ပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အနီးတို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသော ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အနီး ဒေါ်နန်းရွှေမူနီ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းနှင့်အနီး ဒေါ်ခင်အေးမြင့်၊ ပြည်ထောင်စုရွှေ့ကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အနီး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့်အနီးများ၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ)ပူးတွဲတာဝန် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့်နှင့် အနီး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်အနီးများ၊ တပ်မတော် အငြိမ်းစား အရာရှိကြီးများနှင့်အနီးများ၊ လွှတ်တော်ကော်မတီများမှဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်သားလွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စစ်ရေးပြမှူးကြီးနှင့် စစ်ကြောင်းမှူးများ၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ သီဟသူရဘွဲ့၊ သူရဘွဲ့၊ သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်ရရှိသူများနှင့် အမွေခံများ၊ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးထားသည့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □



နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် ဖော်ဆောင်သည့်နေရာတွင် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ခံယူပြီး ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကျင်းပ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများအား စစ်ဆေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် မတ် ၂၇
၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်းကြီး၌ တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက် လေးရပ်နှင့်အညီ အနှစ်သာရရှိစွာ ကျင်းပသည်။
၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ၌ ပါဝင်ချီတက်ကြမည့် ယန္တရား တပ်ဖွဲ့များ၊ တပ်မတော် (ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ)စစ်သည်များ၊ တပ်မတော်(ကြည်း) စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ရွှေပြည်နန်း

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အကောင်းဆုံးထဲကတစ်ခု



နေဝူခဲ မြန်မာ့သနပ်ခါး

ပူပြင်းချက် မသက်သာ
ဇက်ပါရဲ့ ဘယ်လိုထိန်း
လွယ်ပါတယ် ကာကွယ်စမ်းပါ
ရွှေပြည်နန်းလိမ်း . . . ။

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၂၈-၃-၂၀၁၆၊ ကုန်းမုံ

အိမ်ထောင်ရေး၊ ညီညွတ်စွာဖွဲ့စည်းခြင်း

နိုင်ငံတော်၏ ယန္တရားအမျိုးမျိုးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း တစ်သန်းခွဲကျော်သည် ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအလိုက် အဆင့်ဆင့်သောတာဝန်များကိုကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြပါသည်။

ထိုသို့လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာတွင် မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီအလိုက် တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့်အညီ တာဝန်ခံခြင်း၊ တာဝန်ယူခြင်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ကြမည်ဖြစ်သည်။

ပေးအပ်ထားသောတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ရှိ သကဲ့သို့ တာဝန်အရအပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အလွဲသုံးစား ပြုလုပ်ခြင်းမှလည်း ရှောင်ကြဉ်ရမည်ဖြစ်သည်။

အချို့နယ်ပယ်တွင် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အပေါ်တွင်မူတည်၍ မူလ သတ်မှတ်ထားသည့်တာဝန်မှ သွေဖည်ကာ အလုပ်သမားများ ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။

အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားဟူသည် ပုံမှန်လည်ပတ်နေသော စက်ရုံကြီးတစ်ရုံ နှင့်တူသည်။ ပုံမှန်မောင်းနှင်နိုင်သော ယာဉ်တစ်စီးနှင့်လည်းတူသည်။

ရတနာပုံခေတ်အမှတ်တရသင်္ကေတအပြောက်များ မန္တလေးမြို့တွင် လေ့လာနိုင်

မန္တလေး မတ် ၂၇

ရတနာပုံခေတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံကို အနောက်နိုင်ငံများနည်းတူ စက်မှု ထွန်းကားရေးနှင့် ခေတ်မီလက်နက် နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးတို့ကို ကြိုးစား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပျံရည်ဟု သိရသည်။ ရှေးဘုရင် များသည် နန်းတော်မှသင်္ကေတ အင်္ဂါထွက်ခြင်း၊ မြို့နန်းအသစ်တည် ဆောက်ပြီးလျှင် ထီးသိမ်း၊ နန်းသိမ်း ထွက်ခြင်း၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် ထွက်ခြင်းတို့ကို ထွက်တော်မူကြီး ထွက်သည်ဟု ခေါ်ဝေါ်လေ့ရှိကြောင်း သိရပြီ။

မန္တလေးမြို့ သမိုင်းဝင် အစိုးရတော် အမွေအနှစ် မြန်မာစံကျော်ရွှေနန်း တော်ရွှေတွင်ထားရှိသော ရတနာပုံ



ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း ပဲပုပ်ဈေးကောင်းရသဖြင့် စိုက်ပျိုးသူများပြား

ထီးချိုင့် မတ် ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့် မြို့နယ်တွင် နှစ်စဉ် ပဲအမျိုးမျိုးကို အဓိက စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည့်အပြင် ကြံ၊ နှမ်း၊ သီးနှံများကိုလည်း ရာသီ အလိုက် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ယခုအခါ ပဲပုပ်ဈေးကောင်းရလာသောကြောင့် ပဲပုပ်စိုက်ပျိုးသူ များပြားလာကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူတွေ အဆင်မပြေဖြစ်ကြ ပေမယ့် အခု ပဲပုပ်စိုက်သူတွေက ပဲပုပ်ဈေးကောင်းတော့ မြေပဲစိုက် တောင်သူတွေထက် အဆင်ပြေကြ တယ်။ ဒါကြောင့်ဒီနှစ်မှာ ပဲပုပ်စိုက်ပျိုး ကြတော့မှာပါ”ဟု မြေပဲစိုက်တောင် သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ပဲပုပ်ကိုမနှစ်က တစ်ဦးကို ငါးစက လောက်ပဲ စိုက်ပျိုးကြပြီး တစ်စက တင်း ၂၀ ပဲထွက်တာ။ ဒီနှစ်က တစ်စက တင်း ၃၀ ကျော်အထိ ထွက်ကြသလို ဈေးကောင်းလည်းရတာကြောင့် ဒီနှစ် မှာ တစ်ဦးကို ခုနစ်စကလောက်

ခေတ်အမြောက်ကြီးများသည် ရှေး မြန်မာများ ခေတ်အမြင်၊ခေတ်အတွေး များရှိပြီး ခေတ်မီလက်နက်နိုင်ငံ ကို တည်ထောင်ခဲ့ကြောင်းကိုလည်း သက်သေပြနေသည်။

သဖြင့်ပြုလုပ်ထားပြီး မူလက ရှေးတိုးနောက်ဆုတ်သော ရွှေလျှား ပစ်ခတ်နိုင်သော်လည်း မြန်မာတို့မှ ၃၆၀ ဒီဂရီပတ်လည် ရွှေပြောင်း ပစ်ခတ်နိုင်ရန် တွန်းစင်ဖြင့်ပြန်လည် တီထွင်ထားခဲ့သည်။

ယခုအခါ မြန်မာစံကျော် ရွှေနန်း တော်ရွှေမှ ရတနာပုံသံအမြောက် သည် မြန်မာတို့ ခေတ်မီခဲ့ကြောင်း သက်သေပြလျက်ရှိသည်။

ထို့အတူပင် ရတနာပုံခေတ်သင်္ကေတ အမှတ် တရ အမြောက်နှစ်လက်ကိုလည်း ဧရာဝတီမြစ်ဆိပ် ဒေသအခေါ် အမြောက်ကြီးနှစ်လက် ဆိပ်တွင် တွေ့ရသည်။

ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပဲပုပ် စိုက်တောင်သူများသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် တွင် ပဲပုပ်တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ ဈေးရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်မတ်လ တွင် တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၁၇၀၀၀ အထိပေါက်ဈေးရှိကြောင်း၊ မျိုးပဲပုပ် တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၁၈၀၀၀ ဝယ်ရ ပြီး တစ်စကလျှင် ရှစ်ပြည်ခန့်ကြာရ ကြောင်း၊ ထွက်ရှိလာသည့် ပဲပုပ်များ ကို မန္တလေးပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်း ချကြောင်း သိရသည်။

အပိုင်းနှင့် သူ့ဝတ္တရားအတိုင်း အလုပ်လုပ်ကြရသည်။ ထိုသဘောတရားအတိုင်း မှန်မှန်ကန်ကန်ရှုမြင်သုံးသပ်ပြီး တိတိကျကျ လုပ်ဆောင်နိုင်မှသာ လိုရာခရီးပန်းတိုင်သို့ ချောမွေ့စွာ ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ် သည်။

အရည်အသွေးကောင်းမွန်သော ယန္တရားစက်အစိတ်အပိုင်းများ သူ့နေရာနှင့်သူ မှန်မှန်ကန်ကန်တပ်ဆင်ထားပြီးရှိပါမူ မောင်းနှင်သူမည်မျှ ပြောင်းလဲစေကာမူ မည်မျှပြောင်းလဲထိန်းချုပ်စေကာမူ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် သို့ ရောက်ရှိနိုင်ပေသည်။

ယန္တရားအစိတ်အပိုင်းအမျိုးအစားတို့မှာ အကြီးအသေး၊ အမျိုးအစား ကွဲပြားခြားနားကြသော်လည်း မူဘောင်အတွင်းမှ အစုအဝေးတစ်ခုတည်း ပင်ဖြစ်သည်။



တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် (၇၅)နှစ်အထက် မသန်စွမ်း ဖော်ကွန်းဝင်များအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်

ဇန်နဝါရီ ၂၇

မွန်ပြည်နယ် ရှေးမြို့ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ရုံး၌ ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက (၇၅)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် အသက်(၇၅) နှစ်အထက် မသန်စွမ်းစစ်မှုထမ်းဟောင်းများ၊ မော်ကွန်းဝင်များနှင့် သူရဲ ကောင်းမှတ်တမ်းဝင်သူများအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးရန်နောင်စိုးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မသန်စွမ်း ၂၄ ဦး၊ အသက်(၇၅)နှစ်အထက် သက်ကြီး စစ်မှုထမ်းဟောင်း ၂၃ ဦး၊ သူရဲကောင်း ၁၃ ဦး၊ မော်ကွန်းဝင်ဆုတံဆိပ်ရ နှစ်ဦးတို့အား ထောက်ပံ့ကြေးငွေများနှင့် ရှေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အဖွဲ့ဝင်များ - အောင်ကျော်ဦး၊ ခင်ဇော်လီ၊ အေးအေးမြင့်၊ မေသင်္ကြန်၊ ခင်စုစုလှိုင်၊ ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ခင်မောင်ဝင်း၊ အထူးသတင်းထောက် - ဆုန်းလှိုင်

ဇန်နဝါရီ ၂၇

ဇာတည်းမှူးချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဝင်း
ဇာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်၊ ဦးစန်းအောင်
သတင်းထောက်မှူး - ဦးဌေးအောင်
ဘာသာပြန်ဇာတည်းမှူး - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ အောင်မိုးစိုး၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်၊ ဖြိုးစန္ဒာမြင့်၊ သီသီမင်း
အနုပညာဇာတည်း - ခင်ခင်သက်
အားကစားဇာတည်း - မေလှသင်း
ဆောင်းပါးဇာတည်း - စန္ဒာဝင်း
ဟိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်၊ ဖြိုးစန္ဒာမြင့်၊ သီသီမင်း

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားစစ်သံရုံးများမှ စစ်သံမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်နှင့်နယ်ခြားစောင့်ပဟိုအကြံပေးကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးတပ်များမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးတို့က တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်ဧည့်ခံပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် ညစာမသုံးဆောင်မီနှင့် သုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၏ မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့နှင့်တွဲဖက်၍ အနုပညာရှင်များက တေးသံသာများဖြင့် ဧည့်ခံဖော်ပြကြသည်။

ညစာစားပွဲအပြီးတွင် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ဇေယျာသီရိဗိမာန်သဘင်ဆောင်ခန်းမ၌ မြဝတီအငြိမ့်အဖွဲ့နှင့် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲများမှ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက ယဉ်ကျေးမှုအကပဒေသာများဖြင့် ကပြဖော်ပြ တင်ဆက်ကြသည်။

ဖော်ပြတင်ဆက်မှုအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ကပြဖော်ပြကြသည့် အနုပညာရှင်များ၊ နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲများမှ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းများ ပေးအပ်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် အနုပညာရှင်များနှင့် တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုစာမူဆုရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် မှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇ (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုဇာတ်လမ်းဖြစ်သည့် “အညတရ မိုးကောင်းကင်” ဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များနှင့် စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုစာမူဆုရရှိသူ စာပေပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုဆု၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပွဲကို

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ၌ ကျင်းပရာ ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ပူးတွဲတာဝန်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ “အညတရမိုးကောင်းကင်”ဇာတ်လမ်းတွင်ပါဝင်ခဲ့သည့် အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့်

ဝတ္ထုစာမူဆုရရှိသူစာပေပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပူးတွဲတာဝန်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဆန်းဦးက တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြု “အညတရ မိုးကောင်းကင်” ဇာတ်လမ်းတွင်ပါဝင်ခဲ့သည့် ဇာတ်ကားဖြစ်မြောက်ရေးတာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်ချို၊ ထုတ်လုပ်မှုတာဝန်ခံ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ကျော်ဦး၊ ဝတ္ထု၊ ဇာတ်ညွှန်းနှင့်ဒါရိုက်တာဗိုလ်ကြီးတင်အောင်စိုး၊ စက်မှုနှင့်တည်းဖြတ်ဗိုလ်ကြီးဗညားအောင်၊ ဒါရိုက်တာနှင့်သရုပ်ဆောင်အကယ်ဒမီဝေဠုကျော်၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် နေဌေး၊ အေးမြတ်သူ၊ အကယ်ဒမီမေသဉ္ဇာဦး၊ အကယ်ဒမီယွန်းယွန်း၊ ဂွမ်းပြု ဇွဲလရောင်နှင့် ဟန်ဆက်လူလူတို့အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေးစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးချုပ် မိုးမြင့်ထွန်းက ကဗျာတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဦးမိုးအောင်(မောင်မောင်မိုးအောင်)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ဦးအေးဝင်း(မင်းသစ်ဝင်း- ကျောက်တံခါး)၊ တတိယဆုရရှိသော ဦးမြင့်ငွေ(ချမ်းမြေ့ဆောင်း-ကလေး)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော တပ်ကြပ်ကျော်ကျော်(မနောသစ်-ပခုက္ကူ)၊ ကဗျာရှည်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဦးခင်မောင်ထွန်း(မင်းသွေးနွယ်-ဇီးကုန်း)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ဦးမျိုးဌေး(ဝင်းနွယ်-သစ်တော)၊ တတိယဆုရရှိသော ဒေါ်ခိုင်သူဇာဝင်း(ခင်လယ်လယ်ချစ်-မြန်ဂုဏ်)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူးတင်ထွန်း(ငြိမ်း) (မောင်ရင်ငြိမ်း)တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်နေ့ပြန်ကြားရေးနှင့် သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ရဲဝင်းက ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူးကျော်ရဲသိန်း(ကျော်တေဇ-ဥက္ကလာ)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူးမြင့်ဇော်လင်း(မျိုးချစ်)၊ တတိယဆုရရှိသော ဦးစံရွှေမင်း(ကျော်ဖြိုးလွင်)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော တပ်ကြပ်ကြီး/စာရေးဆရာ မောင်မောင်လွင်(မောင်မောင်လွင်-ရွှေဘိုသား)နှင့် တပ်ကြပ်ဟန်စိုး(ဟန်စိုး-မြစ်ကျိုး)၊ ဝတ္ထုရှည်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဗိုလ်ကြီးဇော်ဝင်းဦး(လွတ်လပ်မောင်-ဆိပ်ဖြူ)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း(တက္ကသိုလ်မြေချ)၊ တတိယဆုရရှိသော ဗိုလ်ကြီးဝင်းထက်(ဝမ်းထက်မိုး-ဇိန့်-အောင်လံ)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော ဦးအောင်ကျော်မိုး(သင်မိုးနီ)နှင့် ဦးအောင်ကိုကိုဦး(ထက်ဝေအောင်-စစ်ကိုင်း)တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့်ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)



တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်အေး စစ်ချီတေးသီချင်းပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်နှိုးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)

စတော့ရှယ်ယာအပေါ် အများပြည်သူစိတ်ဝင်စားမှု မြင့်မားလာ

ရန်ကုန် မတ် ၂၇ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း အစုရှယ်ယာများ စတင်ရောင်းချခဲ့သည့် မတ် ၂၅ ရက်က စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သော FMI ကုမ္ပဏီမှ အစုရှယ်ယာများ စတင်ရောင်းချခဲ့ပြီး စတင်ရောင်းချခဲ့သည့် နေ့တွင်ပင် စိတ်ဝင်စားမှုများ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ရောင်းချမှုလည်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စတော့ရှယ်ယာ စတင်ရောင်းချခဲ့သည့်နေ့တွင် အခြေခံသတ်မှတ်ခဲ့သော ရှယ်ယာတစ်စု တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၆၀၀၀ မှ ငွေကျပ် ၃၁၀၀၀ အထိ တိုးမြှင့်ရောင်းချခဲ့ပြီး အစုရှယ်ယာပေါင်း တစ်သိန်းကျော် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “စတော့ရှယ်ယာကို စိတ်ဝင်စား

တယ်ဆိုတာ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဈေးကွက်မှာ အိမ်ခြံမြေ ကား၊ ရွှေဈေးကွက်ထက် စတော့ရှယ်ယာပေါ်လာတဲ့အခါ ဒီဘက်ကို စိတ်ဝင်စားလာတာပါ။ ဒါပေမယ့် စတော့ဈေးကွက်က သေချာလေ့လာဖို့တော့ လိုပါလိမ့်မယ်။ စတော့ဈေးကွက်အောင်မြင်အောင် ထိန်းသိမ်းသွားဖို့လည်း လိုအပ်မယ်”ဟု စီးပွားရေး

လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၏ ပထမဆုံး ရှယ်ယာရောင်းချခဲ့သည့် FMI ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာစတင်ရောင်းချချိန်တွင် အစုရှယ်ယာပေါင်း လေးသောင်းကျော် ရောင်းထွက်ခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းတွင် အစုရှယ်ယာပေါင်း ခုနစ်သောင်းကျော် ထပ်မံရောင်းချခဲ့ရ၍ တစ်ရက်တည်းဖြင့် အစုရှယ်ယာ တစ်သိန်းကျော် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ သိရသည်။ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းကို ၂၀၁၅ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီခြောက်ခုမှ အစုရှယ်ယာများ စတင် ရောင်းချနိုင်ရန်အတွက် အသေးစိတ်စိစစ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကာ FMI ကုမ္ပဏီမှ စတော့ရှယ်ယာများ

ပြည်တွင်းရေးရာ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

❖ ရှေ့ဖိုးမှ အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲတို့သည် စစ်ကြောင်းကြီးများအလိုက် သစ်တပ်စစ်ရေးပြကွင်း၌ နံနက် ၅ နာရီတွင် စတင်၍ ရောက်ရှိနေရာယူကြပြီး စစ်ရေးပြအစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြသည်။ စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများ နေပြည်တော်စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီသို့

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အလံများပါဝင်သော အလံတော်အဖွဲ့၊ ၎င်းနောက်မှ စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ဇေယျ ဦးဆောင်သော အနော်ရထာစစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးအေးမင်းထွေး ဦးဆောင်သော ကျန်စစ်သားစစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သော ဘုရင့်နောင်စစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးရန်ပိုင် ဦးဆောင်သော အောင်ဇေယျစစ်ကြောင်း

အနားကျင်းပသည့် စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီသို့ ချီတက်စဉ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၏ ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)နှင့် နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ တပ်နယ်အသီးသီးတို့မှ အရာရှိ စစ်သည်မိသားစုများ၊ ဒေသခံမိဘပြည်သူများက စစ်ကြောင်းကြီးများ ချီတက်ရာလမ်းတစ်လျှောက်မှ ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးများဖြင့် သောင်းသောင်းဖြဖြကြိုဆိုကြသည်။



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

မရောက်ရှိမီ ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့သည် စစ်ရေးပြကွင်းကြီးအတွင်းရှိ သတ်မှတ်နေရာ၌ နေရာယူသည်။ ထို့နောက် (၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များကိုယ်စားပြု အောင်ဆန်းစစ်ကြောင်းသည် စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးသန့် ဦးဆောင်၍ သံချပ်ကာယန္တရားတပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကိုယ်စားပြုယာဉ်များ၊ အမြောက်တပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုယာဉ်များ၊ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့အရာရှိချုပ်ရုံး ကိုယ်စားပြုယာဉ်များ၊ ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)၊ ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၂)နှင့် ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၃)တို့သည် စစ်ရေးပြကွင်းမှ နေပြည်တော်စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီသို့ စတင်ချီတက်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ စစ်ရေးပြမှူးကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်အောင်ကျော်ဟိုး ဦးဆောင်၍

နှင့် စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးစောကြည်နိုင် ဦးဆောင်သော ဆင်ဖြူရှင်စစ်ကြောင်းတို့သည် စစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့များနှင့်အတူ နေပြည်တော်စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီသို့ အစီအစဉ်အတိုင်း ချီတက်ကြသည်။ စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများ စုရပ်စစ်ရေးပြကွင်းမှ တပ်မတော်နေ့အခမ်း

စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများသည် သတ်မှတ်အစီအစဉ်အတိုင်း ချီတက်စဉ် ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်အပြည့်ဖြင့် စစ်ချီတေးများကို သံပြိုင်တစ်ကြွေးသီဆိုကြပြီး စစ်ရေးပြကွင်းကြီးအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်နေရာယူကြသည်။ အဆိုပါ(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့်အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အငြိမ်းစားတပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကော်မတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ စွမ်းရည်ဘွဲ့တံဆိပ်ရရှိသူများနှင့် အမွေခံများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားစစ်သံရုံးများမှ စစ်သံမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအသင်းနှင့် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်နှင့် နယ်ခြားစောင့်ဗဟိုအကြံပေးကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးတပ်များမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်သည် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပရာ စစ်ရေးပြကွင်းကြီးသို့ရောက်ရှိရာ စစ်ကြောင်းကြီးများမှ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အလေးပြုကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့

မိမိတို့နိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရာတွင် အဓိကနှောင့်ယှက်ဟန့်တားမှု နှစ်ခုမှာ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှုအားနည်းခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုများ ရှိနေခြင်းပင်ဖြစ်။ ၎င်းတို့သည် ပရမ်းပတာဒီမိုကရေစီကို ဦးတည်သွားစေနိုင်



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်သည် မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများအား စစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုကြရာ ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့က နိုင်ငံတော်သီချင်းကို တီးမှုတ်သည်။ ယင်းနောက် ကျဆုံးလေပြီးသော တပ်မတော်သားများအား အလေးပြုကြပြီး စစ်ကြောင်းကြီးများမှ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သစ္စာလေးချက်ကို သံပြိုင်ညီညာရွတ်ဆိုကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် မိမိတို့ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူလူထုလက်တွဲပြီး ဖက်ဆစ်များကို အမိမြေမှ အပြီးအပိုင် တွန်းလှန်တိုက်ထုတ်ခဲ့သော (၇၁)နှစ်တိုင်ပြီဖြစ်သည့် တပ်မ

ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် ထူးခြားမွန်မြတ်သည့် ယခုလို နေထူးနေမြတ်တွင် သိသင့်သိထိုက်သည်များကို အလေးအနက်မှာကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာ့သမိုင်းကြောင်းနှင့် တပ်မတော်၏ သမိုင်းကြောင်းသည် အမြဲခွန်တွဲလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၏ နိုင်ငံတော်စတင်တည်ထောင်စဉ်က တစ်ပါတည်း ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည့်တပ်မတော်၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ ပေါက်ဖွားလာသည့်တပ်မတော်နှင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးနောက်ပိုင်း ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်သည့် တပ်မတော်ဟူ၍ သုံးမျိုးတွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ ပေါက်ဖွားလာသည့် တပ်မတော်ဖြစ်သည့်အတွက် သန္ဓေတည်မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်နှင့် စစ်သွေးစစ်မာန်များ နိုးကြားထက်သန်မှုရှိသည့် တပ်မတော်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသား

ဖိနှိပ်ခဲ့သည့် ဖက်ဆစ်တို့ကို ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက် ယခုလိုနေ့မျိုးတွင် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူလူထုပူးပေါင်း၍ တစ်ခဲနက်အံ့ကြွတော်လှန်ခဲ့ရာမှ တော်လှန်ရေးနေ့ကြီးပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ တပ်မတော်များနည်းတူ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တပ်မတော်နေ့သတ်မှတ်ရန်လိုအပ်လာသည့်အတွက် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းတွင် အထူးခြားဆုံးနှင့် အမွန်မြတ်ဆုံးဖြစ်သည့် တော်လှန်ရေးနေ့ကို အထူးဝိသေသပြုသည့်အနေဖြင့် ၁၉၅၅ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ စတင်၍ တပ်မတော်နေ့ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရပြီး သုံးလမတိုင်မီ အာဏာရ ဖဆပလအစိုးရနှင့် ကွန်မြူနစ်ပါတီတို့ မသင့်မမြတ်ဖြစ်ရာမှ ကွန်မြူနစ်များတောခိုပြီး ပြည်တွင်းဆူပူသောင်းကျန်းမှုများ စတင်ခဲ့ပါကြောင်း။

လွတ်လပ်ရေးရပြီး ၁၀ နှစ်အတွင်း



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်အား စစ်ကြောင်းကြီးများမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များ ချီတက်အလေးပြုကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



တော်နေ့အခါသမယ ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ တစ်သားတည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုဆိုသည့်ခွန်အားကို အရင်းတည်ပြီး ဇာတိသွေးဇာတိမာန်နှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်တို့ကို ကမ္ဘာသိအောင် ပြသခဲ့သည့် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်

စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပျက်ပြားပြီး အနောက်နိုင်ငံများနှင့်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည့် ခေတ်မီတပ်မတော် မရှိခဲ့သည့်အတွက် ၁၈၂၄ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး နယ်ချဲ့တို့၏ ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်မှုကို ခံခဲ့ရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံကို အတုအယောင်လွတ်လပ်ရေးပေးပြီး ကျွန်ပြု

ထူးခြားမှုအနေဖြင့် ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှုများအပြင် နယ်စပ်ဒေသမှ တရုတ်ဖြူကူမင်တန်တို့၏ ပြည်ပကျူးကျော်မှုကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး အောင်မြင်စွာ တွန်းလှန်ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှုများနှင့် ပြည်ပကျူးကျော်မှုများကို

အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းမျိုးစုံကြားမှ တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း တွန်းလှန် တိုက်ခိုက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် မိမိတို့တပ်မတော်၏ စွမ်းဆောင်ချက်သည် လေးစားဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ ဖြစ်ကြောင်း။

၁၉၅၀ ပြည့်လွန်နှစ်များသည် မုန်

တိုင်းထန်သည့်ကာလများ ဖြစ်ခဲ့ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ရေးနှင့် ပြည်ပကျူးကျော်မှု အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးတို့အတွက် တပ်မတော်မှသာ ပင်မ မဏ္ဍိုင်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် အမျိုးသားရေးကို မျက်ကွယ်ပြုခဲ့ပြီး ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ ဂိုဏ်းဂဏစွဲ၊ ဝါဒစွဲ၊ မာန်မာနအစွဲများကိုသာ ရှေ့တန်းတင်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

နှင့်အတူ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုများနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပြဿနာများကို အပြည့်အဝ ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့သည့်အတွက် အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျခဲ့ရပါကြောင်း။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးစွပ်၍ ကြိုဆိုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးစွပ်၍ ကြိုဆိုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်လွန်ကာလများအထိ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများသည် မည်သို့မျှ စည်းလုံးညီညွတ်မှုမရှိဘဲ အုပ်စုဖွဲ့မှုများ၊ လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို ဦးတည်မှုများ၊ အာဏာရနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး လွှဲချော်မှုများကြောင့် အုပ်ချုပ်ရေးပြဿနာကြီးထွားလာမှု

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ကာလများတွင် မိမိတို့နိုင်ငံနည်းတူ ဥရောပနှင့် အာဖရိကနိုင်ငံအချို့၌ တစ်ပါတီစနစ်၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်နှင့် ကွန်မြူနစ်စနစ်များမှ ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှုများရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အများစုမှာ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်ပွားခြင်း၊ လူမျိုးရေးမုန်းတီးမှုများ ဖြစ်ပွားခြင်း၊ နိုင်ငံပြိုကွဲကာ နိုင်ငံငယ်အများအပြားပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်း၊ စီးပွားရေးဆုတ်ယုတ်ကျဆင်း

“တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို လုံခြုံအောင် ကာကွယ်ရမည်၊ ပြည်သူကို စောင့်ရှောက်ရမည်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်မှုများကို ကူညီရမည်”

ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ခြင်းများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း တပ်မတော်အစိုးရတာဝန်ယူခဲ့သည့် ၁၉၈၈ ခုနှစ် မှစ၍ ပြည်သူ့လူထုလိုလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နိုင်ငံတော်ရှေ့ဆက်သွားမည့် မူဝါဒ လမ်းစဉ် (၇)ရပ်ချမှတ်၍ စနစ်တကျတည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ပြောင်းလဲခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရာတွင် အဓိကနှောင့်ယှက်ဟန့်တားမှု နှစ်ခုမှာ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှု အားနည်းခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုများ ရှိနေခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည် ပရမ်းပတာဒီမိုကရေစီကို ဦးတည်သွားစေနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုပါ အချက်နှစ်ချက်ကို ပြုပြင်ကျော်လွှားနိုင်မှသာ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပြောဆိုဖြူးစွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော် နှင့် ပြည်သူ့လူထုအကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု အလေးအနက် ပြောကြားလိုကြောင်း။

မိမိတို့တပ်မတော်အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမှ တစ်ဆင့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှင်သန်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ် တည်ဆောက် နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် ဖော်ဆောင်သည့်နေရာတွင် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေးတာဝန် အဖြစ်ခံယူပြီး ပြည်သူ့လူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေလိုပါက ထိုက်တန်သည့် စည်းကမ်းရှိမှု နှင့် ဥပဒေလေးစားလိုက်နာမှု ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့တိုင်းပြည်ကို ချစ်မြတ်နိုးပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေလိုလျှင် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ကာယ၊ ဉာဏ စွမ်းအားရှိသမျှ အလုပ်လုပ်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်အပေါ် သစ္စာရှိကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုသည် နိုင်ငံတော် ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် အတွက်သာဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆိုသည်မှာ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့လူထုအရေးနှင့် နိုင်ငံအရေး ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီနိုင်ငံရေးမဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပြည်သူ့အများစု၏ ဆန္ဒမှာ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ကောင်းမွန်စွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်ရေးနှင့် ၎င်းတို့ဘဝတိုးတက်ရေးဟူသည့် ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ချမ်းသာရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို လုံခြုံအောင်ကာကွယ်ရမည်၊ ပြည်သူ့ကို စောင့်ရှောက်ရမည်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်မှုများကို ကူညီရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အခြေခံမူ များချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ တည်ငြိမ်ရန် ပြည်သူ့၏ဆန္ဒအတိုင်း တိုင်းပြည်ကို လက်ရှိအခြေအနေ အခြေခံကောင်းများရရှိရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသူ များဖြစ်သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့အခြေအနေမျိုးမှ ယိမ်းယိုင်သွားစေမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုများကို ထိပါး စေမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုပြိုကွဲမှုကို ဦးတည်လာမည့်အခြေအနေ များကို တပ်မတော်အနေဖြင့် ရောက်ရှိခံမည်မဟုတ်ကြောင်း။

အခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် တပ်မတော်၏အမျိုးသားနိုင်ငံရေး တာဝန်များကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုးသား အကျိုး စီးပွားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက်သာ ဖြစ်သည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားစေရန် အတွက် တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးကြီးသည့်အလျောက် စစ်မှန်သည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ခိုင်ခိုင်မာမာတည်ဆောက်နိုင်ရန် တပ်မတော် အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒ(၆)ရပ်ချမှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ် ရယူလိုသည့် ဆန္ဒရှိရန်လိုအပ်ပြီး စစ်မှန်သည့်ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို ငြိမ်းချမ်းသော နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းဖြင့်

အခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် တပ်မတော်၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များ ကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် အတွက်သာဖြစ်သည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်



တပ်မတော်(ရေ)မှ ရေတပ်စစ်ဆင်ရေးအထူးတပ်ဖွဲ့ (Navy SEALs)မှ အရာရှိစစ်သည်များ။ (သတင်းစဉ်)

လျှောက်လှမ်းသွားလိုသည့် စိတ်ဓာတ်ရှိလျှင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး လိုလားတောင့်တနေသည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို မလွဲမသွေရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးသည် အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုကို လိုလားသော်လည်း ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ခေတ်ကာလတွင် နယ်ပယ်အသီးသီး၏ စိန်ခေါ်မှုများသည် စဉ်ဆက်မပြတ် ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် နိုင်ငံတော် အစိုးရ ပြည်သူနှင့်တပ်မတော်တို့ ခိုင်မြဲစွာလက်တွဲထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ် ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၏ စစ်ရေးစွမ်းရည်တိုးမြှင့် တည်ဆောက်မှု၊ လူဦးရေပေါက်ကွဲမှု၊ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့် ဖြေရှင်းရန်ကျန်နေသေးသည့် နယ်နိမိတ်ပြဿနာများသည် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးတွင် အဓိကအချက်များဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ပထဝီအနေအထားအရ လူဦးရေများပြားပြီး စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံကြီးများအကြားတွင် မဟာဗျူဟာကျသည့် တည်နေရာ ကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ထားကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့် အတူ ရရှိလာနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးရှိရှိအသုံးပြုသွားရမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုများကို လည်း တိုင်းရင်းသားအားလုံးအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၊ မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် အတူတကွရင်ဆိုင်ကျော်လွှားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကာကွယ်ရေးဆိုသည်မှာ ချက်ချင်းဆောင်ရွက်၍မရဘဲ အချိန်ယူပြီး ခိုင်မာအောင် လေ့ကျင့်တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ရေး စွမ်းအားမြင့်မားရန် တိုက်စွမ်းရည်နှင့် တိုက်စွမ်းအားထက်မြက်ရန်၊ ခေတ်မီ စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ခြင်း၊ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့ကျင့် ခြင်းများ မရှိမဖြစ်လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးကို ကိုယ်စားပြုသည့်တပ်မတော်ကို ခေတ်မီတပ်မတော် အဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအမြင်၊ နိုင်ငံရေးအမြင်၊ အမျိုးသားရေးအသိနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေသည့် မိမိတို့တပ်မတော်သည် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့်အတွက် အခြားသောအဖွဲ့အစည်းများထက် ပိုမိုကျစ်လျစ်ခိုင်မာ၍ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ တပ်တွင်းစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးခိုင်မာမှသာ တပ်ပြင်စည်းရုံးရေး ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် ပြည်သူ့စစ်မဟာဗျူဟာကို ထိရောက်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား စစ်ရေးပြမှူးကြီး ဦးဆောင်သော စစ်ကြောင်းကြီးများမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များက အစီအစဉ်အတိုင်း စစ်ကြောင်းပုံဖြင့် ချီတက်အလေးပြုကြပြီး စစ်ရေးပြတွင်းကြီးအတွင်းမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာကြသည်။

ထိုသို့ချီတက်အလေးပြုချိန်တွင် တပ်မတော်(လေ)မှ ကြိုးကြာအုပ်ဖွဲ့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးရဟတ်ယာဉ် လေးစင်းက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော်အလံနှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ လေ)အလံများကို အသီးသီးချိတ်ဆွဲ

၍ အစဉ်လိုက်ပျံသန်းကြပြီး တပ်မတော်(ရေ)မှ ရေတပ်စစ်ဆင်ရေးအထူးတပ်ဖွဲ့ (Navy SEALs)မှ အရာရှိ စစ်သည်များက ရဟတ်ယာဉ် လေးစင်းပေါ်မှ အမြန်ဆင်းကြိုးများဖြင့် မြေပြင်ပေါ်သို့ အသီးသီး ဆင်းသက်ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်(လေ)မှ စွန့်ခွာအုပ်ဖွဲ့တိုက်ခိုက်ရေးရဟတ်ယာဉ် တစ်စင်းနှင့် အပေါ့စားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ရဟတ်ယာဉ် သုံးစင်းတို့က Vic ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း၊ အာကာအုပ်ဖွဲ့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် သုံးစင်း တ Vic ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရန်နိုင်အုပ်ဖွဲ့ အမောင်းသင်လေယာဉ် ငါးစင်းက Arrow Head ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း၊ ယင်းနောက် အုပ်ဖွဲ့ခွဲလေယာဉ်မှ အလေးပြုခံစင်မြင့်၏ ရှေ့တူရူအရပ်မျက်နှာမှ တစ်ပြိုင်တည်း ဆန့်ကျင်ဘက် အရပ်မျက်နှာသို့ ရုတ်တရက်ခွဲထွက်၍လည်းကောင်း၊ ရန်အောင်အုပ်ဖွဲ့ ပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ်တစ်စင်းနှင့် အလတ်စားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လေယာဉ် နှစ်စင်းတို့က Vic ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရန်ရှင်းအုပ်ဖွဲ့ အကြီးစားသယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ်တစ်စင်းနှင့် တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ် လေးစင်း တို့က ရောင်စုံမီးခိုးများထုတ်လွှင့်လျက် Arrow Head ပုံစံဖြင့် လည်းကောင်း၊ သီဟအုပ်ဖွဲ့ ဗိုလ်ကြံ့ဂျက်လေယာဉ် ငါးစင်းက Arrow Head ပုံစံဖြင့်လည်းကောင်း၊ သူရိန်အုပ်ဖွဲ့ ကြားဖြတ်တိုက်ခိုက်ရေး လေယာဉ်ငါးစင်းက Arrow Head ပုံစံဖြင့်ပျံသန်းပြီး အတွင်းဘက်သုံးစင်းက တစ်ပြိုင်နက် ဘေးလိုမ့်ကျွမ်းထိုး ပျံသန်း၍လည်းကောင်း၊ ရာဇအုပ်ဖွဲ့ တိုက်ခိုက်ရေး ဂျက်လေယာဉ်ငါးစင်းက Arrow Head ပုံစံဖြင့် တွေ့ပတ်ပျံသန်းပြီး ရှေ့တူရူအရပ်မျက်နှာမှ ယပ်တောင် သဏ္ဍာန်ခွဲထွက်ကာ မီးကျည်များပစ်လွှတ်၍လည်းကောင်း အသီးသီး သရုပ်ပြပျံသန်းကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား အလေးပြုကြ သည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေသည် မင်းအောင်လှိုင်သည် စစ်ရေးပြတွင်းကြီးမှ ပြန်လည် ထွက်ခွာပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကို နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(မြဝတီ)

မန္တလေး-ပုဂံ ရထားနှစ်စင်း ပြေးဆွဲမည်

နွားထိုးကြီး မတ် ၂၇

နှစ်သစ်ဦးအတာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း မန္တလေး-ပုဂံ ရထားခြောက်စင်း ပြေးဆွဲမှုတွင် လေးစင်းရပ်နားပြီး နှစ်စင်းသာပြေးဆွဲရန်ရှိနေကြောင်း နွားထိုးကြီး ဘူတာရုံပိုင်က ပြောသည်။

ပုဂံအမြန်နှင့်မြို့သာ-မြင်းခြံ ခေါက်ပြန်ရထားများ ရပ်နားကြမည်ဖြစ်ပြီး မန္တလေး-ပုဂံ လော်ကယ်ရထားတစ်စင်းတည်းသာ ပြေးဆွဲသွားမည်ဟု ပြောသည်။ RBE ရထားများ သင်္ကြန်တွင်းရပ်နားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နှစ်စဉ်လည်း အမြန်ရထားနှင့် မြင်းခြံ-မြို့သာရထားများ နားကြောင်း ဒေသခံများက ပြောသည်။ ပုဂံလမ်းတွင် အမြန်ရထား၊ လော်ကယ်ရထား၊ ခေါက်ပြန်ရထား အစုန်၊ အဆန်ရထား ခြောက်စင်းသာပြေးဆွဲကြောင်း သိရ သည်။ (ဌေးမြင့်မောင်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသည့် တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက ဂါရဝပြု

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသော တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက ဂါရဝပြုသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဂါရဝပြုသည့်အခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်အငြိမ်းစား အရာရှိကြီး ၃၉ ဦးနှင့် ဇနီး ၁၄ ဦးတို့ ကန်တော့ခံတက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ဂါရဝပြုကန်တော့ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယခုအခမ်းအနားသည် တပ်မတော်အကြီးအကဲဟောင်းများကို လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များက ဂါရဝပြုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့တပ်မတော်အား လက်ရှိအခြေအနေရောက်သည်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းသည် တပ်မတော်အကြီးအကဲဟောင်းများ၏ သင်ဆရာ၊ မြင်ဆရာ၊ ကြားဆရာအဖြစ် ရှေ့မှဦးစီးဦးဆောင်ပြုပြီး ပြသခဲ့မှုများကြောင့်ဖြစ်၍ ကျေးဇူးမမေ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်၏အမိအဖများပင်ဖြစ်၍ မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ခွင့်ရသည်ဟုခံယူပါကြောင်း၊ တစ်ရက်စစ်သားဖြစ်ပါက ထာဝရစစ်သားဖြစ်သည်ဆိုသည့်စကားအတိုင်း တပ်မတော်ကို မိမိတို့၏ကျေးဇူးရှင်အဖြစ် တစ်သက်လုံးခံယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် နေ့စဉ်ရွတ်ဆိုနေသည့် သစ္စာလေးချက်ကို မပျက်မယွင်းအောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်အငြိမ်းစား အရာရှိကြီးများကို တပ်မတော်တွင် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော အရာရှိကြီးများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ တက်ရောက်လာကြသူများက တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများကိုယ်စား တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများအား မြန်မာ့ရိုးရာထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့်အညီ ရိုသေစွာဖြင့် ဂါရဝပြုကန်တော့ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများကိုယ်စား ဗိုလ်ချုပ်



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသော တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများအား တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက ဂါရဝပြု ကျင်းပစဉ်။ (မြဝတီ)

သူရစောဖြူ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် တင့်ဆွေ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် လှထွန်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းကြည်တို့က တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများအတွက် ဆုံးမဩဝါဒနှင့် ဆုမွန်ကောင်းစကားများ ပြန်လည်ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်အနေဖြင့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းများအတွက် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာများနှင့် ဘိုးဘွားရိပ်သာများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများထံ ဂါရဝပြုလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ရိုသေစွာပေးအပ်ကြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဦးဆောင်၍ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများက တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများကို ခင်မင်ရင်းနှီးစွာနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့အတူ နံနက်ပိုင်းကလည်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် ဇနီးတို့သည် ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာတွင် ခေတ္တတည်းခိုလျက်ရှိသော တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများထံ သွားရောက်၍ တစ်ဦးချင်းစီ လိုက်လံတွေ့ဆုံပြီး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ဂါရဝပြုနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(မြဝတီ)

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ဆုရရှိသော စစ်ရေးပြတပ်ခွဲများအား ဆုချီးမြှင့်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ဆုရရှိကြသော စစ်ရေးပြတပ်ခွဲများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ သစ်တပ်စစ်ရေးပြကွင်း၌ကျင်းပရာ ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပူးတွဲတာဝန်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့် တက်ရောက်၍ ဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ရှေးဦးစွာ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်အား စစ်ရေးပြမှူးကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်ဟိုး ဦးဆောင်သည့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းများက အလေးပြု

ကြသည်။

ထို့နောက် (၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်အေးက စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြုဆုရရှိကြသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ)ကိုယ်စားပြု အထူးတပ်ဖွဲ့၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ) ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့အရာရှိချုပ်ရုံး ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ အမြောက်တပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ သံချပ်ကာ ယန္တရားတပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ တပ်မတော်(ကြည်း)(အမျိုးသမီး) စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ (အမျိုးသမီး)စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ အလံကိုင်အဖွဲ့၊ ဂုဏ်ပြုဆုရရှိသော တပ်မတော်(ကြည်း)(အမျိုးသမီး)အလံကိုင်အဖွဲ့၊ ဗဟိုစစ်တီးပိုင်းအဖွဲ့၊ ဂုဏ်ပြုဆုရရှိသော ဗဟိုစစ်တီးပိုင်းအဖွဲ့၊ အလံကိုင်အဖွဲ့၊ အကောင်းဆုံးဆုရရှိသော အောင်ဇေယျ စစ်ကြောင်း ကိုယ်စားပြုအလံကိုင်အဖွဲ့နှင့် စစ်တီးပိုင်းအဖွဲ့၊ အကောင်းဆုံးဆုရရှိသော ဆင်ဖြူရှင်စစ်ကြောင်း ကိုယ်စားပြု စစ်တီးပိုင်းအဖွဲ့တို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၅ သို့



တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်အေး စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြုဆုရ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)



စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦး စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရ လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)



ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ပူးတွဲတာဝန် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့် စံပြတပ်ခွဲ ပထမဆုရ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ)ကိုယ်စားပြုတပ်ခွဲအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားသို့ ချီတက်လာကြသည့် စစ်ကြောင်းကြီးများ ပုတ်တမ်းဓာတ်ပုံ



၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ လေကြောင်းချီတပ်ဖွဲ့ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ချီတက်လာစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များ၊ တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ လေ စစ်သည်များ၊ တပ်မတော်(ကြည်း) အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့အမျိုးသမီး စစ်ရေးပြတပ်ခွဲတို့ ချီတက်လာကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဓာတုပေဒစစ်ဆေးရေးဌာန DNA ဌာနခွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက် လူတော်ဝင်လမ်းရှိ ဓာတုပေဒ စစ်ဆေးရေးဌာန DNA ဌာနခွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန/လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကိုကို တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ရဲချုပ် ဇော်ဝင်း၊ မှူးခင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ဓာတုပေဒဝန်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ပေးပြီး (ယာဝုံ) ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးက စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ကမ္ဘာ့ မော်ကွန်းအား အမွှေးနံ့သာများ ပက်ဖျန်းပေးသည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ်၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာန ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုစုပေါင်း အင်အား ၁၀၀ ခန့် တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



* ကျောဖုံးမှ

ပြည်သူများ၏ အိမ်ရာလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနသည် အစိုးရမြေနေရာများပေါ်တွင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ၊ အငှားအိမ်ရာနှင့် တန်ဖိုး မျှတ အိမ်ရာများကို စီမံကိန်းများရေးဆွဲ ဖော်ထုတ်လျက်ရှိနေသည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာအနေဖြင့် လိုင်သာယာရွှေလင်ဗန်း တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ (အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်း သိန်း ၁၁၀)၊ ဗိုလ်ဗထူးနှင့် ဗိုလ်မင်း ရောင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ (အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်း ကျပ်သိန်း ၂၀၀)၊ ရွှေပြည်သာ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ (အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်း ၁၀၉ သိန်း) တို့ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ပြီး အငှားအိမ်ရာများ ချထားပေးခဲ့သော်လည်း နေရာလိုအပ်ချက်ကမူ မြို့ပြတွင် ဆက်လက်ရှိနေဦးမည်ဖြစ်သည်။

မြို့ပြတွင် နေထိုင်သော ပြည်သူများ လူနေမှုအဆင့်အတန်းမြင့်မားစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန သည် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီတွင် စင်ကာပူမြို့ပြဒီဇိုင်းအား နမူနာယူ၍ ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်ရှိ ဧရာဝတီနှင့် ရတနာလမ်းမပေါ်တွင် လူပေါင်းတစ်သိန်း ခန့် နေထိုင်နိုင်မည့် အထပ်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းတစ်ခုအား အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန၏ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမောင်မောင်လွင်က “ဒီစီမံကိန်းက မြန်မာနိုင်ငံ သားတွေ လူနေမှု အဆင့်အတန်းမြင့်မားရေးကို ရည်ရွယ်ပြီး စင်ကာပူမြို့ပြ ဒီဇိုင်းပုံစံမျိုး ဆောင်ရွက်ထားတာပါ။ ကျွန်တော်တို့ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံ စုစုပေါင်း ၄၉ လုံး ဆောက်လုပ်မှာပါ။ အဲဒီ ၄၉ လုံးကို အုပ်စု ၁၁ စု ခွဲပါတယ်။ အဆောက်အအုံက ၁၈ ထပ် အမြင့်ရှိပါမယ်။ အဆောက်အအုံတစ်ခုမှာ အခန်းပေါင်း ၄၀၀ လောက်ပါမှာဆိုတော့ လူ ၂၀၀၀ လောက်အကြမ်းဖျင်း နေနိုင်ပါတယ်။ တိုက်အလုံးပေါင်း ၄၉ လုံးဆိုတော့ လူဦးရေ တစ်သိန်းကျော် လောက်နေနိုင်တဲ့ မြို့ပြအဆောက်အအုံကြီး ဖြစ်သွားပါလိမ့်မယ်”ဟု လက်ရှိ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဧရာဝတီ ရတနာအထပ်မြင့် စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောသည်။

ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့်စီမံကိန်းသည် ယခုအခါတွင် အခန်းပေါင်း ၂၇၆ ခန်း ပါဝင်သည့် အဆောက်အအုံနှင့် အခန်းပေါင်း ၄၀၀ ပါဝင်သည့် အဆောက်အအုံ စုစုပေါင်း ခြောက်လုံးအား ဆောက်လုပ်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် မတ် ၁၆ ရက်မှစ၍ လျှောက်လွှာများအား စတင်လျှောက်ထား ခွင့်ပြု၍ ရောင်းချပေးနေပြီဖြစ်သည်။ ရောင်းချပေးသည့် အခန်းများသည် စတုရန်းပေ ၆၀၀ ရှိသည့်အခန်းများနှင့် စတုရန်းပေ ၁၂၀၀ ရှိသည့် အခန်းများ ဖြစ်သည်။

“မြို့ပြမှာ များပြားလာတဲ့ လူဦးရေကြောင့် လူနေမှုအဆင့်တစ်ခုကို ပြန်လည် အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံအိမ်ရာတွေ သမ္မတကြီးက ၂၀၁၂ ခုနှစ် စင်ကာပူခရီးစဉ်သွားပြီးအပြန်မှာ ဖော်ထုတ်ချင်တယ်။ လူတွေနေရေးကို ဖြေရှင်းပေးမယ့် အိမ်ရာတွေ ဖော်ထုတ်ဖို့ များများဆောက်နိုင်ဖို့အတွက် နိုင်ငံ တော်ပိုင်မြေနေရာတွေ ရှာဖွေတယ်။ အခု ဒီနေရာတွေက အရင်တုန်းက ပေ ၄၀၊ ပေ ၆၀ အကွက်တွေပဲ ဖော်ထုတ်ရောင်းချတဲ့ မြို့သစ်စီမံကိန်းပါ။ ဆက်လက်မရောင်းတော့ဘဲ ဧက ၂၀၀ လောက်ရှိတဲ့ နေရာမှာ အခုလို အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံတွေ ဖော်ထုတ်နေတာပါ”ဟု မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့ပြအခြေခံအဆင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်းအေးက အိမ်ရာစီမံကိန်း ဖြစ်ပေါ်လာပုံကိုပြောသည်။

ဆက်လက်၍ ဒေါ်စန်းစန်းအေးက “ပေ ၄၀၊ ပေ ၆၀ မှာ အိမ်ဆောက် မယ်၊ မိသားစုနေမယ်ဆို ငါးယောက်လောက်ပဲနေနိုင်မယ်။ အခုလိုအထပ်မြင့် ဆောက်လိုက်တော့ မိသားစုဦးရေအများကြီးနေနိုင်မယ်။ နောက်နိုင်ငံတကာ မှာက အထပ်မြင့်ဆောက်တဲ့ နည်းပညာက တိုးတက်နေပြီဆိုတော့ မြန်မာနိုင်ငံ အနေနဲ့ အဆင့်မြင့်နည်းပညာကို ရရှိအောင်ရည်ရွယ်တာပါ။ ပထမတုန်းက အထပ် ၃၀ လောက်အထိ ဆောက်လုပ်ဖို့ စဉ်းစားခဲ့ပေမယ့် နောက်ဆုံးမှာတော့ ၁၈ ထပ်ပဲဆောက်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာပါ”ဟု ဆက်လက်ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ပုံမှန် ရှစ်ထပ်၊ ကိုးထပ်များသာ ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသော် လည်း ယခုကဲ့သို့ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် စိတ်ချလုံခြုံမှု ရှိစေရန် စင်ကာပူအစိုးရတာဝန်ယူဆောင်လုပ်ခဲ့သည့် HTP အဆောက်အအုံ ပုံစံမျိုးရရှိရန် စင်ကာပူနိုင်ငံ Surbana ကုမ္ပဏီသို့ ဗိသုကာဒီဇိုင်းနှင့် Structure ဒီဇိုင်းများအပ်နှံကာ ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း

ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းမှူးမှ သိရသည်။ ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့်စီမံကိန်းအတွက် ၁၈ ထပ်အမြင့်ရှိသည့် အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ရာတွင် ငလျင်ဒဏ်ခံနိုင်ရန်အတွက် တွက်ချက်ဆောက်လုပ်ထားခြင်း၊ Precast စနစ်ကိုအသုံးပြုထားခြင်း၊ အလင်း ရောင်နှင့် လေဝင်လေထွက် ကောင်းမွန်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံတစ်ခုလျှင် ဓာတ်လှေကား လေးစင်းအထိ ထားရှိပေးခြင်း၊ မီးသတ်စနစ်နှင့် အမြိုက်စွန့်ပစ် စနစ်များထားရှိပေးခြင်း၊ အောက်ဆုံးထပ်နှင့် ၁၀ ထပ်တို့တွင် အခန်းများ မထားရှိဘဲ စုဝေးဟောပြောရန်နှင့် စုရပ်များ ပြုလုပ်နိုင်ရန် Social area အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးထားခြင်းနှင့် ကားပါကင်စနစ်များပါဝင်သည်။

ထို့ပြင် စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း စီးပွားရေးအဆောက်အအုံများ၊ ဆေးရုံ၊ စာသင်ကျောင်း၊ အားကစားကွင်း၊ ဈေးဝယ်စင်တာ၊ ပန်းခြံနှင့် Bus Terminal



ဦးမောင်မောင်လွင်။



ဒေါ်စန်းစန်းအေး။

များ ထည့်သွင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမောင်မောင်လွင်က “ကျွန်တော်တို့ ဦးစီးဌာနပိုင်မြေကို စွန့်လွှတ်ပြီး အများပြည်သူပိုင်မြေအဖြစ် လုပ်ဆောင်မှာပါ။ နောက်ကွန်ဒို ဥပဒေအရ စီစဉ်ပေးပြီး ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ အဆောက်အအုံတွေအားလုံးပြီးသွားတာနဲ့ ကွန်ဒိုအဆောက်အအုံဖြစ်မှာပါ။ ဒါဆိုဝယ်ယူသူတွေအနေနဲ့ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်မှာပါ”ဟု ပြောပြ သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်လက်ထက် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က စုပေါင်းအဆောက်အအုံဆိုင်ရာဥပဒေ (ကွန်ဒို ဥပဒေ)ကို ပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သော ကွန်ဒိုဥပဒေအရ ကွန်ဒိုနည်းဥပဒေရှိလာပါက ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်သူသည် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ပြီးလျှင် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှုရှိ၍ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ ဘဏ်များတွင်ပေါင်နှံခြင်း၊ နိုင်ငံခြား သားများအား တရားဝင်ရောင်းချခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြို့ပြအခြေခံအဆင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲမှ ဒေါ်စန်းစန်းအေးက “ဒီစီမံကိန်း က မြို့လယ်ကောင်နဲ့ ကိုးမိုင်အကွာမှာရှိတယ်။ ပုံမှန်လာရင် နာရီဝက်၊ ၄၅ မိနစ်အတွင်း ရောက်နိုင်တယ်။ လူနေမှုများပြားလာမှုနဲ့အတူ မြို့တစ်ခုမှာ လိုအပ်တဲ့ အင်္ဂါရပ်တွေအားလုံး ထည့်သွင်းပေးထားတယ်။ ရေလမ်းနဲ့ပါ သွားလို့ရအောင်စီမံချက်ထဲမှာ ထည့်ထားတယ်။ ဒီစီမံကိန်းက သီလဝါ SEZ နဲ့ဆိုင်မဝေးဘူး။ နောက်ဒီမှာ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းစက်မှုဇုန်၊ တောင်ဒဂုံစက်မှုဇုန်ရှိတယ်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအတွက်လည်း ကောင်းမွန်တယ်။ ရှုခင်းက ၁၈ ထပ်ဆိုတော့ ပင်လယ်တောင်မြင်နိုင်တယ်။ လေကောင်းလေသန့်လည်းရတယ်” ဟုပြောသည်။

လက်ရှိ မတ် ၁၆ ရက်မှစတင်၍ လျှောက်လွှာများဖြင့် ရောင်းချပေး နေသော ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့်စီမံကိန်းတွင် ရောင်းချမှုပုံစံ သုံးမျိုး ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

(၁) အခန်းတန်ဖိုးအား တစ်ခါတည်းအပြီးပေးချေမည်ဆိုပါက အခန်း တန်ဖိုး၏ ငါးရာခိုင်နှုန်းအား လျှော့ပေးသည့် ပုံစံ။ (၂) လစဉ် ၂၅ သိန်းနှုန်းဖြင့် အခန်းတန်ဖိုး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် သိန်း ၃၀၀ အား CHD ဘဏ်တွင် တစ်နှစ်ပေးသွင်း၍ ကျန် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအား တစ်လလျှင် ငါးသိန်းခန့်ဖြင့် ရှစ်နှစ်တိုင်းပေးသွင်းနိုင်မည့် ပုံစံ။ (၃) အခန်းတန်ဖိုး၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအား လက်ရှိပေးသွင်းပြီးပါက တစ်နှစ်အတွင်း ကျန်သည့်ငွေအား ဆက်လက်ပေးချေ

မည့် ပုံစံတို့ဖြင့် ပေးသွင်းနိုင်သည်။ ဒေါ်စန်းစန်းအေးက “လျှောက်လွှာတင်တာနဲ့ ကိုယ်ကြိုက်တဲ့အခန်းကို တစ်ခါတည်းကြည့်ပြီး ဝယ်ယူနိုင်ပါတယ်။ လျှောက်လွှာတင်ပြီး စောင့်နေရတာ မဟုတ်ပါဘူး”ဟု ပြောသည်။

မတ် ၁၆ ရက်မှစတင်၍ ၁၈ ထပ်အမြင့်ရှိသည့် ဧရာဝတီ၊ ရတနာ အဆောက်အအုံများအား ရောင်းချပေးနေရာ မတ် ၂၇ ရက်အထိ အခန်းပေါင်း ၃၈၀ ခန့် ရောင်းချပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် သိန်း ၆၀၀၊ သိန်း ၁၂၀၀ တို့ဖြစ်ပြီး လျှောက်လွှာများအား ပိုလ်အောင်ကျော်လမ်းရှိ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဦးစီးဌာန) ဒဂုံဆိပ်ကမ်းရှိ ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့် အိမ်ရာစီမံကိန်း(စီမံကိန်းညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး) ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၄၀) မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (နေပြည်တော်)တို့တွင်လည်း ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းမှ သိရသည်။

ဧရာဝတီ၊ ရတနာအထပ်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းမှ ရောင်းချပေးမည့်အခန်းများ ၏ ဈေးနှုန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဒေါ်စန်းစန်းအေးက “ဈေးနှုန်းက အလယ်အလတ် ပါ။ နှစ်ရှည် ငွေပေးချေရမယ့် စနစ်သုံးထားတယ်။ မိသားစုလိုက်ဝင်ငွေရှိတယ် ဆိုရင်တော့ အရစ်ကျဝယ်နိုင်တာပေါ့။ မြို့ပြအဆင့်အတိုင်း အဆင့်မြင့်မြင့်နေနိုင် မှာပါ။ ဒီမှာက အခန်းတွေ အများကြီးပဲ။ ပွဲစားမရှိဘူး။ လိုလည်းမလိုဘူး” ဟုပြောသည်။

Condominium Project များ များပြားလာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံတကာမှ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများသည်လည်း ပြည်တွင်းသို့ ဝင်ရောက်မှုများရှိလာ နေသည်။ စုပေါင်းအဆောက်အအုံဆိုင်ရာဥပဒေ (Condominium Law) ထွက်ရှိလာပြီးနောက် ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းဈေးနှုန်းများ တက်လာနိုင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ သားများအနေဖြင့် အဆင့်အတန်းပြည့်မီစွာ နေထိုင်လာနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်အချို့ကမူ စက်မှုဇုန်များတည်ရှိပြီး သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်နှင့် နီးကပ်လျက်ရှိသည့် ဒဂုံတောင်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအမြောက်အမြား ဖော်ဆောင်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါနေရာများသည် ဝယ်လိုအားကောင်းလာနိုင်သည်ဟု သုံးသပ်သည်။

စာမျက်နှာ ၇ မှ

ဆက်လက်၍ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးက အကောင်းဆုံး စခန်း တတိယဆုရရှိသော တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြ တပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်းအကောင်းဆုံး တတိယဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး တတိယဆုရရှိသော အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ရေးပြအကောင်း ဆုံး တတိယဆုရရှိသော အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြ တပ်ခွဲ၊ အကောင်းဆုံးစခန်းဒုတိယဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းထုတ်လုပ် ရေးအရာရှိချုပ်ရုံး ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်းအကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော စစ်လက်နက်ပစ္စည်း ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြ တပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှု အင်ဂျင်နီယာ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲနှင့် စစ်ရေးပြ အကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ)ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပူးတွဲတာဝန် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်က အကောင်းဆုံး စခန်းပထမဆုရရှိသော ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်း အကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသော ဆေးဝန်ထမ်း ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသော ထောက်ပံ့နှင့်ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြ တပ်ခွဲ၊ စစ်ရေးပြအကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ) ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)၊ စံပြတပ်ခွဲ တတိယဆု ရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ) ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စံပြတပ်ခွဲ ဒုတိယဆုရရှိသော စစ်အင်ဂျင်နီယာညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြ ဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲနှင့် စံပြတပ်ခွဲ ပထမဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (လေ)ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲတို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြား ပြီး ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

နိုင်ငံတကာ

အီရတ်အား အကူအညီပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘဂ္ဂဒက်သို့ရောက်ရှိ

ဘဂ္ဂဒက် မတ် ၂၇

ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းသည် အီရတ်နိုင်ငံ ဘဂ္ဂဒက်သို့ မတ် ၂၆ ရက်တွင် ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း၊ စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းနှင့် ရင်ဆိုင်တွေ့ကြုံနေရပြီး အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ကို ချေမှုန်းတိုက်ထုတ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေရသော အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့အား နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက ထောက်ခံအားပေးမှုကို ဖော်ကျူးသည့် ခရီးစဉ်အဖြစ် ဘန်ကီမွန်း လာရောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဘဂ္ဂဒက်နိုင်ငံတကာလေဆိပ်သို့ ဆိုက်ရောက်လာသော ဘန်ကီမွန်းဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို အီရတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အီဘရာဟင် အယ်ဂျက်ဖရီက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်ခဲ့သည်။ ဘန်ကီမွန်းနှင့်အတူ

ကမ္ဘာ့ဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဂျင်ယောင်ကင်နှင့် အစ္စလာမစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ အာမက်အယ်လ် မဒါနီတို့ အတူလိုက်ပါလာခဲ့ကြသည်။

ဘန်ကီမွန်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဝန်ကြီးချုပ် ဟိုင်ဒါအယ်လ်အဘာဒီ၏ ရုံးသို့ မသွားမီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို ချေမှုန်းတိုက်ခိုက်နေသော အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့ကို အကူအညီပေးနိုင်ရန်နှင့် စီးပွားရေး ပြဿနာများမှ အီရတ်နိုင်ငံ ကျော်လွှားနိုင်ရေးအတွက် အကူအညီပေးရန် ရည်ရွယ်လျက် မိမိတို့ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဘာဒီနှင့်ဆွေးနွေးပြီး နောက် ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် အထက်တန်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။

ဆင်ဟွာ။



ဆီးရီးယား အစိုးရတပ်ဖွဲ့ ပယ်မိယာမြို့ကိုပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်

ဒမတ်စကတ် မတ် ၂၇

ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့များသည် ရုရှား၏ လေကြောင်းပစ်ကူပေးမှုနှင့် အတူ ရှေးဟောင်းမြို့ကြီးဖြစ်သော ပယ်မိယာမြို့တွင်းမှ အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ကို မောင်းထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းမြို့ကို ပြန်လည်ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို အပြင်းအထန် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှု ပြုလုပ်နေသော ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့များသည် ပယ်မိယာမြို့အတွင်းသို့ မတ် ၂၆ ရက်တွင် ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်လာနိုင်ခဲ့သည်။

ပယ်မိယာမြို့အတွင်း၌ ပေါက်ကွဲသံများ ပေါ်ထွက်ခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံများမှ မီးခိုးများအထွက်နေပုံကို ရုပ်မြင်သံကြားသတင်းတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသသည်။

ဆီးရီးယား ကြည်းတပ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မဟာမိတ်ပြုထားသော ပြည်သူ့စစ်တပ်ဖွဲ့များသည် ရက်သတ္တသုံးပတ်ကြာ ကာလအတွင်း အကြီးကျယ်ဆုံးသော ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေးလေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ပယ်မိယာမြို့ကို ဆီးရီးယားတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ အဖွဲ့ကပြောကြား

သည်။ ရှေးဟောင်းမြို့တော် တစ်ခုဖြစ်သော ပယ်မိယာမြို့အား အိုင်အက်စ်ထံမှ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည် ၎င်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ပြိုကွဲရန် အစပျိုးခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆီးရီးယားတပ်မတော် ကွပ်ကဲရေးဌာနချုပ်က ပြောကြားကြောင်း ဆာနာသတင်းအေဂျင်စီ၏ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ပယ်မိယာမြို့ကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ဝင်တွေ့ရုံ စိတ်ဓာတ်ကို ရိုက်ချိုးပြီး ၎င်းတို့၏ ဆုံးရှုံးခြင်းနှင့်ပြိုင်လျက် ကို အစပျိုးစေခဲ့ကြောင်း ဆီးရီးယားတပ်မတော်၏ ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ဒီအချက်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့တပ်ဖွဲ့တွေဟာ မိတ်ဆွေတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး အကြမ်းဖက်ဝါဒကို ဖျက်ဆီးချေမှုန်းနိုင်တဲ့စွမ်းပကားတွေရှိတာကို ပြသလိုက်တာပါပဲဟု ဆီးရီးယားတပ်မတော်က ပြောကြားသည်။ ၎င်းမြို့အား သိမ်းပိုက်ရာတွင် ရုရှားနှင့်ဆီးရီးယားလေတပ်ဖွဲ့များ၏ အကူအညီကိုလည်းရယူခဲ့ရကြောင်းသိရသည်။ အိုင်အက်စ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀၀ကျော်အား အဆိုပါတိုက်ပွဲတွင် သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ယူကေအခြေစိုက် ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေးလေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က ဆိုသည်။ ဆီးရီးယားစစ်ဘက်မှ ဆင်ဟွာ

သတင်းဌာနအား ပြောကြားရာတွင် အိုင်အက်စ်တပ်ဖွဲ့များသည် ဟုမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း ဆူနတ်မြို့သို့ ဦးတည်ဆုတ်ခွာသွားကြကြောင်း သိရသည်။ ပယ်မိယာမြို့တွင် မြေမြှုပ်မိုင်း ဖုံးများရှိနေသဖြင့် မိုင်းရှင်းလင်းရေး တပ်ဖွဲ့များက ရှင်းလင်းနေကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ။

အစ္စလာမ္မာဘတ် မတ် ၂၇
ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသို့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပို့လွှတ်ပေးမည့် ပိုက်လိုင်း၏ အီရန်နိုင်ငံဘက်ခြမ်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်ရာ လအနည်းငယ်အတွင်း ဓာတ်ငွေ့တင်ပို့မှု ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အစ္စလာမ္မာဘတ်သို့ ရောက်ရှိနေသော သမ္မတဟာဆန်ဂူလာနီက ပြောကြားသည်။

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသို့ နှစ်ရက်ကြာ ရောက်ရှိနေသော အီရန်သမ္မတဂူလာနီသည် မတ် ၂၆ ရက်က ပြုလုပ်သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။ သမ္မတ ဂူလာနီသည် စွမ်းအင်လိုအပ်ချက် ကြီးမားနေသော ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသို့ စွမ်းအင်ထောက်ပံ့ပေးရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်ရေး ဆက်ဆံမှုမြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်သွယ်သော သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်း အမြန်ဆုံးပြီးစီးရေး ကိစ္စတို့ကို အဓိကပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်း

နျူကလီးယားလုံခြုံရေး ထိပ်သီးအထူးအစည်းအဝေး

မတ် ၃၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၇

နျူကလီးယားလုံခြုံရေး ထိပ်သီးအထူးအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ဝါရှင်တန်မြို့၌ မတ် ၃၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသန္တရသတင်းများအရသိရသည်။

နှစ်ရက်ကြာကျင်းပမည့် နျူကလီးယားလုံခြုံရေး ထိပ်သီးအထူးအစည်းအဝေးတွင် ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်အရာရှိများက မီဒီယာသို့ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်သမ္မတဘာရာကအိုဘားမားနှင့် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေး အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ ကျော်မှ ခေါင်းဆောင်များက ယင်းထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်သည်။ အစည်းအဝေးအစီအစဉ်အရ နျူကလီးယားလက်နက်များ အသုံးပြုပြီး အကြမ်းဖက်မှုများကျူးလွန်ခြင်းကို ကာကွယ်ရာတွင် ထိရောက်မှုရှိသည့် နည်းလမ်းကောင်းများရရှိရန်အတွက် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များက တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။

ဘယ်ဂျီယံနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုပြီးနောက် အဆိုပါ ထိပ်သီးအထူးအစည်းအဝေးကို ကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များက အကြမ်းဖက်မှုများအား ကာကွယ်ရန်နှင့်အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအပါအဝင် အခြားသောအကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုများဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အမြင်ချင်းဖလှယ်ကြမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါထိပ်သီးအထူးအစည်းအဝေးပြီးနောက် သမ္မတအိုဘားမား၊ ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးနှင့် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ ပတ်ဂွန်ဟေးတို့က သုံးပွင့်ဆိုင်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတအိုဘားမားက တရုတ်သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်နှင့်တွေ့ဆုံပြီး မကြာသေးမီက ပြုလုပ်ခဲ့သော နျူကလီးယားလက်နက်စမ်းသပ်မှုအပါအဝင် ခုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်ခတ်မှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

ပါကစ္စတန်သို့စွမ်းအင်ထောက်ပံ့ပေးမည့်ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း မကြာမီဖွင့်လှစ်မည်ဟု အီရန်သမ္မတပြော

တွင် ဖော်ပြသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေး ပိုက်လိုင်းဟူ၍ တင်စားခေါ်ဝေါ် သုံးနှုန်းသော ယင်းပိုက်လိုင်းသည် ဒေါ်လာ ၇ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် စွမ်းအင်စီမံကိန်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးတွင် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံရှိ ပါဗ်ဒေသတောင်ပိုင်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့မြေမှ ဓာတ်ငွေ့ကို ပါကစ္စတန်နိုင်ငံမှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ တင်ပို့ရောင်းချရေး စီမံကိန်းမှာ ၁၉၉၀ ပြည့်လွန်နှစ်များကပင် အစပျိုးခဲ့သော်လည်း လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရေးတွင် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် အဆိုပါ စီမံကိန်းမှ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ရုပ်သိမ်း

ထွက်ခွာခဲ့သည်။ စရိတ်စက ဆက်လက်ပါဝင်ခြင်း မပြုတော့ရန် ကြီးလေးခြင်းနှင့် လုံခြုံရေး အခြေ အနေတို့အရ စီမံကိန်းတွင် သည်။ ရိုက်တာ။



အနုပညာ

ပရိသတ်ကို တောင်းပန်ခဲ့တဲ့ အဲဒါ

မြတ်နိုးပေါ်အဆိုတော် အဲဒါက သူ့ရဲ့နောက်ဆုံးထွက်ရှိထားတဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ် “25” ရဲ့ နယ်လှည့်ဖျော်ဖြေရေး ပွဲစဉ်တွေကို ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ မကြာသေးမီက ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုအတွင်း ပရိသတ်တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့တဲ့အတွက် တောင်းပန်စကား ဆိုခဲ့ကြောင်း ဖောက်ခွဲခြားကွဲကွဲ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အေးပြည့် စုစည်းရေးသားသည်

ကျူးဘားမှာ အောင်ပွဲဆင်နိုင်းခဲ့တဲ့ “Rolling Stones”

အမေရိကန်နိုင်ငံရဲ့ အောင်မြင်တဲ့တေးဂီတ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “Rolling Stones”ဟာ ကျူးဘားနိုင်ငံမှာ သွားရောက်ဖျော်ဖြေခဲ့ရာ ပြီးခဲ့တဲ့သောကြာနေ့က ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ဖျော်ဖြေပွဲမှာ ကျူးဘားနိုင်ငံသားပရိသတ်တွေနဲ့ အခြားသော နိုင်ငံခြားခရီးသွားစဉ်သည် ထောင်ပေါင်းများစွာ လာရောက်အားပေးခဲ့ပါတယ်။ ယခင်က ကျူးဘားနိုင်ငံမှာ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲတွေကျင်းပခွင့်ကို ပိတ်ပင်ထားခဲ့တာဖြစ်ပေမယ့် ပရိသတ်တွေများစွာ လာရောက်အားပေးခဲ့တာမို့ အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့ရဲ့ဖျော်ဖြေပွဲဟာတော့ အောင်မြင်မှုသမိုင်း သစ်တစ်ခုစီကိုထူထောင်ခဲ့ကြောင်း ဖောက်ခွဲခြားကွဲကွဲ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။



အဆိုပါ ဖျော်ဖြေပွဲမှာ “Rolling Stones” တေးဂီတအဖွဲ့ဟာ ရော့ခ်နီဇ်တေးသီချင်းအဖို့ အစားတွေနဲ့ ဖျော်ဖြေခဲ့ပြီး ယင်းဖျော်ဖြေပွဲဟာ အခမဲ့ဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ကျူးဘားနိုင်ငံရဲ့မြို့တော် ဟာပန်းနားမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ အဆိုပါတေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲဟာ အဖွဲ့ရဲ့ လက်တင်အမေရိကန် နယ်လှည့်ဖျော်ဖြေပွဲ “Ole”ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်တွေအနက် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုခိုင်တစ်ဦးအဖြစ် တွေ့မြင်ရတော့မယ့် မိုင်လီဆိုင်းရပ်စ်

အမေရိကန်ပေါ်အဆိုတော် မိုင်လီဆိုင်းရပ်စ်ဟာ NBC ရုပ်သံလိုင်းက ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိတဲ့ “The Voice” သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲရဲ့ လာမယ့်ရာသီဖြစ်တဲ့ ၁၁ ခုမြောက်ရာသီရဲ့ ပြိုင်ပွဲမှာ အကဲဖြတ်ခိုင်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း အမ်တီဒီနယူးစ်ဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။



ကမ္ဘာ့ရေနေအတွက် ဝမ်သန်း ၅၀ လှူဒါန်းခဲ့တဲ့ လီမင်ဟို

တောင်ကိုရီးယားထိပ်တန်းမင်းသား လီမင်ဟိုက ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၂၂ ရက် မှာ ကျရောက်ခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ရေနေအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ကလေးငယ်တွေအတွက် သန့်ရှင်းတဲ့သောက်သုံးရေရရှိရေးကို ရည်ရွယ်ကာ တောင်ကိုရီးယားဝမ် သန်း ၅၀ ကို ယူနိုက်တက်ကနေတစ်ဆင့်လှူဒါန်းခဲ့တယ်လို့ ဟန်စင်းနီးမားဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။



Vevo ရဲ့ စံချိန်ကို ချိုးဖျက်လိုက်တဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာ

ကနေဒါနိုင်ငံသားပေါ်အဆိုတော် ဂျက်စတင်ဘီဘာရဲ့တေးသီချင်းတွေဟာ Vevoရဲ့တေးဂီတဝက်ဘ်ဆိုက်ပေါ်မှာ ကြည့်ရှုသူအများဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး စံချိန်သစ်တစ်ခုရပ်တင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အေ့စ်ဂျီဘစ်ဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဂျက်စတင်ဘီဘာဟာ သူ့ရဲ့နောက်ဆုံးထွက်ရှိထားတဲ့တေးအယ်လ်ဘမ် “Purpose”ကို စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့အချိန်ကစပြီး အွန်လိုင်းပေါ်က တေးဂီတဝက်ဘ်ဆိုက်တွေမှာ ထိပ်ဆုံးကရပ်တည်နေခဲ့ကာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့တေးသီချင်းတွေကို ကြည့်ရှုသူ ၁၀ ဘီလီယံကျော်ရှိသွားပြီဖြစ်ကာ ခြောက်နှစ်အတွင်း ကြည့်ရှုသူ ၁၀ ဘီလီယံကျော်ရှိခဲ့တဲ့ ပထမဦးဆုံးသော တေးသီချင်းဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ [၂၈ - ၃ - ၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့)]

Table with 2 columns: Time (e.g., ၆:၀၀, ၆:၃၀) and Program Name (e.g., အဖွင့်-မိုးလေဝသအစီအစဉ်, တာတွန်းအစီအစဉ်).

တစ်နေ့(၆)နာရီစာ (၄)ကြိမ်ပြသပါမည်။

MRTV- 4

Table with 2 columns: Time (e.g., ၅:၀၀, ၆:၄၀) and Program Name (e.g., ပဋ္ဌာန်းပါဠိတော်+ရတနာသုတ်, မြန်မာရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ).

မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား

Table with 2 columns: Time (e.g., ၆:၀၃, ၆:၀၆) and Program Name (e.g., တရားတော်, မင်းသမီးနဲ့ကျွန်တော်).

mitv

Table with 2 columns: Time (e.g., 07:27, 07:43) and Program Name (e.g., Myanmar Delicate Artistic Handy Creations-The Making Procedure Of Goldsmith).

အားကစား

ဂျာမနီမြေမှာ နှစ်ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်နေရာမှ ပြန်လည်အနိုင်ကစားပြတဲ့ အင်္ဂလန်



ဥရောပခြေစမ်းပွဲတွေထဲမှာ ပရိသတ်စိတ်အဝင်စားဆုံး ပွဲစဉ်တွေထဲက တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ လက်ရှိကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ဂျာမနီအသင်းနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းတို့ အားပြိုင်ခဲ့တဲ့ပွဲမှာ အင်္ဂလန်အသင်းက သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ နှစ်သင်းစလုံးက ၄-၂-၃-၁ပုံစံနဲ့ ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားခဲ့တာကြောင့် ကြည့်ကောင်းတဲ့ပွဲစဉ်တစ်ပွဲ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

ဂျာမနီရဲ့တိုက်စစ်ပိုင်းကို ဝါရင့်တိုက်စစ်မှူး မာရီယိုဂိုးမက်ခ်၊ မူလာ၊ မာတီရှူးစ်နဲ့ အိုဇေးလ်တို့က ဦးဆောင်ကစားခဲ့ပြီး ကွင်းလယ်မှာ တိုနီခရူးစ်နဲ့ ဒီဒီရာတို့ရဲ့အားနဲ့ အင်္ဂလန်ကိုရင်ဆိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အင်္ဂလန်အသင်းကတော့ ဗဟိုတိုက်စစ်နေရာမှာ ဟယ်ရီကီနီး၊ ကွင်းလယ်ဖန်တီးရှင်အဖြစ် ဒယ်လီအယ်လီ၊ တောင်ပံတိုက်စစ်မှာ ဝဲလ်ဘတ်နဲ့ လယ်လာနာတို့ကို အထိုင်ချကစားစေခဲ့ပါတယ်။

ဂျာမနီရဲ့ လျင်မြန်တဲ့တိုက်စစ်ကြောင့် ပွဲချိန် ၄၃ မိနစ်နဲ့ ၅၇ မိနစ်တို့မှာ တိုနီခရူးစ်နဲ့ ဂိုးမက်ခ်တို့က ဦးဆောင်ဂိုးတွေကို ဆက်တိုက်ဆွဲသလို သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဦးဆောင်ဂိုးနှစ်ဂိုးရပြီးနောက် ဂျာမနီဟာ ကစားအားအနည်းငယ်ချခဲ့တဲ့အတွက် တိုက်စစ်မြှင့်တင်လာတဲ့ အင်္ဂလန်ကို ဂိုးတွေပြန်ပေးခဲ့ရတာပါ။ ဒါ့အပြင် ဂျာမနီနည်းပြဂျိုအားချင်လိုက် ရှစ်နေရာ ရှာလီ၊ မူလာနေရာမှာ ပိုဒေါစကီးတို့ကို လူစားလဲခဲ့တာကလည်း အင်္ဂလန်ကို အခွင့်အရေးပေးလိုက်သလို ဖြစ်သွားစေခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဟယ်ရီကီနီးက ပွဲချိန် ၆၁ မိနစ်မှာ ပထမချေပဂိုးသွင်းပြီးနောက် ကီနီးနေရာအစားဝင်လာတဲ့ ဗာဒီက ဒုတိယချေပဂိုးပြန်သွင်းနိုင်ခဲ့လို့ နှစ်ဂိုးစီသရေ ဖြစ်နေပါတယ်။

ချေပဂိုးနှစ်ဂိုးပေးပြီးနောက်မှာ ဂျိုအားချင်လိုက် ဂိုးမက်ခ်နေရာမှာ ဂေါ်ဇီကိုထည့်ပြီးတိုက်စစ်မြှင့်ဖို့ ပြန်ကြိုးစားခဲ့ပေမယ့် အင်္ဂလန်ကွင်းလယ်လူ ဝိုင်ယာက အနိုင်ဂိုးထပ်မံသွင်းယူခဲ့လို့ ဂျာမနီတို့ ဘာလင်မှာပဲ အင်္ဂလန်ကို အရှုံးပေးခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာအမှတ်ပြည့်ပေးလိုတာကတော့ အင်္ဂလန်အသင်းနည်းပြဂျိုအားချင်ဆန်ရဲ့ လူစားလဲမန်ကန်မှုနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းသားတွေရဲ့စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်မှုဖြစ်ပါတယ်။

ဂျာမနီကို နှစ်ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်နေရာကနေ သုံးဂိုးပြန်သွင်းပြီး နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့တာက အခုအင်္ဂလန်ကစားသမားတွေဟာ အရင်ကစားသမားဟောင်းတွေထက် စိတ်ဓာတ်ပိုင်း ပိုမိုအားကောင်းလာတာလားဆိုတာ အဖြေရှာကြည့်ချင်စရာပါ။ ဒါပေမယ့်အင်္ဂလန်ဟာ ဂျာမနီကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှာ ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးတွေနဲ့ အနိုင်ယူနိုင်ခဲ့လို့ ၂၀၀၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားနဲ့ ၂၀၁၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ဝိုင်လ်စွမ်းအင်ထိရောက်စွာပေးခဲ့ပေမယ့် တကယ်တမ်း ပွဲကြီးတွေကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားတဲ့အခါ ခြေစမ်းပွဲတွေက ခြေစွမ်းကိုမမီတတ်တာ သတိပြုသင့်ပါတယ်။

ဂျာမနီအသင်းကတော့ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်ပြီးနောက်ပိုင်း ခြေစွမ်းတွေ



© Bongarts/Getty Images

တောက်လျှောက်ကျဆင်းခဲ့ကာ ပြီးခဲ့တဲ့နိုဝင်ဘာလက ပြင်သစ်အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်အရေးနိမ့်ခဲ့သေးသလို အခုလည်း အင်္ဂလန်ကို ထပ်မံအရေးနိမ့်ခဲ့ရပြန်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာလည်း ဘောလုံးပိုင်ဆိုင်မှု ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိတောင်ရှိခဲ့ပေမယ့် ဂိုးကန်သွင်းမှု ၁၀ ကြိမ်မှာ ဂိုးပေါက်တည့်တာနှစ်ကြိမ်ပဲရှိခဲ့တာကတော့ အံ့အားသင့်စရာပါ။ အထူးသဖြင့် အင်္ဂလန်အသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ဖန်တီးရှင် ဒယ်လီအယ်လီရဲ့ မှော်ဆန်တဲ့ဘောလုံးအထိန်းအသိမ်း၊ အကွက်မြင်မြင်ဖန်တီးပေးမှုတွေဟာ ဂျာမနီအသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်အသက်သွေးကြောလို့ တင်စားကြတဲ့ အိုဇေးလ်ထက် သာလွန်ကောင်းမွန်ခဲ့တာကလည်း ဒီပွဲအတွက်အဖြေကို ထုတ်ပေးလိုက်နိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။

ဂျာမနီ-အင်္ဂလန်ပွဲမှ ထူးခြားချက်များ
 အင်္ဂလန်အသင်းသည် နောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် ပွဲစဉ်(၁၈)ပွဲတွင် တစ်ပွဲ

- သွင်းယူနိုင်ပြီး ၁၄ ပွဲနိုင်၊ သုံးပွဲသရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့။
- အင်္ဂလန်တိုက်စစ်မှူးဟယ်ရီကီနီးမှာ အင်္ဂလန်အသင်းအတွက် စတင်ကစားခဲ့ရသည့် ပွဲစဉ်မှာပင် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း ယခုပွဲစဉ် မတိုင်မီကစားခဲ့သော ပွဲစဉ်သုံးပွဲ၌ လူစားဝင်ကစားသမားအဖြစ်သာ ကစားခဲ့ရ။
- ယခုပွဲစဉ်တွင် ဂျာမနီအား ပေးဂိုးနှစ်ဂိုးပေးခဲ့ရသောကြောင့် အင်္ဂလန်အသင်း၏ ခုနစ်ပွဲသက်တိုက်ပေးဂိုးမရှိစံချိန် ကျိုးပျက်သွားခဲ့။
- ဂျာမနီအသင်းသည် ဂိုးပေါက်တည့်သည့် ကန်သွင်းချက်နှစ်ကြိမ်သာ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း နှစ်ကြိမ်လုံး ဂိုးအဖြစ်ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့။
- ဂျာမနီတိုက်စစ်မှူးမာရီယိုဂိုးမက်ခ်သည် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇွန်လနောက်ပိုင်း ပထမဦးဆုံးအကြိမ် နိုင်ငံအသင်းအတွက် ဂိုးပြန်လည်သွင်းယူနိုင်ခဲ့။

ရာသီကုန်တွင် အဲဗာတန်တိုက်စစ်မှူးလူကာကူ မန်ယူ(သို့မဟုတ်) ဘိုင်ယန်မြူးနစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့မည်



အဲဗာတန်တိုက်စစ်မှူး ရိုမီယို လူကာကူမှာ ရာသီကုန်တွင် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် အဲဗာတန်မှ ထွက်ခွာကာ မန်ယူ (သို့မဟုတ်) ဘိုင်ယန်မြူးနစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် စဉ်းစားနေပြီဖြစ်ကြောင်း လူကာကူ၏ ဖခင်ဖြစ်သူက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်သည်။ လူကာကူ၏ ဖခင်ဖြစ်သူက အင်တာဗျူးတစ်ခုတွင် လူကာကူမှာ ချန်ပီယံလိဂ်ကစားခွင့်ရရှိချင်သူ ဖြစ်သောကြောင့် ဥရောပအင်အားကြီးအသင်းများဖြစ်သည့် မန်ယူ၊ ဘိုင်ယန် စသည့်နှစ်သင်းထဲမှ တစ်သင်းကို ပြောင်းရွှေ့ရန် စိတ်အားထက်သန်နေကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

လူကာကူမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်း၌ ပုံမှန်ပွဲထွက်ကစားခွင့်မရှိသောကြောင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ချယ်လ်ဆီးမှ အဲဗာတန်သို့ပြောင်းရွှေ့ကြွေးပေါင် ၂၈ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့သော်လည်း ထိုပြင် လာမည့်ရာသီတွင် မန်ယူအသင်းအား နည်းပြမော်ရင်ဟိုပြောင်းလဲကိုင်တွယ်ရန် သေချာသလောက်ရှိနေရာ မော်ရင်ဟိုက ချယ်လ်ဆီး၌ ၎င်းရောင်းချခဲ့သော ကစားသမားကို ပြန်လည်ဝယ်ယူမည်လားဆိုသည်မှာလည်း စိတ်ဝင်စားစရာပင်ဖြစ်သည်။

သို့သော် လူကာကူ၏ဖခင်ဖြစ်သူက “သူက အသင်းပြောင်းဖို့ အဆင်သင့်တောင်ဖြစ်နေပြီ။ သူ့ကို အင်္ဂလန်တိုက်စစ်မှူးအဖြစ် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်၊ ဂျူဗင်တပ်၊ ချယ်လ်ဆီးနဲ့ မန်ယူတို့က ခေါ်ဖို့ချိတ်ဆက်နေကြတယ်။ သူကတော့ မန်ယူနဲ့ ဘိုင်ယန်နှစ်သင်းထဲက တစ်သင်းကို သေချာပေါက်ရွှေ့မှာပါ။ မန်ယူက အခုမှ ပြန်လည်တည်ဆောက်ဆဲ အနေအထားမှာပဲရှိနေပြီး ခိုင်မာတဲ့ ဦးတည်ချက်မရှိသေးတာက ခက်တယ်။ ဘိုင်ယန်ကတော့ အရာအားလုံး စနစ်တကျ လည်ပတ်နေပေမယ့် လီဝမ်ဒေါ့စကီးထွက်ခွာပွဲမှ သူပုံမှန်နေရာ ရပါလိမ့်မယ်။ ဒီနှစ်ချက်ကို သူအသေအချာ ချိန်ထိုးနေတာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မလ္လာင်း-စုစည်းရေးသားသည်

ကာဆီးလက်စ်နှင့် ဒီဂီယာတို့ စပိန်အသင်း၏ ပထမဂိုးသမား နေရာအတွက် ထိုက်တန်



စပိန်အသင်း၏ ပထမဂိုးသမား နေရာအတွက် အပြိုင်ဖြစ်နေသော ကာဆီးလက်စ်နှင့် ဒီဂီယာတို့နှစ်ဦးလုံးမှာ ကောင်းမွန်သည့် လက်စွမ်းပိုင်ရှင်များဖြစ်သောကြောင့် မည်သူပိုင်ကောင်းသည်ဆိုသည်ကို မှတ်ချက်ပြုရန်ခက်ခဲပြီး နှစ်ဦးစလုံးမှာ အသင်းနှင့် ပွဲထွက်ခွင့်ရရန် ထိုက်တန်ကြောင်း စပိန်ကစားသမားဟောင်း ဆယ်လ်ဂါဒိုက ချီးကျူးခဲ့သည်။ ကာဆီးလက်စ်သည် စပိန်အသင်းနှင့်အတူ ယူရို-၂၀၀၈၊ ယူရို-၂၀၁၂ နှင့် ၂၀၁၀ ကမ္ဘာ့ဖလားများကို ဆွတ်ခူးပေးခဲ့သူဖြစ်သော်လည်း မန်ယူဂိုးသမား ဒီဂီယာ၏ တိုးတက်လာသော လက်စွမ်းကြောင့် နည်းပြဒယ်လီအယ်လီကလည်း လျစ်လျူရှုရန် ခက်ခဲနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဒီဂီယာမှာ ကာဆီးလက်စ်ထက် ပိုမိုတည်ငြိမ်သည့် လက်စွမ်းရှိသူဖြစ်သည်ဟု စပိန်မီဒီယာများက

မာရှယ်လ်မှာ အွန်နရီနှင့် တူညီသော အရည်အသွေးရှိသူဖြစ်ကြောင်း ဆာဟာချီးကျူး



မန်ယူလူငယ်တိုက်စစ်မှူး အန်ထော်နီမာရှယ်လ်မှာ အသက်(၂၀)အရွယ်မှာပင် အာဆင်နယ် ထိပ်တန်းတိုက်စစ်မှူး အွန်နရီကဲ့သို့ ကစားနိုင်သူဖြစ်ကြောင်း မန်ယူတိုက်စစ်မှူးဟောင်း လူးဝစ်ဆာဟာက ချီးမွမ်းခဲ့သည်။

မာရှယ်လ်မှာ အွန်နရီ၏ လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းအတိုင်း ကစားနိုင်သူ ဖြစ်ပြီး ဗဟိုတိုက်စစ်၊ ဘယ်ညာတောင်ပံ တိုက်စစ်နှစ်ဖက်လုံးတွင်ကစားနိုင်သူဖြစ် ကြောင်းလည်း ဆာဟာက ရှုမြင်သည်။ မာရှယ်လ်သည် ပြီးခဲ့သည့်နေ့စွဲကွက်၌ ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် မိုနာကိုမှ မန်ယူသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြွေး ၃၆ သန်းဖြင့် ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲစုံတွင် မန်ယူအတွက်သွင်းဂိုး ၁၂ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အွန်နရီမှာလည်း အသက်(၂၀)အရွယ် ဂျူဗင်တပ်တွင်ကစားခဲ့ရစဉ်က တောင်ပံတိုက်စစ်နေရာတွင်သာ ကစားနိုင်ခဲ့ရပြီး ကိုယ်တိုင်ဂိုးသွင်းယူနိုင်သည်ထက် သူ၏ တိုးအား၊ လှုပ်အားများဖြင့် ပြိုင်ဘက်နောက်တန်းအား ပြုလဲစေခဲ့သူဖြစ်သည်။ ယင်းနောက်အာဆင်နယ်သို့ ရောက်ရှိလာပြီး ဝင်းဂါး၏ ဗဟိုတိုက်စစ်နေရာတွင် အထိုင်ချကစားစေမှုကြောင့် ပွဲပေါင်း ၃၇၇ ပွဲကစားခဲ့ရာ သွင်းဂိုး ၂၂၈ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ဆာဟာက “သီယာရီ(အွန်နရီ)ကတော့ တကယ်အဆုံးအဖြတ်ဂိုးတွေ သွင်းယူနိုင်တဲ့သူပါ။ မာရှယ်လ်ကတော့ ဒီအဆင့်ရောက်ဖို့ ကြိုးစားရဦးမှာ ဖြစ်ပေမယ့် အွန်နရီလည်း အသက်(၂၀)မှာ မာရှယ်လ်စွမ်းဆောင်ရည်ပေးတာပဲ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့တာပါ။ သူတို့နှစ်ဦးမှာ လုံးဝတူညီတဲ့ အချက်တွေကတော့ ကြံ့ခိုင်မှု၊ ဘောလုံးအထိန်းအသိမ်း၊ ပြိုင်ပွဲအပေါ် ပေါ့ပေါ့ပါးပါး ချဉ်းကပ်နိုင်တာ တွေရှိကြတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု MUTV သို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရှင်း

စုပုံထားသော ပိုင်ရှင်မဲ့သစ်များ မြို့သစ်မြို့၌ သိမ်းဆည်းရမိ

တမူး မတ် ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့ ၌ တရားမဝင်စုပုံထားသည့် ပိုင်ရှင်မဲ့ သစ်များကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဖြစ်စဉ်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးခရိုင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ တမူးမြို့နယ် သစ်တော ဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ၊ မြို့သစ်မြို့ သစ်တောလက်ထောက်တာဝန်ခံနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် သတင်းအရ မတ် ၂၂ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက နယ်မြေရှင်း လင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြို့သစ်မြို့၏ အရှေ့မြောက်ဘက် သုံးပိုင်ခန့်အကွာ အရှေ့ဘက်တောအတွင်း၌ တရား မဝင် စုပုံထားသည့် ကျွန်းသစ် ၅၇ လုံး(၁၂ ဒဿမ ၃၉၄ တန်) ကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၅၉၁၀၀၀ တိုင် ခြောက်လုံး(သုည ဒဿမ ၈၂၈ တန်) ကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၀၀၀ တို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ သိမ်းဆည်းရမိသော များအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိ ပိုင်ရှင်မဲ့သစ်များအား မြို့သစ်မြို့ ကြောင်း သိရသည်။ (ချင်းတွင်းသား)

ကျွန်းသစ်များနှင့် သစ်စက်ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ် ငါးတဲကြီးကျေးရွာတွင် တရားမဝင် သစ်စက်ဖြင့် သစ်များခုနှေကြောင်း သတင်းအရ ဖျဉ်ထောင်လေးရဲကင်းစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲခန့်က သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးရာ အဆိုပါကျေးရွာအနောက်ဘက် ငါးဖာလုံခန့်အကွာရှိ ပေါ်သစ်စခေါင်းရိုးဘေးတွင် သစ်စက်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ၎င်းရွာနေ အောင်စိန် (၂၈)နှစ်အား တရားမဝင်သစ်ခွဲစက်ပြုလုပ်ရာတွင်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ် ပစ္စည်းများ၊ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်လုံးငါးလုံး၊ ကျွန်းသစ်ခွဲသားနှစ်ခုခေါင်း စုစုပေါင်းအလေးချိန် ၁ ဒဿမ ၄၇၄၇ တန်တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် အောင်စိန်အား အင်းရွာနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ချဲ့ထိလောင်းကစားပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် ကမ်းနီရဲကင်းစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် လောင်းကစားသတင်းအရ ချိတ်သင်အုပ်စု ရွာသစ်ကုန်းရွာအနီး၌ မတ် ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်က သွားရောက်စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ကြိုတင် သတင်းရရှိထားသူ မြတောင်ရွာနေ ဦးတင်စိုး(၅၃)နှစ်အား ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင် လာသည်ကိုတွေ့ရှိ၍ ရပ်တန့်ရှာဖွေခဲ့သည်။ ထိုသို့ရှာဖွေရာ ၎င်းလွယ်ထားသည့် လွယ်အိတ်အတွင်းမှ ချဲ့ထိလောင်း ကစားရာတွင်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ လောင်းကြေးငွေကျပ် ၁၂၅၀၀၀၀ တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ဦးတင်စိုးအား ထီးချိုင့်မြို့မရဲစခန်းက လောင်းကစားဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ဆိုင်ကယ်နှင့်အတူ မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူအား အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက် ဆည်မြို့ ကျောက်ဆည်မြို့မရဲစခန်း မှတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၂၅ ရက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် နယ်မြေ အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက် နေစဉ် အေးမြကြည်လင်ရပ်ကွက် အရောက် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့်အတူ မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူတစ်ဦးအား စစ်ဆေးခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ မတ္တရာမြို့ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်နေ ရန်နိုင်မြင့် (၂၉)နှစ်ဖြစ်ပြီး ၎င်းနှင့်အတူ ပါရှိသော ဆိုင်ကယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ ပြောဆိုပြသနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ၎င်း အား ကျောက်ဆည်မြို့မရဲစခန်း က အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

နေပြည်တော် မတ် ၂၇ လူယက်မှုကျူးလွန်သူများအား စစ်ဆေးရာမှ လူယက်မှုတစ်ခုထပ်မံဖော်ထုတ်နိုင်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေ သာစံမြို့နယ် အောင်မြေသာစံမြို့မ ရဲစခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ၎င်းရဲစ ခန်း၏(၁)၉၁/၂၀၁၆၊ ဖြစ်မှုပုဒ်မ ၃၈၂ အမှုမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ အောင် မြေသာစံမြို့နယ် ညောင်ကွဲရပ်နေ အောင်မျိုးဦး (ခ)ဂျိုကာ(၂၃)နှစ်နှင့် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ဒေးဝန်းအ နောက်ရပ်ကွက်နေ နေမျိုးအောင်(ခ) ပုရစ် (၂၂)နှစ်တို့အား မတ် ၂၄ ရက်

နံနက် ၁၀ နာရီခန့်တွင် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ ၎င်းတို့နှစ်ဦး သည် လွန်ခဲ့သောငါးလခန့်က အောင်မြေသာစံမြို့နယ် (၈၂x၂၅) လမ်းထောင့်အနီးတွင် အမျိုးသမီး တစ်ဦး မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ် ရွေ့တွင်ချိတ်ထားသည့် လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးပါပိုက်ဆံအိတ်အား ဆိုင် ကယ်ဖြင့် လူယူထွက်ပြေးခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးသိရှိရ၍ သက်သေခံဖုန်းအား သိမ်းဆည်းပြီး ၎င်းတို့အား အောင် မြေသာစံမြို့မရဲစခန်းက ထပ်မံအမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

လောင်းကစားပြုလုပ်သူများအား ဖမ်းဆီးအရေးယူထား

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် အောင်မြင်ရွာ အောင်ဇေယျ(၂)ရပ်ကွက်နေ ဦးဌေးအောင်(၅၈)နှစ် ၏ ခြံဝင်းအတွင်း ခြောက်ကောင်(အန်ဂလီ) လောင်းကစားပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ ကျောက်တံခါးမြို့နယ်ရဲတပ် ဖွဲ့မှူးမှူးမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောက်တံခါးမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တောကျွဲအင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် သွားရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖမ်းဆီးရာ ခြံဝင်းအတွင်း၌ ခြောက်ကောင်(အန်ဂလီ)လောင်းကစားပြုလုပ်နေသော ဦးဌေးအောင်၊ ပြည်တော်သာရပ်ကွက်နေ ဇော်ဦး(၄၁)နှစ်၊ ဖြူးမြို့နယ် သစ်ဖြူဆိပ်ရွာနေ မသဲမွန်စိုး(၂၁)နှစ်၊ ကညွတ်ကွင်းမြို့နေ ဝေမင်းအောင်(၂၄)နှစ်နှင့် တစ်မြို့တည်းနေ မကြာကြာလှိုင်(၂၈)နှစ်တို့အား ခြောက်ကောင်(အန်ဂလီ)လောင်းကစား ပြုလုပ်ရာတွင်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ လောင်းကြေးငွေကျပ် ၆၄၆၉၀၀ တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ဦးဌေးအောင်ပါငါးဦးတို့အား တောကျွဲအင်းနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

နောင်ချိုမြို့နှင့် တောင်ကြီးမြို့တို့တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၂၄) လားရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် မတ် ၂၄ ရက်က နောင်ချို မြို့အဝင် မိုင်တိုင်အမှတ်(၈၀/၄)တွင် EE/--ရဲမာန်အောင် ခရီးသည် တင်ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ ခရီးသည် မတိန်ဇေထံမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၀၀ နှင့် မတိန်နမ်ထံမှ စိတ်ကြွ ရွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၀၀ စုစုပေါင်း စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၈၀၀ သိမ်း ဆည်းရမိသည်။ (ယာပုံ) အလားတူ မတ် ၂၃ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ ဟော်ကုန်းရပ်ကွက် မဟာဗန္ဓုလလမ်း ဓူဝံ မိုတယ်ရှေ့ရှိ

စိုးညွန့်(ခ)မူဆက်၏ ကွမ်းယာဆိုင် ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထား ၄၀၂ ပြား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်း ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)



ဆိုင်ကယ်ကန်ရီခဲတောင်းသည်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ စကားများရန်ဖြစ်ရာမှသေဆုံးမှုဖြစ်

ရေတာရှည် မတ် ၂၇ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့၏အရှေ့ဘက် သုံးပိုင်ခန့်အကွာ ပီတူး-ကျွန်းတော်ကုန်း ကျေးရွာသွား လမ်းတွင် တစ်ရွာတည်းသားချင်း ဆိုင်ကယ်ကန်ရီခဲ ငွေကျပ် ၁၅၀၀ တောင်းယူသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍စကား များရန်ဖြစ်ကာ လက်သီးဖြင့်အထိုးခံရပြီး ကျောက်လမ်း ပေါ်လဲကျသည့်အထိဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့၍ ရေတာရှည်မြို့မ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၂၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က ပီတူးကျေးရွာအုပ်စု ကျွန်းတော်ကုန်းကျေးရွာနေ ဦးထွေး မောင်(၇၀)နှစ်သည် တစ်ရွာတည်းနေ မျိုးလွင်ဦး (၃၀)

နှစ်နှင့် ပီတူး-ကျွန်းတော်ကုန်းလမ်း၌ တွေ့ရှိခဲ့ပြီး မျိုးလွင် ဦးထံမှ ဆိုင်ကယ်ကန်ရီခဲ ငွေကျပ် ၁၅၀၀ မပေးသည့် ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ စကားများရန်ဖြစ်စဉ် မျိုးလွင်ဦးက လက်သီးဖြင့်ထိုးခဲ့၍ ဦးထွေးမောင်မှာ ကျောက်သားလမ်း ပေါ်သို့လဲကျကာ ဦးခေါင်းနောက်စေ့သွေးထွက် ပေါက်ပြဲဒဏ်ရာ၊ ယာဘက်မေးရိုးဖူးယောင် ဒဏ်ရာများ ရရှိသွားခဲ့ပြီး နေအိမ်၌ဆေးမီးတိုဖြင့် ကုသနေစဉ်သေဆုံး သွားခဲ့၍ လက်သီးဖြင့်ထိုးသူ ကျွန်းတော်ကုန်းကျေးရွာနေ မျိုးလွင်ဦးအား ရေတာရှည်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ် ဆေးလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

Advertisement for 'ကျွန်တော် သေဒဏ်ကျခဲ့ရသော (၁၇)လ (၁၇)ရက်' (My friend who died at 17 years old). It features a red background with white text and a small illustration of flowers. The text includes a testimonial: '“အာဏာရှင်ခေတ်မှာ မတရားသဖြင့် သေဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသော မိဒီယာသမားတစ်ယောက်ရဲ့ ချောက်ချားစရာ ဖြစ်ရပ်မှန် ဇာတ်လမ်းတစ်ခု”' (A true story of a journalist who suffered capital punishment in an unjust regime). Contact information for 'ပြန်ချိရေး' (Printed by) and 'ရန်ကုန်' (Yangon) is provided at the bottom.

ဆောင်းပါး

၂၀ ရာစု ပင်လယ်ရေကြောင်း ပိုးလမ်းမဟု လူသိများပြီး နိုင်ငံပေါင်းစုံကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ပါဝင်သော စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းတစ်ခုကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတရွှေတောင်တောင်စုတို့က စတင်အဆိုပြုခဲ့ပြီး တောင်တရုတ်ပင်လယ်၊ တောင်ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာ၊ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာများနှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းရှိနေသည့် အရှေ့တောင်အာရှဒေသနိုင်ငံများ၊ ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာကျွန်းနိုင်ငံများ၊ အရှေ့အာဖရိကနိုင်ငံများ မြေထဲပင်လယ် မြောက်ပိုင်းနိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည့် အစီအစဉ်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ပိုးလမ်းမကြီးအကြောင်းကို စာရေးဆရာ တက္ကသိုလ်ဟန်စိုးဦးက ရုပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ခုအမည်ဖြင့် ရေးသားထား သည့်များကို ကြေးမုံစာဖတ်ပရိသတ်များအတွက် အခန်းဆက်ဆောင်းပါးများအဖြစ် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။ (စာတည်း)



(တက္ကသိုလ် ဟန်စိုးဦး)

ရုပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ခု (၅)

(ခ) ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်-တရုတ်-အိန္ဒိယ-မြန်မာ (၄) နိုင်ငံ စီးပွားရေးစင်္ကြံ (BCIM Economic Corridor)

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်-တရုတ်-အိန္ဒိယ-မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံဟာ ၄-နိုင်ငံ အကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပိုမိုပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှု ရှိလာစေဖို့ ရည်မှန်းဆောင်ရွက်တဲ့ ဒေသခွဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီးပွားရေးစင်္ကြံဟာ တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်ကနေ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွေကိုဖြတ်ကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဘီဟာပြည်နယ်အထိ ကားလမ်း၊ ရထားလမ်း၊ လေကြောင်းနဲ့ရေကြောင်းလမ်းများမှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ပေးမှာဖြစ်ပြီး စတုရန်းကီလိုမီတာ ၁ ဒသမ ၆၅ သန်း အကျယ်အဝန်းရှိပြီး လူဦးရေ သန်းပေါင်း ၄၄၀ အကျုံးဝင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ BCIM Economic Corridor ဟာ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့၊ မြန်မာနိုင်ငံ မန္တလေးမြို့၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာမြို့၊ စစ်တကောင်းမြို့နဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကိုကတ္တားမြို့တို့အကြား ဖြတ်သန်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က စီးပွားရေးစင်္ကြံမှာ ပါဝင်နေတဲ့ ၄-နိုင်ငံ အနက် တစ်နိုင်ငံချင်းစီရဲ့ အားသာချက်တွေကို ပေါင်းစည်းပြီး ယှဉ်ပြိုင်နိုင် စွမ်းမြင့်မားတဲ့ ဒေသတစ်ခုဖြစ်လာစေဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ရာမှာ ကုန်ပစ္စည်းတွေနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေအတွက် ကြီးမားကျယ်ပြန့်တဲ့ ဈေးကွက်ကြီးတစ်ခု ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးဖို့၊ ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍမှာ အဆင်ပြေချောမွေ့မှု ရှိစေဖို့၊ ကုန်သွယ်ရေးမဟုတ်တဲ့ အခွန်အကောက်အခမ်းအခားပယ်ဖျက် သွားနိုင်ဖို့၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပြုလုပ်သွားဖို့၊ သဘာဝသယံဇာတ အရင်းအမြစ်တွေနဲ့ ဓာတ်သတ္တုတွေ ပူးတွဲဖော်ထုတ်သွားနိုင်ဖို့ ပြည်သူတွေအကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတွေ တိုးမြှင့်သွားနိုင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

BCIM Economic Corridor နိုင်ငံတွေအကြား ဦးစားပေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမယ့် ကဏ္ဍတွေက ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ စွမ်းအင်၊ ရေသယံဇာတစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းတို့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၄-နိုင်ငံအကြား ပညာရေး၊ သိပ္ပံနည်းပညာနဲ့ အားကစားကဏ္ဍတွေမှာလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်သွားဖို့ သဘောတူညီထားပါတယ်။ ဒီစီးပွားရေးစင်္ကြံရဲ့ အားသာချက်က ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဆုံးနိုင်ငံတွေဖြစ်ကြတဲ့ တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံဈေးကွက်ရယ်၊ အရှေ့တောင်အာရှဒေသဈေးကွက်ကြီးကို ပေါင်းစည်းပေးသွားနိုင်မယ့် အနေအထားမှာ ရှိနေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအခြေခံ အဆောက်အအုံတွေ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာပြီး စီးပွားရေးစင်္ကြံတစ်လျှောက်မှာ စက်မှုဇုန်တွေ တည်ထောင် သွားနိုင်မယ့် အခြေအနေမှာရှိပါတယ်။ ဒီလိုစက်မှုဇုန်တွေ တည်ထောင်လာနိုင်ခဲ့ရင်

ရုပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ခု အစီအစဉ်ကို ဖော်ထုတ်လာတဲ့ အချိန်မှာတော့ BCIM Economic Corridor ဟာ တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ တောင်အာရှဒေသကို မြန်မာနိုင်ငံက နေတစ်ဆင့် ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်လာစေမယ့် Southern Silk Road Economic Corridor အဖြစ် အဓိကနေရာကနေ ပါဝင်လာ



(ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်-တရုတ်-အိန္ဒိယ-မြန်မာ ၄-နိုင်ငံ စီးပွားရေးစင်္ကြံ အခြေပြမြေပုံ)

အကျိုးအမြတ်ဖြစ်ထွန်းစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကျိုးအမြတ်က ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ၊ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာနဲ့ ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနည်းပညာတွေကိုလှုံ့ပြောင်း ပေးသွားနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကျိုးအမြတ်က တရုတ်နိုင်ငံမှာ လုပ်အားခတွေ အဆမတန်မြင့်မားလာမှုကြောင့် လုပ်အားအခြေပြုစက်မှုလုပ်ငန်း (Labour-intensive industries) တွေဟာ တရုတ်နိုင်ငံတွင်းကနေ လုပ်အားခသက်သာတဲ့ BCIM Economic Corridor တစ်လျှောက်က နိုင်ငံတွေဆီကို ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိလာနိုင်ခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီ BCIM Economic Corridor ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအစီအစဉ် အယူအဆကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွေကတည်းက စတင်ဖော်ထုတ်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှာ ၄-နိုင်ငံအကြား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေ စတင်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမှုတွေ စတင်ပြုလုပ်စဉ်က ၄-နိုင်ငံက လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအကြား Track II Dialogue ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းမှာ အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းတွေအကြားဆွေးနွေးမှု (Intergovernmental Negotiations) တွေ ပြုလုပ်လာနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ ၄-နိုင်ငံ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွေကို သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတွေမှာ တစ်လှည့်စီကျင်းပ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံကလဲ အိမ်ရှင်အဖြစ် အစည်းအဝေးတွေကို လက်ခံကျင်းပပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီ ၄-နိုင်ငံအကြားမှာ ဖော်ထုတ်ကားလမ်း အဆက်အသွယ်ရှိနေပြီးဖြစ်တာကို ဖော်ပြနိုင်ဖို့အတွက်

တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့ဟာ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှာ မဟာဗျူဟာ မြောက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအဆင့်ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံအကြားမှာလည်း ကုန်သွယ်ရေးနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအရ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေ ရရှိလာခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံဟာ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ ဒုတိယအများဆုံး ကုန်ပစ္စည်းတင်သွင်းတဲ့နိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ ၁၉-နိုင်ငံမြောက် ပြည်ပပို့ကုန် အများဆုံးတင်ပို့တဲ့ နိုင်ငံဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုပမာဏဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း ဒေါ်လာ ၂၇ ဒသမ ၈ ဘီလီယံရှိခဲ့တဲ့ အတွက် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကထက် ၄၂ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်မားလာခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တရုတ် နိုင်ငံဟာ တရုတ်နိုင်ငံက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီးတွေအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆွဲဆောင်ရာ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ အခုဆိုရင် တရုတ်နိုင်ငံက ဟိုင်နန်လေကြောင်းလိုင်း၊ရထားလမ်းတည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကြီးဖြစ်တဲ့ CSR Corporation Ltd.၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတွေ အဓိကလုပ်ကိုင်တဲ့ New Hope Group တွေဟာ တရုတ်နိုင်ငံမှာ ပို့ဆောင်ရေး၊ စွမ်းအင်၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ သတ္တုတူးဖော်ရေးနဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွေမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ တိုးချဲ့ပြုလုပ်လာခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီအထဲမှာ တရုတ်နိုင်ငံက အင်ကာရာမြို့နဲ့ အစွတန်ဘူလီမြို့တို့အကြား ပြေးဆွဲမယ့် မြန်မာနိုင်ငံမြင့်ရထားလမ်းစီမံကိန်းကို တရုတ်နိုင်ငံက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့် ရရှိသွားခြင်းဟာတရုတ်နိုင်ငံအတွက်အောင်မြင်မှုတစ်ခုရပ်ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်ခရိုင်၊ ဓနုမြို့နယ်၊ ငါးဘတ်အိုင် ကျေးရွာအုပ်စု၊ ကွင်းအမှတ် (၃၇) ငါးဘတ်အိုင်ကွင်း၊ ဦးနိုင်အမှတ် ND အရှေ့လားသော် ဇီးမြို့ကုန်း၊ ငါးဘတ်အိုင်လမ်းမကြီး၊ အနောက်လားသော် ဦးအိန္ဒိယအိမ်ခြံမြေ တောင်လားသော် ဦးအိန္ဒိယအိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြံမြေအမှတ် (၁) ဦးအိန္ဒိယအိမ်ခြံမြေ၊ နယ်လေးရပ်အတွင်းရှိ မြေကွက်နှင့် မြေပေါ်ရှိအိမ်မပါ အကျွန်းအစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို တရားဝင် လက်ဝယ်ထားနိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါက်တာထွန်းဝင်း (ဘ)ဦးကွင်လှ/၁၄/ဘကလ(နိုင်)၀၀၇၄၉၄/ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဥပဒေနှင့်အညီ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေအပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤမြေကွက် အပြီးအပိုင် အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (တစ်လ)အတွင်း နိုင်ငံလုံးသော ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်း (မူရင်း)များနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ထိုရက်ကျော်လွန်လျှင် အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဓနုမြို့နယ်သန်းဆွေ LL.B, LL.M(Q), H.G.P, ADVOCATE
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ် - ၂၀၆၈/၈၄)
(ဥပဒေကျွမ်းကျင်) ကမ္ဘာ့ကျွမ်းကျင်ရေးကြီးဘာဂျီရှေ့နေကြီးနှင့်ဥပဒေအကြံပေး
နံ-တိုက် ၉/၁၁၊ အခန်း ၁၁၃ (E)၊ ပထမထပ်၊ ၃၆ လမ်းတို
(အိန္ဒိယသံနဲ့ဘေးလမ်း) ကျောက်တံတားမြို့နယ်။
အိမ်-အမှတ် ၁၆ (S.A)၊ နတ်မောက်လမ်းမကြီး
(ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်း) တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၂၇၂၇၂၅၊ ၀၉-၅၅၄၅၅၃၊ ၀၉-၇၉၉၇၀၀၀၉၉

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာ
ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၁) မြေကွက်အမှတ် (၃၇၈)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၃၇၈)၊ ဇေယျသိဒ္ဓိလမ်း၊ ၃၁ ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း ဦးထွန်းအောင် (ISN-044671) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးထွန်းအောင် (ဖခင်) ဒေါ်သန်းမြင့် (မိခင်) ဦးသာထူး(ခ)ဦးသန်းဌေး (လူပျိုကြီး)၊ ဦးဌေးဆန်း (လူပျိုကြီး) ဘဝတို့ဖြင့် အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ကျန်မောင်နှမများဖြစ်သော ဒေါ်အေးအေးမူ [၁၂/မရက(နိုင်)၁၀၂၅၀၃]၊ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း [၁၂/မရက(နိုင်)၁၀၃၃၂၇]၊ ဒေါ်မိမိမော် [၁၂/မရက(နိုင်)၀၅၄၉၆၂]၊ ဦးဌေးဆန်း [၁၂/မရက(နိုင်)၀၄၇၈၀] တို့မှ သား၊ သမီးများ တော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် မိခင် ဖခင်၊ အစ်ကိုတို့၏ တွေ့ဆုံစာရင်းများ၊ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ (၂) စောင်တို့တင်ပြ၍ ၎င်းတို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် (၁၃၂၂၂/၂၀၁၅) ရသူ ဒေါ်မင်းမင်းဇာ [၁၂/အစန(နိုင်)၁၄၅၇၁၁] မှ ပါဝင်ပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်း၊ ပါဝါမရုပ်သိမ်းသေးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတို့တင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့စီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန်ထရိုက်တာဦးတင်စော်လတ် (Golden Land Construction and Decoration) (၁၂/သထက(သ)၀၂၃၀၃၁) နှင့် အများသိစေရန် သတိပေးတားမြစ်ခြင်း
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးစော်လတ် (၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၁၇၇၇၇)၊ အခန်း (၀၀၄)၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ၅၅လမ်း(လမ်းတို)၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊အရှေ့တိုင်းဒေသကြီး၊ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ (က)ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီလမ်း၊ အမှတ်(၇)၊ ခေါ်တွင်သော အလှူငွေ(၁၁-၅၅)၊ အနံ (၅၃၅)၊ အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းအား ကန်ထရိုက်တာဦးတင်စော်လတ်မှ ဦးစော်လတ်အား တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅,၀၀၀,၀၀၀/- (ကျပ် သိန်းတစ်ရာငါးထောင်တိတိ)ဖြင့် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းခဲ့ရာ ဦးစော်လတ်မှလည်း သဘောတူညီသည့်အလျောက် ယင်းတန်ဖိုးဖြင့်ပင် ၂၈-၃-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် နှစ်ဦးသဘောတူတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်စေရန်ပေးကတ်စာချုပ်အား ငွေအပြေအကြေးပေးရေရှည် သက်သေများဖြစ်ကြသော ဦးတင်စော်လတ်အောင် (၈/အလန(နိုင်)၁၅၁၄၆၅)နှင့် ဦးစော်လတ်(၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၁၇၇၇၇)တို့ ရှေ့တွင် စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ ဝယ်ယူခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီးနောက်ပိုင်း ဦးတင်စော်လတ်မှ စိတဘုရားတန်ဖိုးငွေ သွားလာခြင်းခံခဲ့ရ၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ ပေးအပ်ခဲ့ရာ ကန်ထရိုက်တာဦးတင်စော်လတ်မှ အကြားသူတစ်ဦးအား သိပ်မရောင်းချသည့်အပေါ် ဦးစော်လတ်မှ သုတူပြုမှုမရစေရန် အမှုနှင့်လုပ်ဆောင်ရွက်ထားစဉ် ကာလတွင် အဆိုပါတိုက်ခန်းအား ကန်ထရိုက်တာဦးတင်စော်လတ်အပါအဝင် တိုက်ခန်းနှင့်အက်ပတ်သက်သည့်သူမဆို ဆာ်ပြပါတိုက်ခန်းအား ရောင်းချ ပေါင်နှံဖွန်လွှတ်၊ ပေးကမ်း၊ လှူဒါန်းခြင်း မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် ဦးစော်လတ်၏စွဲပြုချက်မရှိဘဲ တိုက်ခန်းအတွင်း ဝင်ရောက်နေထိုင်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်မှုမပြုခြင်း၊ အငှားချထားခြင်းများ မပြုလုပ်ပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကန်ထရိုက်တာဦးတင်စော်လတ်နှင့်အများသိစေရန် သတိပေးတားမြစ်ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဦးစော်လတ် (၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၁၇၇၇၇)
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးချစ်ဆွေဦး (LL.B,D.B.L)၊ ခေါ်ဆိုရွေးစံဦး (LL.B,D.B.L,D.I.L,D.M.L)၊ အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၆၅၂၁)၊ အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၀၀၀၆)

ပြည်တွင်းရေးရာ



နန်ကောင်းချောင်းကျားတံတားနှင့် ၁၆ ခုတင်ဆွဲတိုင်းရင်းသေးရုံတို့ဖွင့်လှစ်

မြစ်ကြီးနား မတ် ၂၇ မိုးညှင်းခရိုင် ကာမိုင်းမြို့ရှိ လဝ-ကာမိုင်း-လုံးခင်း-ဖားကန်လမ်းပေါ်ရှိ နန်ကောင်းချောင်းကျားတံတား ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေကွပ်သန်း ၃၁၅၀ ဖြင့် ပြည်နယ်လမ်းဦးစီးဌာနမှ ကြီးကြပ်၍ မြန်မာမိတ်ကာဟုမ်းကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည့် အရှည်ပေ ၉၀၀၊ အကျယ် ၂၄ ပေရှိ နှစ်လမ်းသွား ကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်း နန်ကောင်းချောင်းကျားတံတားဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါတံတား၌ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ တံတားဖွင့်ပွဲ၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလွင်တင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံကျသည့် လမ်း၊ တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံများဖြစ်သည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်နယ်လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဦးစောသိန်းက ပြည်နယ်အတွင်း လမ်းနှင့်တံတားများ ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဆေးရုံနှင့်အထပ်မြင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်မှု အစီအစဉ်များအရ တောရောဂါမြို့ပါမကျန် တစ်ပြေးညီကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုရရှိစေရန်အတွက် တိုင်းရင်းဆေးပညာဖြင့် ကုသမှုခံယူနိုင်စေရန် တိုင်းရင်းဆေးရုံများကို ဖွင့်လှစ်၍ ကုသပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်နယ်မြန်/ဆက်

မွန်ပြည်နယ်၌ စာမေးပွဲကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်

မော်လမြိုင် မတ် ၂၇ မွန်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံးခန်းမတွင် ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ မဟာဘွဲ့ ရရှိသော အကြီးတန်းစာရေးဝန်ထမ်းများ ၃-ဦးစီးမှူး ရာထူးတိုးစာမေးပွဲဖြေဆိုခြင်းအား မတ် ၂၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများက ကြီးကြပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

အညာဒေသများတွင် ကွမ်းခြင်းရက်လုပ်သူများလုပ်ငန်းအဆင်ပြေ

မုံရွာ မတ် ၂၇ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘုတလင်မြို့နယ် လင်းမြေကျေးရွာတွင် ဝါးဖြင့် ပြုလုပ်ရသော ကွမ်းခြင်းများကို ရှေးအစဉ်အလာမပြတ် လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြရာ ယခုတိုင် လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေ၍ မိသားစုဝင်ငွေ ကောင်းနေကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာဟာ အခုလို အိမ်ထဲမှာပဲ ကွမ်းခြင်းများကို ကိုယ့်အိမ်မိသားစုနဲ့ပဲ ရက်လုပ်ပြီးဝင်ငွေရှာရတာပါ။ အခြားတောင်သူရိုးရာလည်း လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လို့ အခုကွမ်းခြင်းရက်လုပ်တာဟာ အရိပ်ထဲဆိုတော့ လူလည်းသက်သာတာပေါ့။ ဝင်ငွေလည်းကောင်းပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ယခုနှစ်မျိုးဟာ အယ်နီညို ဖြစ်ပေါ်တဲ့နှစ်တွေမှာ အရိပ်ထဲဆိုတော့ ကျန်းမာရေးအတွက်လည်း အထူးစိုးရိမ်စရာမလိုတော့ဘူးပေါ့ဗျာ။ မဲတင်းခါးဝါးတစ်လုံးကို ငါးရာကျပ်ပေးရပြီး ဝါးတစ်လုံးခွဲပြီးရက်လုပ်ရင် ခြင်းအလုံးပေါင်း ၁၅ လုံးကျော်လောက်ရပါတယ်။ ခြင်းတစ်လုံးကိုပြန်ရောင်းရင် ကျပ် ၂၀၀ ရောင်းရတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့အတွက်တော့ မိသားစုများရင် ဝင်ငွေပိုကောင်းတာပေါ့ဗျာ။ ကွမ်းခြင်းဆိုပေမယ့် အခြားမုန့်ခြင်း၊ ပန်းသီးခြင်းများအဖြစ်လည်း အသုံးပြုလို့ရတဲ့အတွက်ကွမ်းခြင်း ရက်လုပ်ငန်းဟာ ကျွန်တော်တို့အတွက် တော်တော်များများ အသုံးဝင်ပြီး အဆင်ပြေပါတယ်” ဟု ကွမ်းခြင်းရက်လုပ်သူတစ်ဦးကပြောသည်။



“အခုလိုတော့ရွာတွေမှာ တောင်သူရိုးရာအလုပ်အပြင် ကွမ်းခြင်း ရက်လုပ်ပြီး တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ဝင်ငွေရှာတော့ မိသားစု စားဝတ်နေရေးလည်း ပိုအဆင်ပြေပြီး မိသားစုများရင်များသလို ဝင်ငွေ ကောင်းပါတယ်” ဟု ယင်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

မင်းမင်း(မုံရွာ)

မြစ်သားမြို့နယ်ရှိ ကျေးလက်ဒေသများတွင် နွားစာရှားပါးခြင်းကြောင့် ဝယ်ယူကျွေးနေရ

မလိုင် မတ် ၂၇ မြန်မာပြည်တွင် မြို့နေလူဦးရေ ထက် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြသည့်လူဦးရေမှာ ပိုများပြီး ကျေးလက်ဒေသများ၌ နေထိုင်ကြသော ပြည်သူအများစုမှာ မိမိတို့ဒေသနှင့် ကိုက်ညီသည့် တောင်ယာသီးနှံစိုက်ပျိုးကြသကဲ့သို့ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးကိုပါ တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ကြသည်။ ထိုသို့ စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးများကို လုပ်ကိုင်ကြသည့်အခါ အဓိကအနေဖြင့် နွားများသည် မရှိမဖြစ်သော အရာဖြစ်သည်။ ယင်းကြောင့် နွေဥတုကာလများတွင် နွားစာရှားပါးနေခြင်းကြောင့် ဝယ်ယူကျွေး

ကျက်)တွေ ပေါများစွာရှိတော့ အခုလို နွေကာလတွေမှာ နွားစာကို စုဆောင်းထားလို့ရပါတယ်။ အခုတော့ လူဦးရေတိုးပွားလာသလို မြေရှင်ယာရှင်တွေက သူတို့ပိုင်မြေမှာတွေကို ရောင်းချကြပြီး အများပြည်သူကျေးရွာပိုင် နွားစားကျက်တောင် မရှိလောက်အောင် ရှားပါးလာလို့ နွေရာသီရောက်ရင် နွားစာကို တခြားမြို့နယ်က ကျေးရွာများအထိ သွားရောက်ဝယ်ယူနေရတာပါ။ နွားစာအဖြစ် ကောက်ရိုးကို ဝယ်ယူတဲ့အခါမှာ အပုံအကြီးအသေးပေါ်မှာ မူတည်ပြီးဝယ်ယူရပါတယ်။ အခုနှစ် ကောက်ရိုးပုံတစ်ပုံရဲ့ ဈေးဟာ ကျပ်လေးသောင်းမှ ခုနစ်သောင်းခန့် ပေးဝယ်ယူရပါတယ်။ ဒီလိုဝယ်ယူပြီးသား ကောက်ရိုးတွေကို စက်တစ်ယာဉ်ပေါ်တင်တဲ့အခါမှာ အနည်းဆုံးအလုပ်သမားလေးယောက်ကို တစ်နေ့ လုပ်ခ ကျပ် ၅၀၀၀ ပေးငှားရပါတယ်။ နွားစာကျွေးတဲ့အခါမှာ ကောက်ရိုး၊ ပြောင်းစဉ်းဖတ် စတာတွေကို စက်နဲ့စဉ်းပြီးမှ ကျွေးရတာပါ။ ကျွန်တော်တို့ဒေသက မိုးခေါင်ရပ်ဝန်းဒေသဖြစ်တာကြောင့် အခုလို နွေကာလရောက်တာနဲ့ နွားစာရှားပါးမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် အခုလို ဝယ်ယူကျွေးနေရတာပါ” ဟု မြစ်သားမြို့နယ်ရှိ ဒေသခံတောင်သူများက ပြောသည်။

ကျော်ကျော်(မလိုင်)

ဂူဇာဝိသိဋ္ဌပဇာသဘင်ဖိတ်ကြားလွှာ
အောင်လံမြို့၊ စက်ရုံရပ်ကွက်၊ တိုက်ခွဲအမှတ်(၃၂)။ သဲအင်းဂူဝိပဿနာ ဓမ္မရိပ်သာကြီးများ၏ ဦးစီးပဓာနနာယက၊ သောတာပတ္တိမဂ်ဂူဖွယ်ကျမ်းနှင့် ယောနသံစင်ရော်၏ နက်နဲသော ပဟေဠိများကိုဖွင့်ဆိုခြင်း၊ ကျမ်းပြုဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာ(အောင်လံ)အရှင်သူမြတ်အား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်တွင် “အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ” ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်လျှူဒါန်းခြင်း ခံယူတော်မူသဖြင့် ကျေးဇူးတော်ရှင် အောင်လံဆရာတော်ကြီးအား ဂူဇာဝိသိဋ္ဌ ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြု ပူဇော်ခြင်းနှင့် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မပါရဂူအား “ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ” ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်လျှူဒါန်းခြင်း ခံယူတော်မူရသောကြောင့် ဂူဇာဝိသိဋ္ဌထပ်ဆင့်ပူဇော်ခြင်းအခမ်းအနားကို အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အောင်လံဆရာတော်ကြီး၏ တပည့်ယောဂီ သူတော်စင်အပေါင်းတို့အား ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ၊ မပျက်မကွက် ကြွရောက်ကြပါရန် သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
(က) ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၄-၄-၂၀၁၆ ရက်(တနင်္လာနေ့)
(ခ) ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉း၀၀ နာရီတိတိ
(ဂ) ကျင်းပမည့်နေရာ - တိုက်ခွဲ အမှတ်(၃၂)။ သဲအင်းဂူဝိပဿနာဓမ္မရိပ်သာ၊ ရန်ကုန်ရိပ်သာကြီး၊ ကုန်းတလပေါင်စံပြကျေးရွာ၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်။ ရန်ကုန်မြို့။
ဗဟိုဥပဋ္ဌာကအဖွဲ့

BAYDA LAND Travel & Tours
09 795883161, 09 448023477
အောက်ကြီး-ဆင်ပေါင်း-ပင်မလမ်း-ပျော်လှူပွဲ(၂)၊ မတ် ၁၂ 183000 Ks
အောက်ကြီး-ဆင်ပေါင်း-ပင်မလမ်း-ပျော်လှူပွဲ(၂)၊ မတ် ၁၂ 183000 Ks
အောက်ကြီး-ဆင်ပေါင်း-ပင်မလမ်း-ပျော်လှူပွဲ(၂)၊ မတ် ၁၂ 183000 Ks

KO YE
အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်
ဒဂုံအရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ ခြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ ရွှေပေါက်ကံ
ပြန်လမ်းများရှိ ဝယ်ယူလိုပါသည်။
09-7311472, 09-421120927

ရူဘီစင်တာအင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်
(တရားရုံးအမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းဆုံး)
မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ နည်းဥပဒေအပိုဒ်-၁၁၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၊ ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး၊ အမှတ်(၅)၏ တရားမအထွေထွေအမှုအ-၁၄၆/၂၀၁၁အမှုတွင် ရူဘီစင်တာ အင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ အက်ဥပဒေ အမိန့်-၁၆၂ အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခဲ့ရန် ၁၃-၃-၂၀၁၅ရက်စွဲဖြင့် အမိန့် ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ဒေါ်မေစီ (B.Com) လက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင် အမှတ်-၄၉၊ မာလာမြိုင်(၃)လမ်း၊ အုတ်ကျင်း-လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်သို့ ကုမ္ပဏီမြီရှင်များသည် မိမိတို့၏အမည်၊ လိပ်စာနှင့် ရရန်ကြေးမြီ(သို့မဟုတ်) ရရန်ရှိသူများနှင့်ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများကို မိမိတို့၏တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (သို့မဟုတ်) အထက်တန်းရှေ့နေ များရှိက လိပ်စာကို ၈-၄-၂၀၁၆ရက်တွင်ဖြစ်စေ ထိုနေ့မတိုင်မီဖြစ်စေ ပေးပို့ရမည်။
တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက လိုအပ်လျှင် စာဖြင့် အကြောင်းကြားပြီး ကြေးမြီ(သို့မဟုတ်) ရရန်ရှိကြောင်းကို ထင်ရှားအောင်ပြသနိုင်ရန် ချိန်းဆိုသည့်အခါ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(သို့မဟုတ်) အထက်တန်းရှေ့နေဖြင့်ဖြစ်စေ လာရောက်ရမည်။
ပျက်ကွက်ပါက ကြေးမြီများ ပေးဆပ်ချိန်တွင် အခွင့်အရေးရရှိလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။
ဒေါ်မေစီ
လက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်
တရားရုံးအမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းဆုံး

မွန်ပြည်နယ် ဒေသကောလိပ် (ပထမအကြိမ်) အာစရိယပူဇော်ပွဲ
၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်၊ (First Batch) ကျောင်းသား-ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ အာစရိယပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ မပျက်မကွက် တက်ရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားပါသည်။
နေ့ရက် - ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၇ ရက် (စနေနေ့)
အချိန် - နံနက် ၈း၃၀ နာရီ
နေရာ - ဥတ္တရပူဇော်(ယခင်) မွန်ပြည်နယ်ဒေသကောလိပ် အလှူငွေများကို မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်(၂)၊ AC No.0831220015204၄ သို့လည်းကောင်း၊ ကိုကျင်ဝိန်(ရန်ကုန်) ဖုန်း-၀၉-၇၀၀၈၂၂၃၊ မလှခင်(ရန်ကုန်) ဖုန်း-၀၁-၆၅၆၉၄၄၊ မမြင့်မြင့်လွင်(မလမ) ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၃၁၆၇၊ မသန်းသန်းဝင်း(မလမ) ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၇၂၅၂၊ မရီရီဝင်း(သထုံ) ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၉၄၇၉၄၀၄ သို့ လျှူဒါန်း နိုင်ပါကြောင်း၊ အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ မော်လမြိုင်မြို့၊

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် မောင်ချစ်ဖွယ် CDC 99772 ၏ SID သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၈၉၂၆၃

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ စကောက်မြောင်းကြီးရပ်ကွက်၊ စကောက်မြောင်းလမ်းမ၊ တိုက်အမှတ်(၁) ၂၂၃၀၁၊ သည် (၂) နှစ်တွင် (၈) နှစ်၊ ကန်ဆီရိုက်တိုက်ခိုက် (၈-၅၃/ အစပေါ် ဆုံးသတ်) စီရင်ခန်း (၈/၈) အစပေါ် အမှတ် (၈/၈) တိုက်ခိုက်မှု အစရောင်းအဝယ်ဖြုတ်ပယ်ခြင်းအား ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း။
အထက်ပါတိုက်ခိုက်မှု ဦးစီးဌာန(၁) / တာမွေ(၈) / ၁၀၇၂၃၁) က အစရောင်းအဝယ် စာချုပ်ဖြင့်ဝယ်ယူကာ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်အဖြစ် လက်ရှိအားပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်သက်ထက်အေး(၁၄/ မဟာ(၈) / ၁၀၇၇၅၅) က အစရောင်းအဝယ်ဖြုတ်ပယ်မှု(ရေခဲခွ) ပေးဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးစီးဌာန(၁) နှင့် ဦးစီးဌာန(၈) ကို ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့(၇) ရက်အတွင်း တိုက်ခိုက်မှုအစရောင်းအဝယ်ဖြုတ်ပယ်မှုနှင့်ပတ်သက်သော အစရောင်းအဝယ်ဖြုတ်ပယ်မှုကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း စာမေးပွဲစေရန်ကြေညာပါသည်။
လွှဲအပ်သူကြီးအဖွဲ့ဝင်များအဖွဲ့

ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေ(PZD(N)01760) ကိုင်ဆောင်သူနှင့် အများသိစေရန်
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရွှေမြလာအိမ်ရာ၊ မြို့အမှတ်(၁၂) နေ ဦးမင်းသန်းထိုက်(ခ)ကိုရှား၏ လွှဲအပ်သူကြီးအဖွဲ့အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးမင်းသန်းထိုက်(ခ)ကိုရှားသည် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ စက်ရုံစက်ကိရိယာပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင် ပဏ္ဍိတောင်မြို့နယ်၏ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ယင်းဆိုင်တွင် မန်နေဂျာအဖြစ် ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေကို ယုံကြည်စွာဖြင့် ခန့်အပ်ထားရှိကာ ဆိုင်နှင့်ပတ်သက်၍ ငွေကြေးကိစ္စအဝဝတို့ကို ယုံကြည်စွာ လွှဲအပ်လုပ်ဆောင်စေခဲ့ပါသည်။ ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေသည် ဦးမင်းသန်းထိုက်(ခ)ကိုရှား၏ ယုံကြည်မှုအပေါ် အလွန်အားပြုလုပ်ပြီး ဦးမင်းသန်းထိုက်(ခ)ကိုရှား၏ အမည်ကိုအသုံးပြုကာ ဆိုင်ရှင်ကြေးများနှင့် ဆိုင်နှင့်ပတ်သက်ဆက်သွယ်သော ငွေကြေးများကို လိမ်လည်ရယူကာ တိမ်းရှောင်နေပြီး အခြားသောပစ္စည်းများကိုလည်း အလွန်အားလှုပ်ထားပါသည်။ ယင်းကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေအနေဖြင့် ဖြေရှင်းရန် တာဝန်ရှိနေပါသည်။
ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေသည် ဦးမင်းသန်းထိုက်(ခ)ကိုရှားနှင့်လည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ စက်ရုံစက်ကိရိယာပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်နှင့် သော်လည်းကောင်း၊ လုံးဝပတ်သက်သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိတော့ပါကြောင်း အများသိစေအပ်ပါသည်။ ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေသည် ယုံကြည်မှုကို အလွန်အားပြုလုပ်ကာ ဆိုင်မှ ငွေကြေးများနှင့် ဆိုင်နှင့်ပတ်သက်ဆက်သွယ်သော ငွေကြေးများကို ရယူထားခြင်းကို ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ဖြေရှင်းပေးပါရန် တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။ အကယ်၍ လိုက်နာဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ကိုပါပျ(ခ)ချန်ဒရာဒေအပေါ် အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်သူကြီးအဖွဲ့အရ
ဦးလှမြင့်(LL.B,DBL) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၂၂၂)
အမှတ်(၁၆၀/အ) ကျိုက္ကဆဲလမ်း၊ နတ်မောက်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၆၅၁၆၅

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဆောင်းပါး

ခဲ ကြည်လွင်မြင့်(မုဒြာ)

ဆူးပုပ်အကြောင်းတစေ့တစောင်း



ဆူးပုပ်ရွက်သည် နာမည်နှင့်လိုက်အောင် ဆူးများလည်းပါသေး။ အနံ့အသက်ကလည်း စူးသဖြင့် အလွန်အနံ့ပြင်းသောအရွက်ဖြစ်သည်။

ဆူးပုပ်ရွက် မကြိုက်နှစ်သက်သူများက ဆူးပုပ်၏အနံ့ပင် မခံနိုင်။ အခြားသူစားထားလျှင် ထိုသူ အနံ့သို့ မကပ်ချင်။

ဆူးပုပ်ရွက်စားပြီး ပါးစပ်မနံ့စေချင်လျှင်ပြုလုပ်ရမည့်နည်းမှာ သကြား ဟင်းစားဖွန်းတစ်ဖွန်းကို ငုံ့ထားရမည်။

ဆူးပုပ်ရွက်စားပြီး ချွေးတွင် အနံ့မထွက်စေလိုလျှင် ဝမ်းတွင် အနံ့မထွက်စေလိုလျှင် ထမင်းစားပြီးနောက် ထန်းလျက်ခဲ ၃-၄ ခဲခန့် ရေနွေးကြမ်းဖြင့် သောက်ပေးရမည်။

ဆူးပုပ်ကြီးရွက်ကို ပဲဟင်းနှင့်ရောချက်သောအခါ စားကောင်းသည်ဟုဆိုသည်။ အထူးသဖြင့် ပဲကြီးနှင့်ဆူးပုပ်သည် လိုက်ဖက်ညီသောအတွဲဖြစ်သည်။

စားပြီး တစ်နာရီခန့်ကြာလျှင် အိပ်ချင်၍ ငိုက်မျှည်းလာလေ့ရှိသည်။ ဟင်းရွက်စုံဟင်းချိုများတွင် ဆူးပုပ်ရွက်ထည့်ချက်သောအခါ နောက်ဆုံးမှ ထည့်ရသည်။ ဆူးပုပ်ရွက်အနံ့မထွက်အောင် အုပ်ထားရသည်။ ဆူးပုပ်ရွက်အနံ့ပါနူးသွားလျှင် ပို၍ စားကောင်းသည်။

တွင် မြို့မှာကဲ့သို့ ပုစွန်ခြောက်မထည့်ဘဲ လယ်ငါးလေးများကို မီးဖုတ်ပြီးထည့် ဆူးပုပ်ရွက်ကို ချခါနီးမှအုပ်ချက်လျှင် အလွန်စားကောင်းသည်။ ဆူးပုပ်ရွက်ကို ကြက်သွန်ဖြူ အနီများများသုံးပြီး ကြော်ချက်၊ စားလျှင်လည်း အလွန်စားကောင်းသည်။

သုံးခွဲမြို့၌စာပေရေချမ်းစင်စာစဉ်အသစ် ထပ်မံဖြည့်တင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

သုံးခွဲ မတ် ၂၇ ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာပြည်သူ့လူထု အသိပညာတိုးပွားရေးအဖွဲ့၏ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သုံးခွဲမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးမှ ဝန်ထမ်းများသည် မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက စာပေရေချမ်းစင် စာစဉ်၊ စာအုပ်များကို အသစ်ထပ်မံဖြည့်တင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အခမ်းအနား လွိုင်လင်မြို့၌ကျင်းပ

လွိုင်လင် မတ် ၂၇ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင်ကျရောက်သည့် တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အခမ်းအနားကို ခရိုင်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံ လွိုင်လင်မြို့၊ ဇီဝကမ္မဗေဒ မတ်လ ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် လွိုင်လင်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်တိန်းကျော်က အဖွင့်အမှာစကားပြော ကြားခဲ့သည်။

Advertisement for New Motion Travels & Tours. Includes logo, company name, and a list of travel packages with dates and destinations like Myanmar Treasure Resort and Aureum Resort & Spa.

Advertisement for 'မြို့ ရွာ တစ် ခွင် သာ စေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ့ နှင့်' (City, Village, One Circle, Only Fire, No Relief). Includes contact information and a small image.

Large advertisement for 'ပုလဲ' (Pulle) brand. Features a large group photo of students and staff, and lists various educational and training programs offered by the organization since 1996.



လူပုဂ္ဂိုလ်များ IT ပညာရပ်များကို လေ့လာသင်ယူနိုင်မည့် IT သင်တန်းကျောင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၂၀၁၅ ခု ဝင်ဘာလတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခု ဇူလိုင်လတွင် တန်းခွဲသစ်များကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပါစေမည်

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီး လူပုဂ္ဂိုလ်များ၏ နိုင်ငံခြားစားရမ်းလုပ်ငန်းများတွင်
အလုပ်လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက်



လူပုဂ္ဂိုလ်များ IT ပညာရပ်များမှာ လိုအပ်လျှက်မရှိဘဲ အဆင့်မြင့်သင်တန်းများကို နည်းလမ်းမရှိဘဲ သင်ယူနိုင်ပါသလား ?

METRO IT ကျောင်းကို လူပုဂ္ဂိုလ်များ အသုံးပြုနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများမှာ အဘယ်အရာများလဲ ?

METRO IT ကျောင်း မှာ လူပုဂ္ဂိုလ်များ အသုံးပြုနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများမှာ အဘယ်အရာများလဲ ?

လူပုဂ္ဂိုလ်များ အသုံးပြုနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများမှာ အဘယ်အရာများလဲ ?



2016 April လမှစတင်၍ Metro IT & Japanese Language Centre ကို ပုဂ္ဂိုလ်များအသုံးပြုနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများကို ဖွင့်လှစ်ပါမည်

IT & Japanese Language Centre
 သင်တန်းကျောင်း၏ သင်ကြားရေးနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းပွဲ

Date : 3.4.2016 (Sunday)
Time : 1:00 ~ 3:00
Venue : Metro IT & Japanese Language Centre
(Room A,B,C,D 3rd Floor, Kyaw Business Tower Condo ပန်းဆိုးတန်းလမ်း ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကင်း)
AYA bank နှင့် Samsung Show Room ကြားခံစာတိုက်အဖြစ်

နိုင်ငံခြားစားရမ်းလုပ်ငန်းလေ့လာရင်းလျှောက်
နိုင်ငံတော်ကုမ္ပဏီများတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရအောင်

လူဦးရေကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ ဝန်ထမ်းများသည် မည်သို့ပင် ဖုန်းဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်း၍ **အခမဲ့** တက်ရောက် ဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - Room No (A,B,C,D), 3rd Floor, Kyaw Business Tower Condo, ပန်းဆိုးတန်းလမ်း ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကင်း
ဖုန်း - ၀၁-၂၃၁၅ ၇၅၂ ၊ ၀၉-၂၅၃ ၅၅၇ ၁၄၄ ၊ ၀၉-၂၆၂၀၀၇၉၀၀ ။ www.metro-myanmar.com/mic
Email : mminfo@metro-myanmar.com www.facebook.com/metrogroupmyanmar

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၈)ရက်နေ့ သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ အခွန်စည်းကြပ်နှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်သူလုပ်ငန်းရှင်(၁၀၀၀)ဦးအနက် **“ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်”** သည် **“ပထမနေရာ”** မှ (၄)နှစ်ဆက် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိ ရသဖြင့် **KBZ BANK / KBZ GROUP** ၏ **ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဝင်း** အား အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်နှစ်များတွင်လည်း ယခု ကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံးသယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံ အကျိုးပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ တောင်းအပ်ပါသည်။



ဦးအောင်မြတ်
အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ

Mother Trading & Construction Co.,Ltd.

မြတ်သဒ္ဓါ
သံဃာ့ ဝိုင်း၊ တောင်ဝိုင်း၊
ပိဋကတ်၊ သီဟနယ်၊
သီဟနယ်၊ ဆုတောင်းအခန်း၊
09 5014601, 09 8616567.

ဦးစိုးနိုင်(သင်္ချာ)
Ph:09 731 17669
ဆရာ/ဆရာမများ နှင့် Guide များအတွက် ၉/၁၀-သင်ရိုးသစ် သီသန့်သင်တန်းများ
သင်တန်းတည်နေရာ - ဆရာဌေး(အင်္ဂလိပ်စာ)အပေါ်ထပ်ထပ် ပန်းဆိုးတန်း(အထက်)တံတားအနီး

ဦးမြင့်ဝင်းကျော်(ဓာတုဗေဒ)
Ph:09 730 20243
TRIWAVE Travels & Tours
09-2574 20127
09-2540 74927
Apr 12-16 တောင်ကြီး-အင်းလေး-ကလေး-ပင်းတယ-ကတ္တု-ထပ်ဆမ်း (165000 Ks) - 81 Hotel Inlay
Apr 17-20 ပုဂံ-ပုဗ္ဗ (95000 Ks) - Floral Breeze Hotel

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
အင်္ဂလိပ်ပြန်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၄၀၊ မြေကွက်အမှတ်-၈၉၂၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၈၉၂/ခါ၊ နန်းရင်လမ်း (၄၀)ရပ်ကွက်၊ အင်္ဂလိပ် (ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်)၊ ဝန်အရ- A/RGN- ၀၁၇၄၉၉၄) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ရက် မြေအား တရားလို ဒေါ်နန္ဒာလှိုင် (၄)ဦး၏ အခွင့်ရ ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဇော်လှိုင်) မှ တရားပိုင် ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်(၄) ဦး တို့အပေါ် အင်္ဂလိပ်ပြန်၊ (၄၀)ရပ် ကွက်၊ နန်းရင်လမ်း၊ အမှတ်(၈၉၂)၊ ပေ(၄၀x၆၀)မှ တရားဝင်မခွဲမစိတ်ရသေး သော မြေရင်းမြစ်ပေ (၂၀x၆၀) မြေကွက် လယ်အား ပိုင်ဆိုင်အတိုင်း အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးစေလိုမှု စွဲဆိုခဲ့ခြင်း အပေါ် ချမှတ်သည့် အင်္ဂလိပ်ပြန်၊ (၄၀) တရားမမှု၏ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၅၁/ ၂၀၁၅(၃၁-၈-၂၀၁၅)ရက်စွဲပါစီရင်ချက်၊ ဒီကန့်နှင့် တရားမလစ်မှုအမှတ်-၇၇/ ၂၀၁၅တိုင်းရင်းစွဲ တရားရုံးကိုယ်စား တရားရုံးတီလစ် ဒေါ်နီလာခင်(၁၂/၁၀/၂၀၁၅)ရက်စွဲပါ အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိ ပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဒဂုံမြို့သစ်
အလှူပိုင်၊
ဆိပ်ကပ်မြို့နယ်
တောင်ဝိုင်း၊ မြောက်ဝိုင်း၊
ပျားရိုးမြေကွက်များကို
ဖျော့ကောင်းပေးတယ်သည်။
09-500 5916
09-730 97123

SEVEN ၀
ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊
တောင်ပိုင်းရှိ မြေကွက်များ
ရောင်းလိုပါသလား ?
ယိမ်းယိမ်း နှံ့ဆက်သွယ်လိုက်ပါ။
အိမ်အရောက်ငွေပေးချေသည်။
“ပွဲလှိုင်မယုဝါ”
Ph: 09- 33 333 511
09- 33 333 514
09- 33 333 644

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၇/ဝေတာဒီ မြေကွက်အမှတ် - ၂၀၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၂၀) မေ့သလမ်း၊ ဒေါ်နှင်းဆီ(၁၂/၂၀၁၅) ၁၁၁၃၈၈၊ ဦးမြင့်ကြည်(၁၂/မဂဒ(နိုင်)၀၅၀၅၆၂)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်နှင်းဆီ(၁၂/၂၀၁၅)၊ ဦးမြင့်ကြည်(တရားရုံး)ကိုယ်စား မြေကွက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် တရားရုံး၊ ဘီလပ် ဒေါ်သုဇာ(၆/ထဝ(နိုင်)၀၂၆၃၃၂)မှ တရားရုံး ဘီလပ်ခန့်အပ်စာ၊ တရားမကြီးမှု အမှတ်(၁၄၂/၁၅)စီရင်ချက်နှင့်ဒီကန့်၊ တရားမလစ်မှုအမှတ်(၂/၁၆) ဘီလပ် ခန့်သည့် အခွင့်အရေးကြော်ငြာဖြင့် အရောင်းမြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၅၊ မြေကွက်အမှတ်-၉၆၀၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်-၉၆၀၊ ပင်းယ(၁၆)လမ်း၊ (၅)ရက်ကွက် တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (ဦးလှကြည် NZN-၀၅၀၆၉၅) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက် ခင်မွန်း (ဦးလှကြည်) ကွယ်လွန်သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသော တရားဝင်ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စန်းမြင့်(၁၂/၂၀၁၀(နိုင်) ၀၇၈၁၂)မှ သေစာရင်းနှင့်ကွမ်းကွဲလွှာတိုင်ပြု၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိ ပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အမြန်ငှားမည်
နေရာကောင်း၊ လမ်းသန့်၊ လမ်းမပေါ် ပေ (၇၀x၁၄၀) ဖွင့်လှစ်ဆဲ လိုင်စင်စုံ၊ ပရိဘောဂစုံ၊ စားသောက်ဆိုင် အသင့် လုပ်ကိုင်လိုပါက စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၄၄၂၄၅၅၇၅၀၊ ၀၉-၄၃၀၃၈၈၄၈



အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန မှ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၈)ရက်နေ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုနှစ် အခွန် စည်းကြပ်နှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သူလုပ်ငန်းရှင် (၁၀၀၀)ဦး အနက်မှ “**ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်**” သည် “**ပထမနေရာ**” မှ ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး (၄)နှစ်ဆက်တိုက်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် **ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဝင်း** အတွက်အထူးပင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်းနှင့်နောင်နှစ်များတွင် လည်း ယခုကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံတော်အတွက်အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံးသယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်၍ နိုင်ငံအကျိုး ပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍တိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း များ တောင်းအပ်လိုက်ပါသည်။

- ဦးအောင်ဇော်ဝင်း (မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ)
STAR LIGHT Company Limited.
- ဦးအောင်မော်သိန်း (မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ)
Myanmar Distribution Group Company Limited (MDG)

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန မှ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၈)ရက်နေ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုနှစ် အခွန် စည်းကြပ်နှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သူလုပ်ငန်းရှင် (၁၀၀၀)ဦး အနက်မှ “**ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်**” သည် “**ပထမနေရာ**” မှ ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး (၄)နှစ်ဆက်တိုက်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် **ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဝင်း** အတွက်အထူးပင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်းနှင့်နောင်နှစ်များတွင် လည်း ယခုကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံတော်အတွက်အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံးသယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်၍ နိုင်ငံအကျိုး ပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍တိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း များ တောင်းအပ်လိုက်ပါသည်။

- ဦးအောင်ဇော်ဝင်း (မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ)
LUCKY ONE Company Limited.
- ဒေါက်တာဆန်းလွင် (မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ)
T.C.W Trading Company Limited.



မဟာအတူလဝေယံဘုံသာ တိပိဋကရွှေပါရမီကျောင်းတော် တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခြင်းအတွက် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်လမ်း၊ ရှမ်းစုရပ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြန်မာ။

မဟာအတူလဝေယံဘုံသာ တိပိဋကရွှေပါရမီကျောင်းတော်ဘွဲ့

“အတူလမဟာရွှေကျောင်းတော်” (အချီ အချည် ပဒဿိ ရတုပိုဒ်စုံ)



မဟာအတူလ ► တုမရသည့်၊ ဝုဒ္ဓစိန္တေ၊ ပရမေကား၊ လေးသင်္ချေကိန်း၊ ကပ်တစ်သိန်းမျှ၊ မယ်မီးမယိုင်၊ ဇွဲခိုင်ခိုင်ဖြင့်၊ ဆယ်ခိုင်ပါရမီ၊ စုံဖြည့်ညီ၍၊ သုံးလီလောက၊ များသတ္တတို့၊ ဒုက္ခပင်လယ်၊ ရေပြင်ကျယ်မှ၊ ယူကယ်ထုတ်ဆောင်၊ နိဗ္ဗာန်ခေါင်သို့၊ သယ်ဆောင်ပို့လျက်၊ ကျောင်းတို့အမွန်၊ ဇေတဝန်နှင့်၊ ခေါ်တွင်ပုဗ္ဗာ၊ ကျောင်းတော်သာတွင်၊ လေးဖြာယာပိုထံ၊ ပျော်စိတ်ကံခဲ၊ ခေတ်လိုက်အံ့အံ့၊ ကျောင်းတော်ကြီးကို၊ ဆုကြီးပန်လာ၊ ဝိသာခါနှင့်၊ အနာထပိဏ်၊ ဂုဏ်သိရ်ကျော်ကြား၊ သူဌေးများတို့၊ နတ်ဖျားဘုံပေါက်၊ အံ့အံ့လောက်အောင်၊ များမြောက်ဥစ္စာ၊ စွန့်လျှပ်ခဲ၊ ပမာထိုတူ၊ ယခုမူလည်း၊ ဂုဏ်ယူလေးစား၊ စံမူထား၍၊ ဘုရားသုတ၊ ဝိဟာရကို၊ ဒေဝဇီမာန်၊ ဘုံဆင့်ခံလျက်၊ နတ်ဟန်ပြိုင်၍၊ ဆောက်လှူပြုသည် အတူလမဟာကျောင်းတော်ဘုရား။

ခကာအတူလ ► ဘွဲ့မည်ရသည့်၊ ဝုဒ္ဓစိန္တေ၊ ပရမေဓီ၊ ခါနေလက်ထက်၊ ထံတော်ရပ်၌၊ ကျောင်းပြတ်အမွန်၊ ဇေတဝန်ကို၊ ဆွမွန်ပန်ချိန်၊ အနာထပိဏ်က၊ ရွှေချိန်အသျှာ၊ ထိစပ်ကာဖြင့်၊ နေရာဝယ်ယူ၊ ကျောင်းဆောက်လှူသို့၊ စံယူပြုလျက်၊ ဦးထွင်လတ်နှင့်၊ ဆုမြတ်စံပြ၊ သုဓမ္မသီရိ၊ ပါရမီဖြည့်နေ၊ ဒေါ်မြရွှေနှင့်၊ ချစ်ဆွေသမီးသား၊ မြေးချစ်များတို့၊ စိတ်ထားကြည်ဖြူ၊ ဆန္ဒတူ၍၊ ဝယ်ယူခြံမြေ၊ ကျောင်းဆောင်တွေနှင့်၊ မီးရေအစုံ၊ စေတီဘုံဖြင့်၊ မုခ်စုံတံတိုင်း၊ ရှေးပုံခိုင်းလျက်၊ တုနှိုင်းမမိ၊ ပါရမီခေါ်၊ ရွှေကျောင်းတော်ကို၊ ရွှင်ပျော်စိတ်ထား၊ မေတ္တာပွား၍၊ ကြိုးစားနေည၊ ဆောက်လှူကြ၏၊ ပုံပြဆန်းကြယ်၊ ရှေးမကွယ်ဘဲ၊ ခေတ်ဝယ်ပုံပန်း၊ တည်တွင်ဆန်းဖြာ၊ ဝိသုကာဖြင့်၊ ပညာသုတ၊ တုမရသည့် အတူလခကာကောင်းကျော်ဘုရား။

ဆဂါအတူလ ► နှိုင်းမရသား၊ ပုညမဟော်၊ ရွှေကျောင်းတော်ကို၊ ရည်မျှော်စာနည်၊ ပေါ်ထွက်စည်၍၊ မြင့်ရှည်သာသနာ၊ တိုးတက်သာဖို့၊ သုံးဖြာပိဋကတ်၊ နှလုံးထက်၌၊ ကိန်းဝပ်စွဲထင်၊ ဘုန်းရွှေစင်ဟု၊ ခေါ်တွင်နဝမ၊ တိပိဋကအရှင်၊ ဦးထိပ်တင်၍၊ နောင်စဉ်အဆက်၊ ဇာနည်မြတ်တို့၊ ရည်မှတ်ပြီးကာ၊ အားထုတ်ပါဓီ၊ ပညာလုပ်အား၊ ဥစ္စာများဖြင့်၊ စွမ်းအားအစုံ၊ အားစိုက်ပုံ၍၊ လှူပုံဆန်းပြား၊ ကုသိုလ်များကြောင့်၊ ဘုရားဆူဆူ၊ စံတော်မူသည့်၊ နိဗ္ဗာန်အိုးခိုး၊ တောင်းဆုဆိုလျက်၊ ထိုထိုဘဝ၊ ဖြစ်ပြန်ရလည်း၊ ဒုက္ခကင်းကွာ၊ လွန်ချမ်းသာ၍၊ လိုရာပြီးပြောက်၊ ကြံတိုင်းပေါက်စေ၊ တောင်းဆုချွေ၏၊ သဗ္ဗေသတ္တာ၊ ပေါင်းများစွာတို့၊ ဘာဂါပုည၊ အတူရလျက်၊ သုခချမ်းသာ၊ ပြည့်စုံဖြာ၍၊ ကမ္ဘာမြေထု၊ သက်သေပြုသည် အတူလဆဂါသောင်းကျော်ဘုရား။

ဘဒ္ဒန္တဝိသုကဏ္ဍမာလာလင်္ကာရ (ရွှေစင်တိပိဋကဓရ ဆရာတော်)

မဟာအတူလဝေယံဘုံသာ တိပိဋကရွှေပါရမီကျောင်းတော် [ပြည်လမ်း၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ရန်ကုန်]

မဟာသတ္တရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်နေ့၌ ဝုဒ္ဓဂယာမြို့၊ ဇောဝိညောင်ပင်ရင်းစယ် ဘုရားအဖြစ်ကို ရောက်ရှိတော်မူသည့် မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ထိုနှစ်ပါဆိုလပြည့်နေ့ မိဂဒါဝန်တောတွင် ပဉ္စဝဂ္ဂါးဦးကို ဓမ္မကြောမုစ၍ တရားတော်များကိုဟောတော်မူပြီး အခြားကျွတ်ထိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကိုလည်း တရားတော်များ ဆက်လက်ဟောတော်မူရာ တစ်ဝါတွင်းပတ်လုံး လွန်မြောက်သော် ရဟန္တာပေါင်းခြောက်ကျိပ်အထိ ရှိခဲ့လေသည်။ ပထမဝါမှ လွန်မြောက်သော် ရဟန်းတို့ကို ခေါ်တော်မူ၍ “ရဟန်းတို့ . . . ငါသည် လျှာ နတ်တို့၌ဖြစ်သော တဏှာရာဂမှ လွတ်ကင်းတော်မူခဲ့လေပြီ။ အသင်တို့လည်း လျှာ နတ်တို့၌ဖြစ်သော တဏှာရာဂမှ လွတ်ကင်းခဲ့ကြကုန်ပြီ” ဟု မိန့်တော်မူပြီး “ရဟန်းတို့ ကိလေသာနည်းပါးပြီး အသိဉာဏ်အားကောင်းသော သတ္တဝါအများ ရှိကြပေသည်။ ထိုသို့တို့သည် တရားတော်ကို မနာကြားရသောကြောင့် ရသင့်သောတရားထူးမှ ယုတ်လျော့နေကြသည်။ တရားကိုသိလွယ်၍ တရားထူးရနိုင်သူတွေ ရှိကြပေသည်” ဟု မိန့်တော်မူပြီး ခရီးတစ်ကြောင်းကို နှစ်ပါးမသွားကုန်လင့်ဟု မှာကြားကာ သာသနာပြု လွှတ်တော်မူသည်။

* လွှာဝမှာ - ဖြည့်ကျင့်ပါ *

ယုံကြည်မှု - သရဏဂုံ - ၃ပါး။

- ဗုဒ္ဓံ သရဏံ ဂစ္ဆာမိ ။ ။ ဘုရားရှင်ကို ယုံကြည်ပါဏီ။ ကိုးကွယ်ပါဏီ။ ဆည်းကပ်ပါဏီ။
- ဓမ္မံ သရဏံ ဂစ္ဆာမိ ။ ။ ဘုရားရှင်ထုတ်ဖော်ဟောကြားအပ်သော တရားတော်များကို ယုံကြည်ပါဏီ။ ကိုးကွယ်ပါဏီ။ ဆည်းကပ်ပါဏီ။
- သံဃံ သရဏံ ဂစ္ဆာမိ ။ ။ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များကို ယုံကြည်ပါဏီ။ ကိုးကွယ်ပါဏီ။ ဆည်းကပ်ပါဏီ။

တည်မတ်မှု - မန္တိမပဋိပဒါ လမ်းစဉ် အကျင့်ဖြတ် - ၈ ပါး။

- (၁) သမ္မာ ဒိဋ္ဌိ - မှန်ကန်စွာ သိမြင်ခြင်း၊ ကောင်းစွာသိမြင်ခြင်း။
- (၂) သမ္မာ သင်္ကပ္ပ - မှန်ကန်စွာ ကြံစည်ခြင်း၊ ကောင်းစွာကြံစည်ခြင်း။
- (၃) သမ္မာ ဝါစာ - မှန်ကန်စွာ ပြောဆိုခြင်း၊ ကောင်းစွာပြောဆိုခြင်း။
- (၄) သမ္မာ ကမ္မန္တ - မှန်ကန်စွာ လုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ကောင်းစွာလုပ်ကိုင်ခြင်း။
- (၅) သမ္မာ အာဇီဝ - မှန်ကန်စွာ အသက်မွေးခြင်း၊ ကောင်းစွာအသက်မွေးခြင်း။
- (၆) သမ္မာ ဝါယာမ - မှန်ကန်စွာ အားထုတ်ကြိုးစားခြင်း၊ ကောင်းစွာအားထုတ်ကြိုးစားခြင်း။
- (၇) သမ္မာ သတိ - မှန်ကန်စွာ အောက်မေ့ခြင်း၊ ကောင်းစွာအောက်မေ့ခြင်း။
- (၈) သမ္မာ သမာဓိ - မှန်ကန်စွာ တည်ကြည်ခြင်း၊ ကောင်းစွာတည်ကြည်ခြင်း။

ဖြည့်ကျင့်မှု - ပါရမီတရား ၁၀ ပါး။

- (၁) ဒါန ပါရမီ - ဝေးကမ်းစွန့်ကြဲလှူဒါန်း၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၂) သီလ ပါရမီ - (၅)ပါး၊ (၈)ပါး၊ (၉)ပါးစသည့် သီလတို့ကို စောင့်ထိန်း၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၃) နေက္ခမ္မ ပါရမီ - လောကီအာရုံ ကာမဂုဏ်ကို စွန့်လွှတ်၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၄) ပညာ ပါရမီ - လောကီ လောကုတ္တရာ ဉာဏ်ပညာ တိုးပွားအောင် ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၅) ဝီရိယ ပါရမီ - ဇွဲ လုံ့လ ဝီရိယဖြင့် အမြဲကြိုးစား၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၆) ခန္တီပါရမီ - အရာရာတိုင်းကို သည်းခံ၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၇) သစ္စာ ပါရမီ - အမြဲတမ်း မှန်ကန်သောစကားပြောဆို၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၈) အဓိဋ္ဌာန ပါရမီ - စိတ်ဆုံးဖြတ်သည့်အတိုင်း စွဲမြဲခိုင်မာစွာပြုလုပ်၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၉) မေတ္တာ ပါရမီ - သူတပါးအကျိုးတို့လိုလား၍ သတ္တဝါတိုင်းအပေါ် မေတ္တာထားကာ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။
- (၁၀) ဥပေက္ခာ ပါရမီ - ဆင်းရဲချမ်းသာအပေါ် တုန်လှုပ်မှုမရှိဘဲ လျစ်လျူရှု၍ ပါရမီဖြည့်ကျင့်ခြင်း။

အားထုတ်မှု - သစ္စာလေးပါးတရား။

- (၁) ဒုက္ခသစ္စာ - ဆင်းရဲ အမှန်တရားကို သိမြင်ခြင်း။
- (၂) ဒုက္ခ သမုဒေယ သစ္စာ - ဆင်းရဲကို ဖြစ်စေသည့် အမှန်တရားကို သိမြင်ခြင်း။
- (၃) ဒုက္ခ နိရောဓ သစ္စာ - ဆင်းရဲကို ချုပ်ငြိမ်းစေသည့် အမှန်တရားကို သိမြင်ခြင်း။
- (၄) ဒုက္ခ နိရောဓ ဂါမိနိပဋိပဒါ မဂ္ဂ သစ္စာ - ဆင်းရဲကို ချုပ်ငြိမ်းရာသို့ရောက်စေသည့် အမှန်တရားကို သိမြင်ခြင်း ဟူသော ဤသစ္စာလေးပါးကို ကိုယ်တိုင်အားထုတ်သိမြင်ပြီး ဘဝသံသရာဝှံဆင်းရဲမှ လွတ်မြောက်နိုင်ကြပါစေ။

တိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တ ဝိသုကဏ္ဍမာလာလင်္ကာရ ဆရာတော်နှင့် (ဦးထွင်လတ်)+သုဓမ္မသီရိ ဒေါ်မြရွှေမိသားစုမှ ပေါင်းစုတည်ထောင်အပ်သော မဟာအတူလဝေယံဘုံသာ တိပိဋကရွှေပါရမီကျောင်းတော်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် မိခင်ကြီးဒေါ်ခင်ရွှေအား သားသမီးမြေးများဖြစ်ကြသည့် (သမီး) ဒေါ်ကျင်ကျင်အေး၊ (သား) ဦးစန်းဝင်း+ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း၊ (မြေး) မောင်ကျော်ဇင်ထွန်း+ဒေါက်တာဝင်းကေခိုင်ဘုန်းမြင့်၊ မောင်အောင်ဇေယျပိုင်၊ မောင်အောင်ခန့်ကျော်၊ မချောမြတ်သီရိထွန်း၊ (သား) ဦးအေးဝင်း+ဒေါ်ကြည်ကြည်ဖြူ၊ (မြေး) မောင်အောင်ကျော်မိုး+မခင်သီယာအေးဝင်း၊ မခင်သီတာအေးဝင်း၊ မမြူစင်အေးဝင်း။ (သား) ဦးရဲဝင်း+ဒေါက်တာဝင်းသီတာလွင်၊ (မြေး) မောင်ကောင်းထက်စံ၊ မသက်စုစံ၊ (သမီး) ဦးအောင်မိုးဇော်+ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း၊ (မြေး) မောင်သော်လင်းထက်၊ မောင်သော်လင်းထွန်းတို့မှ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဂုဏ်ယူလျက်ရှိပါသည်။



Additional Flight

Effective from 9 th April 2016 to 20th April 2016

Yangon - Mandalay, Mandalay - Yangon

DAILY FLIGHT

FLIGHT NO.	SECTOR	DEPERATURE	ARRIVAL
K7 406	Yangon - Mandalay	0700	0825
K7 407	Mandalay - Yangon	0840	1005

from
USD 38++

One Way
 Limited Seat
 Terms & Conditions Apply

we accept:



AIR KBZ Limited
 Reservation Hot Line: (01) 9670007
 No. 147, (5)Quarter, (8½)Mile, Pyay Road, Mayan Gone Township, Yangon.
 Office: (01) 9670014-20, (09) 73177805, Facsimile: (01) 662627
 Email: info@airkbz.com.mm
 f :www.facebook.com/AIRKBZ

Mandalay Office
 No. 127, Corner of 30th x 65th,
 Chan Aye Tharzan Township, Mandalay.
 Office: (02) 24861, 62, (09) 974488700, (09) 477121773
 Facsimile: (01) 24862

NO INTEREST
 FOR HIRE PURCHASE

SPECIAL SALE TIME

10 LAKHS DISCOUNT
 FOR CASH DOWN

အရေအတွက်အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ



US\$ 30,000
 OTING (2WD, 4WD)



300 LAKS
 U-VANE (14 SEATS)



US\$ 9,999
 RICH (2WD, 4WD)



US\$ 15,000
 SUCCE (1.6L, 2.0L)

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ၀၁-၂၃၀-၄၈၀၂၊ ၂၃၀-၄၈၀၂ သို့မဟုတ် သွင်းပို့ရန်ခေါ်ဆိုပါသည်။
 *ကမ္ဘာ့အသံဆိုင်ရာဖြင့် ခေါ်ဆိုမှုများကို AYA Bank နှင့် ဖွဲ့စည်းအောင်ထားသည့်အဖွဲ့က ဖြည့်ဆည်းပေးပါသည်။



YANGON SHOWROOM
 No.19, Baho Road, Sanchaung Township, Yangon.
 Ph: 01-230 4801, 230 4802
 www.DongFeng-Myanmar.com | f DFM-Myanmar






SAMSUNG

Galaxy S7 edge | S7



Rethink what a phone can do

 **telenor Special Package**
(လစဉ် ၁၀,၀၀၀ ကျပ်ဖြည့်သွင်းရုံဖြင့်)

အခမဲ့ 1 လစဉ် **1 GB Data** + **100** လစဉ် **mins On Net Call** * **3** လ

Capture App: **22 GB Data** (Free Unlimited Upload / Storage Space Download Data within 3 months)

SAMSUNG Premium Care
Premium Care စတင်မိတ်ဆက်ခြင်းအထူးခံစားခွင့်

၂၀၁၆ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ အထိသာ

မတော်တဆ ဖုန်းပျက်နှာပြင်ထိခိုက်မှုရှိလျှင် (အောက်ဖော်ပြပါမှ တစ်ကြိမ် ခံစားခွင့်)

- ဖုန်း ဝေ့ ပျက်နှာပြင်ကွဲခြင်း အတွက် (ပစ္စည်းခ ၅၀% သာ နှင့် ဝန်ဆောင်ခ အခမဲ့) သို့မဟုတ်
- ဖုန်း ကျော့ဘက်ကွဲခြင်း အတွက် (ပစ္စည်း နှင့် ဝန်ဆောင်ခ လုံးဝ အခမဲ့)

Quick Service
ပြဿနာအားမြန်ဆန်စွာ ဖြေရှင်းပေးခြင်း

Delivery Service
ဆုများအတွက် သေချာ လာယူ/ပြန်ပို့ စေခြင်း (ဖုန်းကုန်ပစ္စည်းများ ဖြည့်တင်စေခြင်း)

VIP Hotline
ကိုယ်ပိုင်သတင်းအချက်အလက်များကို အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းပေးခြင်း

Loan Set
ပြင်ဆင်မှုအတွက် စေတနာ့စွန့်စား ခံစားရန် လိုအပ်ပါသည်

ကြေးမုံ

ကြေးမုံ

ဆရာဒွေ နှင့် သမီး-ဆရာမ ဒွေစန္ဒာလွင်
 B.A (Hons), M.A (English)
အင်္ဂလိပ်စာ သဒ္ဒါ နှင့် အရေးသီးသန့်
 တစ်နိုင်လုံးမှာ မူလတီထွင်သင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်နည်းသစ် စာအုပ် (ပ/ဒုတိ) အဖြေဖြေ ဆိုင်တိုင်းတွင်ရရှိ၊ တစ်ပတ်(၂)ရက် (၅)လတက်ရုံနှင့် လုံးဝရေးတတ်မည်။
 တွဲကြို၊ တွဲရ၊ ၁၀-တန်းဖြေ/အောင်၊ အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။
 ဖြေ (၂/၇)ရက်နေ့ (ပ/ဒု)တန်းခွဲသစ်ဖွင့်မည်။ လစဉ်တန်းခွဲသစ် ဖွင့်မည်။
ငှ တန်း မှ ၈ တန်း နှစ်ပေါက်တန်းခွဲများ Guide များအိပ်လိုက်သင်သည်။
 ၂၂၄၊ ပန်းဆိုးတန်း(ထက်)လုံးတံတားအဆင်း၊ မီးပိုင်အနီး၊ ရန်ကင်းမြို့။
Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441

ဦးစောင့်ဟိန်းကျော်
 ရေးပြောဘာသာပြန် စာအုပ်(လုံးဝ)မတိုင်ဘဲသင်တဲ့ဆရာ
writing (essay, letter) grammar
 အဖွဲ့အစည်း၊ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး၊ အလုပ်၊ အကျင့်၊ အကျင့်အမတ်၊ အကျင့်အမတ်
အင်္ဂလိပ်စာရေးပြော အင်္ဂလိပ်
 * နိုင်ငံခြားသားများနှင့်လေ့ကျင့်သည် *
 * အဖွဲ့အစည်းအားသင်သည့်အခါမှစ၍အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း
 ၁၆၇၊ ဥထပ်၊ ဆိပ်တမ်းသာရိပ်မွန်၊ ဆိပ်တမ်းသာလမ်း၊ လယ်၊ ရန်ကင်းမြို့
 * ဇန်နဝါရီလ၊ ဇန်နဝါရီလ၊ ဇန်နဝါရီလနှင့်အတူပါရှိကြား၊ ၂ ပြောတံ၊
***09785171841**

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုထားသူများ၊ တွဲကြို၊ တွဲရနှင့် ခွဲဝန်ထမ်းများအတွက်
 www.getc-language.com


မြန်မာ့ကုန်း 01-537895, 09-262963776
တာဝေ 01-549590, 09-254148006
မရမ်းကုန်း 01-663960, 09-259822220
အင်းစိန် 09-259822226/7
Communicative English General English FCE IELTS
Enroll Now for March Intake!

တရုတ် ENGLISH
 Conversation Practice
 စာရေးပြောဆိုရန် Sayar.Yang ပြောလို့ပြောတတ်သူ
 (တရုတ်)စာတတ်လည်ပြောလိုရမယ်။ မြန်မာစာပြောရေးဆရာမအဖွဲ့
 စာရေးပြောဆိုရန် TAMWE - 540714, 09 5183636
 စာရေးပြော ဆရာမဖြေ 09 49 285182

ပြင်ဆင် ၁၈-၃-၂၀၁၆ရက် ကြေးမုံသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြောင့်
 ၅ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာအမှတ်စဉ်- ၂၊ ခေါ်မိမိကြီး၏
 အရောင်းမြေဟုတွင် မြေကွက်အမှတ်(၁/ဆ-၁၂)အစား (၁/ဆ-၁/၂)
 ဟု အမှန်ဖတ်ရပါရန်။

MCC Orientation Programme
 ၂၀၁၆ ခုနှစ်တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုထားကြသော ကျောင်းသား/သူများအတွက်တက္ကသိုလ်အကြိုပြင်ဆင်မှုသင်တန်း

General Orientation

- Foundation of English
- Foundation of Computing
- Soft Skills

Foundation for Computing Diploma

- Introduction to Computer Technology
- Introduction to Computer Programming (or)

Foundation for Engineering Diploma

- Introduction to Engineering Mathematics
- Basic Engineering Science (or)

Foundation for Business Diploma

- Introduction to Business Accounting
- Introduction to Business Administration

ENROLL NOW!

Hot-Line : 01-2304156, 01-246634 | www.facebook.com/mcc.institute

MCC.I (Yangon Campus) Ph - 01-245762, 01-249152, 01-395512
 MCC.I (Mandalay Campus) Ph - 09-402671562, 011-202113
 MCC.I (Naypyitaw Campus) Ph - 09-31354842, 09-254148940
 MCC.I (Yatanarpon Campus) Ph - 02-5178112, 02-5178113, 02-5178132, 02-5178114
 MCC Polytechnic (Monywa) Ph - 09-965676777, 09-265333120
- Opening Date: 25 April 2016 -

CHAWCHAW
 SILK & LUXURY FASHION
PRE-THINGYAN SALES PROMOTION
 သက်တမ်းကြိုအရောင်းမြှင့်တင်ပွဲ

- မြန်မာ့ရိုးရာ ဂွမ်းထုတ်ပုံများ Myanmar Traditional Handmade 'Acheik'
- ဥရောပနှင့် အာရှ အထွတ်ထွေ ဂွမ်း European and Asian Laces
- ဥရောပနှင့် အာရှ အထွတ်ထွေ Brocade European and Asian Brocade
- ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဝိသေယျာနီ ဂွမ်း Various Thai Silk
- ဂျပန်နိုင်ငံ ဂွမ်း Various Japanese Silk
- မြန်မာ့ရိုးရာ (ပုံ) သွတ်ထုတ်ပုံများ Various Myanmar Silk, Silk Cotton and Cotton

Date 25th to 27th March (Friday to Sunday)
 Time 9:00 am to 7:30 pm
 Address 241, Dhammazedi Road, Bahan Township, Yangon.
UP TO 80% DISCOUNT!
 Ph: +95 1 542997, +95 1 701393, +95 1 559124, +95 9 73245173, +95 9 5015846

ဖောင်းကြွပျောက် ယာဉ်အမှတ် 3J/4797 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျောက်ဆုံးရှုံးမှုထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား
 လျှောက်ထားခြင်း လာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွပျောက်ပျောက် ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ
 သည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းတောင်ပိုင်း) သန့်လွင်မြို့

STI MYANMAR UNIVERSITY | **University of Bedfordshire**

STI MU နှင့် University of Bedfordshire (UK) တို့ ပူးပေါင်း၍ အောက်ပါ တွဲကြို၊ တွဲရနှင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်မည်။

Faculty of Health Science NEW!

1. Master of Business Administration (Hospital & Health Services Management)
2. Master of Nutrition and Dietetics
3. Master of Public Health

သင်တန်းအောင်မြင်သူများ အောက်ပါအဖွဲ့အစည်းများတွင် အသင်းဝင်အဖြစ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

- Royal Society for Public Health (RSPH) UK
- Association for Nutrition (AfN) UK

Faculty of Education & Linguistics
 Master of Education in Leadership and Management

တွဲကြိုသင်တန်းဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်

- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုအောင်မြင်ပြီးသူများ
- IGCSE ဖြေဆိုအောင်မြင်ပြီးသူများ
- ခုတိယနှစ် (သို့မဟုတ်) နောက်ဆုံးနှစ်လျှောက်ထားလိုသူများသည် STI MU မှ ဒီပလိုမာ/အဆင့်မြင့် ဒီပလိုမာ (သို့မဟုတ်) HND (သို့မဟုတ်) ABE (သို့မဟုတ်)
- တွဲတစ်ခုခုရရှိပြီးသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

တွဲလွန်သင်တန်းဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်

- တွဲတစ်ခုခုရရှိပြီးသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
- အင်္ဂလိပ်ဘာသာကျွမ်းကျင်ရန်လိုအပ်ပြီး သင်တန်းများ၏ဝင်ခွင့်ထောက်ခံချက်လိုအပ်ပါသည်။

ENROLL NOW

Faculty of Business

1. Bachelor of Arts (Honours) Business Administration
2. Bachelor of Arts (Honours) Accounting
3. Master of Business Administration

သင်တန်းအောင်မြင်သူများ အောက်ပါအဖွဲ့အစည်းများတွင် အသင်းဝင်အဖြစ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

- Chartered Institute of Marketing UK (CIM)
- The Association of International Accountants UK (AIA)
- The Association of Chartered Certified Accountants UK (ACCA)

Faculty of Engineering

1. Bachelor of Engineering (Honours) Civil Engineering
2. Bachelor of Engineering (Honours) Architectural Engineering
3. Bachelor of Engineering (Honours) Electronic Engineering
4. Bachelor of Engineering (Honours) Civil & Architectural Engineering
5. Bachelor of Arts (Honours) Architectural Design
6. Bachelor of Science (Honours) Construction Management
7. Master of Business Administration (Engineering Management)

သင်တန်းအောင်မြင်သူများ အောက်ပါအဖွဲ့အစည်းများတွင် အသင်းဝင်အဖြစ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

- Chartered Institute of Building UK (CIOB)
- Institution of Civil Engineers UK (ICE)

Block-10, MICT Park, လှိုင်တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကင်းမြို့ Ph: 507151/52, 377988, 09 250064451
 https://www.facebook.com/STIMyanmarUni | www.stiedu.net

ကြေး

ဒေါ်ခင်အေးကြည်(ခ)ဒေါ်နီနီ အသက်(၇၆)နှစ် (မော်ကျွန်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၁၃၉/က) တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းနေ (ဂဠုန်မင်းဦးတင်မောင်-ဒေါ်မြင့်)တို့၏ သမီး၊ ဦးတင်လှိုင် (ဒုတိယဝန်ကြီး-ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း-ဒေါက်တာ ဦးဝင်းမောင်၊ ဂဠုန်မင်း ဦးတင်အောင်-ဒေါက်တာဒေါ်ညွန့်ညွန့်သိန်းတို့၏ အစ်မ၊ ဒေါ်ခင်ဦးလှိုင်၊ ဒေါ်တိုးတိုးလှိုင်-ဦးနေခြည်ဝင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မောင်ကောင်းမြတ်ဝင်း၊ မောင်ကျော်လင်သန်းတို့၏ အဘွားသည် ၂၆-၃-၂၀၁၆ (စနေနေ့) နံနက် ၆း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။

[ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၁-၄-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသိန်း(စစ်တွေ) အသက်(၈၀)

လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးအကောင်အထွမ်း(ငြိမ်း)

(ဦးလှတော်သူ-ဒေါ်အေးစိန်)တို့၏သား၊ ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်ခင်ခင်၊ ဦးအောင်ရွှေစော-ဒေါ်ကျော်စိန်တို့၏ညီ/မောင်၊ (ဦးကျော်စိန်-ဒေါ်သိန်းသိန်း၊ (ဦးအေးအေး)၊ ဦးလှဝင်း-ဒေါ်မဖြူတို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်ခင်သန်းမြင့်၏ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ဦးကျော်ထင်လင်း-ဒေါ်မိုးသူဇာ၊ ဦးအောင်ကျော်မိုး၊ (ဦးအောင်ကျော်သူ)၊ ဦးအောင်ကျော်စိုးမိုးတို့၏မွေးသဖခင်၊ Michael John၊ မသူသူအစ္စမာ၊ မောင်သိကျာ၊ မောင်သမာဓိတို့၏အဘိုးသည် ၂၆-၃-၂၀၁၆(စနေနေ့) ည ၇း၃၀ နာရီတွင် ပိတောက်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ကွယ်လွန်သည့်နေ့မှာ ၂၇-၃-၂၀၁၆(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၁-၄-၂၀၁၆(ရက်) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်နော်ဖရီစေးလာ

အသက်(၇၆)နှစ်

သူငယ်ချင်း ကျော်မင်းခိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်နော်လောလာထူး တို့၏မိခင် ဒေါ်နော်ဖရီစေးလာသည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လျှင်ကော်မြို့၊ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

တေ(ခင်)မှ သူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်ဝင်း

အသက်(၇၁)နှစ်

သူငယ်ချင်း ကျော်ကျော်ထွန်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်ထားထားဝင်း တို့၏မိခင် ဒေါ်ခင်ဝင်းသည် ၂၆-၃-၂၀၁၆ ရက် ည ၇း၃၀ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့၊ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

တေ(ခင်)မှ သူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်တင်အေး

အသက်(၇၀)

သူငယ်ချင်း ဝင်းတင်၏မိခင် ဒေါ်တင်အေးသည် အောင်ပန်းမြို့နေအိမ် ၌ ၂၆-၃-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၄နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

တေ(ခင်)မှ သူငယ်ချင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ ရေကန် ဝါယက

ဦးခင်မောင်လတ်(ဂျိုးတောင်) (၆၂)နှစ် (B.Sc. Chem)

ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးခင်မောင်(အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ၊ ပိုးရတနာဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်)-ဒေါ်စုစုအောင်တို့၏အစ်ကို ဦးခင်မောင်လတ်သည် ၂၅-၃-၂၀၁၆(သောကြာနေ့) နံနက်၆း၄၅နာရီတွင် မန္တလေးမြို့၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဗိုလ်မှူးအောင်အောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ဇာညီ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးစိုးယုဟန်(ဆရာ-ဝဉ္ဇ) ရေယာဉ်မှူး၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

အသက်(၄၀)

သူငယ်ချင်းဦးစိုးယုဟန် (ရေယာဉ်မှူး၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်)သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျန်သွယ်ရေကြောင်းအရာရှိလောင်း အပတ်စဉ်(၂၂)မှ သူငယ်ချင်းများ

ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဝါယကကြီး

ဦးစံထွန်း(လဝက-ငြိမ်း) အသက်(၈၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း) (၄၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၂၄၉)နေ (ဦးစိန်တု-ဒေါ်စံမြ)တို့၏သား၊ ဒေါ်စောမေ(ပညာရေးဝန်ထမ်း-ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းညို-ဒေါ်စိန်စိန်၊ ဦးစံမောင်-ဒေါ်ချယ်စိန်တို့၏အစ်ကို၊ ဦးထွန်းထွန်း-မလီလီထွန်း၊ ဗိုလ်မှူးစိုးနိုင်ထွန်း(ငြိမ်း) (AM-GTB Bank)-ဒေါ်ခင်စန္ဒာမူ (အလက-၁၊ မင်္ဂလာဒုံ)၊ ဦးစိုးမင်းထွန်း (C.C.L Co., Ltd)-ဒေါ်ဥမ္မာသောင်း တို့၏မွေးသဖခင်၊ မြေးမြောက်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၀း၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၂-၄-၂၀၁၆(စနေနေ့) နံနက်တွင် ဒဂုံမြို့၌သင်္ဂြိုဟ်ပါသည်။ (၄၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၄၉) နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ညောင်တုန်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ဦးဘကြည်(ရာ/၁၉၄၃) အသက်(၇၆)နှစ်

မွန်ပြည်နယ်၊ ဘီလူးကျွန်း၊ ချောင်းဆုံမြို့နယ်နေ (ဦးဘ-ဒေါ်ငြိမ်းရင်)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မရာဇာ(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၄၆/ခ)နေ ဒေါ်သိန်းသိန်း၏ခင်ပွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းလှ-ဒေါ်ဥမ္မာမြင့် ဒေါ်စိန်စိန်၊ ဗိုလ်မှူးအောင်တိန်း-ဒေါ်သိန်းခိုင်တို့၏ဖခင်ကြီးသည် ၂၂-၃-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၃-၂၀၁၆ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းဝင်များအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဦးမျိုးသူရ(BE.Mech)(YTU) အသက်(၄၂)နှစ်

လက်ထောက်မန်နေဂျာ (မီးခံအုတ်စက်ရုံစော်ဘွားကြီးကုန်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ချောင်းကုန်းအုတ်စက် အရာရှိရိပ်သာ၊ တိုက်(၂) အခန်း(၁)နေ ဗိုလ်ကြီးမျိုးကျော်(ငြိမ်း) (D.S.A-11) (၃/စက်ရုံမှူး၊ အုတ်-၁)-ဒေါ်မာလာဝင်း (အထက-၃၊ အောင်ဆန်း)တို့၏ သားကြီး၊ ဦးမျိုးသီဟ (BE.Mech) လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာ၊ မှော်ဘီအုတ်စက်ရုံ - ဒေါ်နန်းသူဇာဟန်၊ ဦးအောင်မိုး-ဒေါ်မြသန္တာမျိုး (M.Sc Eng: Phy)၊ အကြီးစားစက်မှုဝန်ကြီးဌာန)တို့၏အစ်ကို၊ ဦးကျော်ဇေယျ-ဒေါ်သင်အေး၊ ဗိုလ်မှူးမြင့်သိန်း(ငြိမ်း)-ဒေါ်သူဇာဝင်း(ထ/ရ-အင်းစိန်)၊ ဗိုလ်မှူးအောင်သီဟ(ငြိမ်း)-ဒေါ်တင်ဌေးမော်၊ ဒေါ်ပဝင်း(ကောင်းစွဲကိုင်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း၊ ရွှေပြည်သာ)တို့၏အဘသည် ၂၆-၃-၂၀၁၆(စနေနေ့) ည ၈နာရီတွင် အင်းစိန်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၃-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၁-၄-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်ထူး အသက်(၅၀) Admin Manager Elite Tech Development Co., Ltd. (I.P.P) B.Sc(Zoology)

နယ်လည်စာရင်းစစ်ဝန်ထမ်းဟောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပေါက်နေ (ဦးသိမ်းထူး-ဒေါ်ခင်ကြည်)တို့၏ သား၊ မြောက်ဒဂုံနေ ဦးကျော်ရင်-ဒေါ်ခင်မြင့် တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်သီတာကျော်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်လင်မောင်ထူး၊ မောင်အောင်ကျော်ထူး၊ မမမြတ်ထူး (ပထမနှစ်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၂)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်သည် ၂၆-၃-၂၀၁၆ (စနေနေ့) ည ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၃-၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသိန်းအေး အသက်(၅၀) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ နွယ်သာကီ(၃)လမ်း(အနောက်ခြမ်း) (က/၆၁၂)နေ (ဦးသိန်းဟန်-ဒေါ်အေးလှိုင်)တို့၏သား၊ (ဦးဖိုးကာ)-ဒေါ်ဖားတို့၏သားသမက်၊ ဦးခင်ဝင်း-ဒေါ်စန်းစန်းရီ (ဦးသိန်းလှိုင်)-ဒေါ်စန်းစန်းအေး၊ ဒေါ်လှလှအေးတို့၏ မောင်၊ ဦးသောင်းအေး (စက်မှုလယ်ယာ-ကိစ္စကုလုံး)-ဒေါ်စန်းစန်းရင်၊ ဦးစောနိုင်အေး(လေကြောင်းဦးစီးဌာန)-ဒေါ်မိမိအောင်တို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်စန်းစန်း၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မခိုင်ဝေလင်၊ မောင်ထက်လင်းအောင်တို့၏ မွေးသဖခင်ကျေးဇူးရှင်သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၂-၄-၂၀၁၆(စနေနေ့) နံနက်တွင် အမှတ်(၆၁၂)၊ နွယ်သာကီ(၃)လမ်း (အနောက်ခြမ်း) (က)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြင့်ကျော် (၄၈)နှစ် အင်ဂျင်နီယာမှူး(သယ်ယူပို့ဆောင်/စက်ပြင်ဌာန) ကမ်းလွန်ရေန်အခြေစိုက်စခန်း(သာကေတ) မြန်မာ့ရေန်နှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ သာကေတကမ်းလွန်ရေန်အခြေစိုက်စခန်း၊ အရာထမ်းအိမ်ရာဝင်းနေ (ဦးသောင်းညွန့်-ဒေါ်ကြည်ညို)တို့၏သား၊ ဦးစိန်မြင့်-ဒေါ်ဝင်းဝင်းဖြူတို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်မိမိထွန်း၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်အောင်ကောင်းဆက်၏ကျေးဇူးရှင်ဖခင်သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၅၀နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမြင့်ကျော် (၄၈)နှစ်

အင်ဂျင်နီယာမှူး (သယ်ယူ/စက်ပြင်ဌာန) ကမ်းလွန်ရေန်အခြေစိုက်စခန်း(သာကေတ) မြန်မာ့ရေန်နှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း

ဦးမြင့်ကျော် [အင်ဂျင်နီယာမှူး၊ သယ်ယူ/စက်ပြင်ဌာန၊ မြန်မာ့ရေန်နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း]သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ မြန်မာ့ရေန်နှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမြင့်ကျော် (၄၈)နှစ်

အင်ဂျင်နီယာမှူး (သယ်ယူ/စက်ပြင်ဌာန) ကမ်းလွန်ရေန်အခြေစိုက်စခန်း(သာကေတ) မြန်မာ့ရေန်နှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း

ဦးမြင့်ကျော် [အင်ဂျင်နီယာမှူး၊ သယ်ယူ/စက်ပြင်ဌာန၊ မြန်မာ့ရေန်နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း]သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အထွေထွေမန်နေဂျာနှင့် ဝန်ထမ်းများ ကမ်းလွန်ရေန်အခြေစိုက်စခန်း(သာကေတ) မြန်မာ့ရေန်နှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း

ဘုရား၊ရဟန်း၊သီမိ၊ကျောင်း၊ဝါယကကြီး ဦးနီ(ခ)ဦးမောင်နီ (၇၇)နှစ် (ဟင်္သာတမြို့)

ဟင်္သာတမြို့၊ သုံးပင်ကွင်းရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၆၈)၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်းနေ (ဒေါ်ကျင်ရီ)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးသိန်းထွဋ်-ဒေါ်ခင်သန်းကြူ၊ ဦးခင်မောင်ကျော်-ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မွန်၊ ဦးခင်မောင်ဇော်-ဒေါ်မိုးမိုးကြည်၊ ဦးခင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်လင်းလင်းမြတ်၊ ကိုဝင်းကိုကိုဝင်း-မခင်စန္ဒာကိုတို့၏ဖခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ချမ်းသာလမ်း၊ အမှတ်(၈/၁)နေ ဦးနီ(ခ)ဦးမောင်နီသည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ဦးနော်ကန်နှင့် အာရုံကြောကုသဆောင်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၈နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း Rev. Vanlamuanan သိက္ခာတော်ရသရာလှအောင် မြန်မာနိုင်ငံပရော်(စ်)ဘီတေးနိုယန်း အသင်းတော်၊ ရန်ကုန် အသက်(၇၆)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့၊ ဖျဉ်းခွန်လေးရွာနေ Pu man Hleia-(Pi Rihthangpuui)တို့၏သားကြီး၊ Pi Lalzarliani၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ Pi Lalaruatsangi-Pu Vanlalliana Pu John Lalchhandama-Pi Malsawmkiimi Tv. Ramdinsangai Laldinpuia တို့၏ချစ်လှစွာသော မွေးသဖခင်၊ Lalsimthari ၏အဘိုး၊ (PuRobin-son) Pi Lalanthangui (Vanlal thlanga) Pi Vanlachsuan-gui Lalrinzami Tv. Zohmasawma (Malaysia) Lalremthanguiတို့၏ ချစ်လှစွာသောအစ်ကိုသည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉:၅၀နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ဧမာနေလှဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ရေဝေးသုသာန်၌ ဝတ်ပြုပေါင်းစုံပူဇော်တော်တွင် ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဝါယကမကြီး ဒေါ်သိန်းလှ (၉၉)နှစ် (နတ်တလင်း)

ပေါင်းတည်မြို့နေ (ဦးဖိုးစံ-ဒေါ်ရွှေတင်)တို့၏သမီး၊ နတ်တလင်းမြို့နေ (ဦးအုန်းငွေ-အငြိမ်းစားမြို့နယ်ပညာရေးမှူး)၏ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးတင်မောင်ဝင်း-ဒေါ်ဖားသန်း၊ နတ်တလင်းမြို့နေ ဦးအောင်တင်-ဒေါ်အေးကြည်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးဌေးဝင်း-ဒေါ်စန်းစန်းမူတို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မြေးကိုယောက်၊ မြစ်ခွန်စံယောက်တို့၏အဘွား သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၄ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၆) (၂)လမ်း (၃)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၂-၄-၂၀၁၆ (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဇရပ် ဝါယကမကြီး ဒေါ်မေကြည် (၇၈)နှစ်

(ဦးမြတ်စံ-ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏သမီး၊ (ဦးဖိုးရင်-ဒေါ်မြင့်)တို့၏သမီး ချွေးမ၊ (ဦးကျော်သောင်း)၏ဇနီး၊ (ဦးဘအေးလှိုင်)-ဒေါ်နီလာကျော်၊ ဦးကျော်စွာကျော်-ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်၊ ဦးကျော်ထင်ကျော်-ဒေါ်အေးအေးခိုင်၊ ဦးဓမ္မသာရဦးအေးဝင်း-ဒေါ်မေသပြေကျော်တို့၏မိခင်ကြီး၊ ကိုမင်းရဲကျော်-မအေးမြတ်သူ၊ မောင်လရောင်ဦး၊ မလေပြေတို့၏အဘွား ဒေါ်မေကြည်သည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၄၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (တောင်ဥက္ကလာပနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၂-၄-၂၀၁၆ (စနေနေ့)တွင် အမှတ် (၇/က) မြင်သာ(၁)လမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားနာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း ဒေါ်နော်ဖရီစေးလာ (၇၆)နှစ်

လျှိုင်ကော်မြို့၊ ရှမ်းစုရပ်ကွက်နေ (ဦးဝါလှမှူး-ဒေါ်ခင်ခင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးစောလှရွှေ)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဦးစောတော)၏ညီမ၊ ဒေါ်နော်ပေါလေး-ဒေါ်နော်လင်းအေးမော၊ ဦးစောဖိုးခင်တို့၏အစ်မ၊ ဒေါက်တာစောမိုးလှထူး-ဒေါ်နော်ဘော်ဘော်၊ ဦးစောညွန့်ဘိုလ်-ဒေါ်နော်နီလာ၊ ဦးဆွန်း-ဒေါ်နော်မင်းမိုး၊ (ဦးစောထူးဝါ)-ဒေါ်သင်းသင်းအေး၊ ဦးစောလှိုင်နယ်-ဒေါ်နော်မိုးအေး၊ ဦးကျော်မင်းခိုင်-ဒေါ်နော်လောလာထူး၊ ဦးစောသစ္စာ-ဒေါ်နော်ဂျယ်ဖီလှိုင်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်၊ မြေး ၁၇ ယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏အဘွား၊ ဒေါ်နော်ဖရီစေးလာသည် ၂၇-၃-၂၀၁၆ ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါ၍ ၃၀-၃-၂၀၁၆ ရက် နံနက် ၈နာရီတွင် နေအိမ်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး (၄)မိုင်ခရစ်ယာန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုများနှင့် အတူ ပိုင်းဝန်းမေတ္တာပြု၍ ပို့ဆောင်ပို့ပေးရန် ရန်ကုန်မြို့ရှိ နာမတော်မြတ်၌ အသိပေးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ အောက်ဖော်ထုတ်ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်းကို ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီး နေအိမ်၌ ပြန်လည်ဝတ်ပြုဆုတောင်း ပြုလုပ် စဉ်ဆဲကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်ဝင်း (၇၁)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ယာဉ်ပြန်ရပ်ကွက်၊ လမ်း(၃၀) တောင်ဘက်၊ သံလမ်းအရွှေဘက်၊ လုံးချင်းအိမ်ယာနေ ဦးကျော်ကျော်ထွန်း (ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မုဆယ်ခရိုင်)-ဒေါ်ထားထားဝင်း၊ ဦးအောင်သိန်းဝင်း-ဒေါ်နန်းသိန်းရင်အေး၊ ဦးချစ်ကိုလှိုင်-ဒေါ်မြတ်သက်စံတို့၏မိခင်၊ မောင်ကျော်နေထက်၊ မောင်ဇော်ဇော်၊ မကေဇော်ထက်၊ မဆူဆူ၊ မခမ်းမိုးစိုးသွယ်၊ မရဲလှနိုင်တို့၏ အဘွား ဒေါ်ခင်ဝင်းသည် ၂၆-၃-၂၀၁၆ (စနေနေ့) ည ၃:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၃-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် အထက်ပါ လမ်း(၃၀) တောင်ဘက်၊ သံလမ်းအရွှေဘက်၊ ယာဉ်ပြန်ရပ်လုံးချင်း အိမ်ရာနေအိမ်မှ အေးရိပ်ငြိမ်သာသန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးခင်မောင်ဦး(ရေနေချုပ်ရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း) (၆၉)နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အုတ်စိုမြို့နယ်နေ (ဦးမြတ်စွာ-ဒေါ်သန်းကြည်)တို့၏ သား၊ သုံးခွမြို့၊ အောင်ဇေယျလမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်နေ ဦးကျော်အောင်-(ဒေါ်အုန်းတင်)တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်၏ခင်ပွန်း၊ ကိုမျိုးထိန်သိန်း-မမျိုးမျိုးဆင့်၊ ကိုလေးဝင်းဦး-မဖြူမင်းအေး၊ ကိုလေးမင်းဦး-မနန်းလေးမင်းလင်းတို့၏ဖခင်၊ မြေးလေးယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုးသည် အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၃-၂၀၁၆(တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ငြိမ်းအေးရေပုံမှ မြောက်ချောင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့] ၁-၄-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ်သင်တန်းသားအရာရှိကြီးများအိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ်(၉) အခန်း(၈) နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအေးမြင့် (၆၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့န

